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معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم مطرح کرد:

واکسیناسیون علیه کرونا 
درقم بسیار ضعیف 
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فرمانده انتظامی استان قم خبر داد:
اعاده 40 هزارمتراراضی کشاورزی به حالت اولیه

  

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم از بهره مندی 9 هزار و 192 نفر از خدمات 
بانک تجهیزات پزشکی امانی طی سه ماه گذشته خبر داد.  محمدرضا بهرامی با 
اشاره به تاریخچه راه اندازی بانک تجهیزات پزشکی امانی عنوان کرد: این بانک با ایده 
داوطلبان قمی از سال 1385 به صورت محدود خدمات خالصانه خود را با در اختیار 
گذاشتن تجهیزات پزشکی به صورت رایگان و امانی به مردم آغاز کرد. وی ادامه داد: 
این پروژه ابتکـاری هلال احمر قم ادامه داشت تا اینکه سازمان داوطلبان در سال 92 
ضمن الزام راه اندازی تجهیزات پزشکی امانی به مدیران عامل استان های سراسر 

وزیر  به گزارش  توجه  با  قم گفت:  استان  اطلاعات  و فن آوری  ارتباطات   مدیرکل 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، قم با دسترسی 1۰۰ درصدی به شبکه ملی اطلاعات، 
استان پیشرو در زمینه اتصال به شبکه ملی اطلاعات است و جزو سه استانی است که 
پوشش 1۰۰ درصدی دارد.  جواد غلام پور با اشاره به اهمیت توسعه زیرساخت های 
ارتباطی در روستاها و مناطق محروم و کم برخوردار اظهار داشت: سطح دسترسی 
استان به شبکه ملی اطلاعات در سال 9۶ چهار درصد بوده در سال جاری به تحقق 
1۰۰ درصدی رسیده است. وی با اشاره به اینکه یکی از اولویت های وزارت ارتباطات 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم خبرداد:
اعطای خدمات و تجهیزات پزشکی امانی به مردم 

مدیرکل ارتباطات و فن آوری اطلاعات استان قم ق:
قم در دسترسی به شبکه ملی اطلاعات پیشرو است
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معاون فنی و عمرانی شهرداری قم مطرح کرد:

کاهش آسیب های اجتماعی و تخلفات شهری 
با اجرای پروژه های عمرانی و خدماتی 
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معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد:

افزایش ابتلای جوانان به کرونا در پیک جدید

عدم تمایل مردم به تزریق واکسن  آسیب شناسی شود
اینکه مردم را مقصر این وضعیت بدانیم بی فایده است 

اولویت های اقتصادی دولت سیزدهم 
در شرایط فعلی که کشور با تحریم های بین المللی و مشکلات انباشته داخلی مواجه 
است؛ یکی از مهم ترین اقدامات دولت سیزدهم در مقطع فعلی باید انتخاب تیم اقتصادی 
فعال، باتجربه، پرنشاط، جدی و یکپارچه باشد. تیم اقتصادی دولت باید بتوانند ضمن 
عدم در نظر گرفتن امکان رفع تحریم ها به عنوان یک متغیر بیرونی، اولویت بندی دقیقی 
از اصلی ترین مسائل اقتصادی حال حاضر کشور داشته و همه تلاش خود را در درجه اول 

متوجه این اولویت ها نگاه دارد.
در شرایط فعلی اولویت های اساسی کلان برنامه اقتصادی دولت سیزدهم عبارتند از؛

1. سامان دهی ساختارها، مقررات و ابزارهای نظام بانکی
در شرایط فعلی یکی از بزرگ ترین علل رشد نقدینگی بالا، ناترازی موجود در نظام بانکی 
است. ضعف جدی در ساختار حاکمیت شرکتی، قدیمی بودن استانداردهای حسابداری 
بانک های تجاری، دستوری بودن سازوکار تعیین نرخ سود در نظام بانکی، عدم وجود برنامه 
جامع برای هدایت اعتبارات شبکه بانکی، سرمایه گذاری های نامولد بانک های تجاری در 
بنگاه های اقتصادی، نسبت مطالبات غیرجاری بالا که سبب منفی شدن درآمدهای بهره ای 
بانک ها شده است و وجود تعارض منافع جدی در سازوکار نظارتی بانک مرکزی بر بانک ها از 
مهم ترین عوامل شرایط فعلی نظام بانکی کشور به عنوان مهم ترین تأمین کننده منابع مالی 
شده است. در این میان به نظر می رسد در دولت دوازدهم سازوکارهایی برای سامان دهی به 
بدهی های دولت به بانک ها و کاهش اضافه برداشت بانک ها از منابع بانک مرکزی انجام 
شده است ولی این سطح از سیاست گذاری پولی به هیچ وجه نتوانسته است تا نظام بانکی 
را در خدمت اقتصاد کشور قرار دهد. بنابراین یکی از مهم ترین اقدامات دولت سیزدهم باید 

تغییر در ساختارها، مقررات و کارکردهای نظام بانکی باشد.
2. کاهش پایدار کسری بودجه دولت

در سال های پس از انقلاب اسلامی، دولت ها همواره تلاش داشته اند تا بودجه دولت را 
بدون کسری نشان دهند و سعی کنند تا با استفاده از سایر منابع، کسری بودجه خود را 
پوشش دهند. خوشبختانه با تصویب قانون برنامه سوم توسعه، استقراض دولت از منابع 
بانک مرکزی غیرقانونی عنوان شد، پس از این اتفاق بود که دولت به تأمین کسری بودجه 
خود از شبکه بانکی روی آورد و همین امر سبب افزایش بدهی های دولت به بانک ها در 
اوایل دهه ۹۰ شمسی گردید. پس از آن بود که دولت یازدهم و دوازدهم سعی کردند تا برای 
پوشش کسری بودجه خود به انتشار اوراق بدهی دولتی روی بیاورند. استفاده از این روش 
اگرچه دارای مزایایی مانند نظام مند شدن ساختار بدهی های دولت است ولی در بلندمدت 
می تواند با انباشت بدهی های دولتی، سبب کاهش پایداری مالی دولت و ایجاد ریسک 

ورشکستگی گردد.
3. سامان دهی یارانه های پنهان

آمارهای غیررسمی نشان می دهد سال گذشته ۱۷۰ میلیارد دلار یارانه پنهان در اقتصاد 
ایران توزیع شده است، این یارانه پنهان نوعی اعطای یارانه به اقشار ثروتمند و حتی 
قاچاقچیان انرژی بوده است. آمارهای رسمی نشان می دهد؛ ثروتمندترین دهک جامعه 
۲۳ برابر فقیرترین دهک جامعه، مصرف انرژی دارند و طبیعتاً به همین میزان هم از یارانه 
انرژی برخوردار می شوند. در شرایطی که کشور با کمبود شدید درآمدهای ارزی مواجه 
و آموزش مجبور به دست درازی  تأمین هزینه های بهداشت  برای  است و دولت حتی 
به منابع بانک مرکزی و یا شبکه بانکی است، پیشنهاد می گردد که برنامه جامعی برای 
سامان دهی یارانه های پنهان تدوین شود. طی یک فرایند بلندمدت و با وجود تجربه موفق 
ایده هدفمندسازی یارانه ها که علی رغم وجود ضعف های اجرایی، توانست توزیع متناسبی 
از یارانه های دولتی را ولو برای یک بازه زمانی کوتاه ایجاد کند؛ می توان قیمت حامل های 
انرژی )بنزین، گازوئیل و گاز( را به قیمتهای واقعی نزدیک کرد. در ادامه و در صورت موفقیت 
طرح، می توان انتظار استفاده از سازوکار مذکور برای سامان دهی به سایر یارانه ها اعطایی 

دولت مانند آب و برق را داشت. 
۴. سامان دهی نظام مالیاتی و ادغام نظام حمایتی در آن

یکی از مهم ترین راهکارها برای جبران کسری تراز عملیاتی؛ افزایش درآمدهای مالیاتی 
دولت است. اولین گام برای ایجاد سامانه جامع مالیاتی، راه اندازی سامانه های جامع 
اطلاعاتی در سازمان امور مالیاتی است که همه اطلاعات دارایی ها و درآمدهای افراد را 
داشته باشد. بدین منظور مثلًا اتصال سامانه های پرداخت نظام بانکی به سازمان امور 
مالیاتی می تواند یکی از راهکارهای ایجاد این سامانه ها باشد. در صورت ایجاد نظام جامع 
مالیاتی می توان درآمدها و دارایی های همه مردم ایران را شناسایی کرد و متناسب با برخی 
کمبودها، فقط به افرادی که از درآمد کافی برخوردار نیستند، بسته های حمایتی را تخصیص 
داد. بدین صورت این کار می تواند اشکالات نظام تأمین اجتماعی در اصابت به اهداف را 

نیز سامان دهد و زمینه نقدی سازی همه یارانه ها را در یک بازه زمانی بلندمدت فراهم کند.
پژوهشگر اقتصادی

محمد قزلباش*

رئیس کل دادگستری استان قم خبرداد:

مختومه شدن ۳۷ هزار پرونده قضایی معطله

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم، اجرای پروژه های مختلف 
خدماتی و عمرانی در شهر را از عوامل مهم کاهش آسیب های 

با  حلوایی زاده  عباس  دانست.  شهری  تخلفات  و  اجتماعی 
شهر  در  عمرانی  پروژه های  اجرای  اهمیت  و  نقش  به  اشاره 

در نخستین حضور محسنی اژه ای در جلسه شورای عالی قضایی؛

1۰ فرمان مهم رئیس قوه قضاییه
 برای ادامه مسیر تحول قضایی

صدور  با  قضا  دستگاه  رئیس 
و  معاونان  به  مهم  دستور   1۰
مسئولان عالی قضایی کشور در 
قوه  عالی  شورای  جلسه  اولین 
تحول  مسیر  ادامه  بر  قضاییه، 
این  تعالی«  و  »تحول  رویکرد  با 
دستگاه تاکید کرد. حجت الاسلام 
والمسلمین غلامحسین محسنی 
2اژه ای در نخستین جلسه شورای 

ناصر ایمانی: 

کابینه دولت سیزدهم باید 
از شایستگان تشکیل شود 

یک فعال سیاسی اصلاح طلب :

کشوربا مسایل پیچیده و انباشته
 زیادی مواجهه است 

سیاسی  مسائل  تحلیلگر  یک 
سیزدهم  دولت  کابینه  گفت: 
باید از شایستگانی تشکیل شود 
که تخصص، تجربه کافی، قدرت 
برای  انگیزه  خوب،  مدیریت 
پاکدست  و  مردمی  و  داشته  کار 
باشند.  ناصر ایمانی با بیان اینکه 
شرایط  بدترین  در  جدید  دولت 
قبلی  دولت  از  را  کشور  موجود 

گفت:  طلب  اصلاح  سیاسی  فعال  یک 
تعیین اولویت های کشور ، تشکیل دولتی 
منسجم و کارآمد ،حل مشکلات معیشتی 
و اقتصادی کشور ، احیای سرمایه اجتماعی 
درست  المللی  بین  ارتباطات  برقراری  و 
از چالشهای دولت سیزدهم خواهد بود.  
کشور  اینکه  بیان  با  ظریفیان  غلامرضا 
زیادی  بسیار  انباشته  و  پیچده  مسایل  با 
مواجهه است اظهار کرد: رئیس جمهور 
2جدید باید خیلی سریع به مسایل کشور  2

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

محل دائمی نمایشگاه های قم
 مرکز تزریق واکسن می شود

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم از تبدیل  محل دائمی نمایشگاه های قم مرکز تزریق 
واکسن  خبرداد.

دکترمحمدرضا قدیر در جلسه هیئت رئیسه دانشگاه اظهارداشت :بستری روزانه بیماران 
مشکوک به کرونا به حدود ۹۰ نفر در روز رسیده است و بیماران بستری در مراکز درمانی 
استان به حدود ۴۰۰ نفر رسیده است. وی افزود :شیب بستری بیماران مشکوک به کرونا 
کاملا صعودی است و رشد درصد تست های مثبت، نگرانی ها را دوچندان کرده است. 
قدیراضافه کرد :دانشگاه تمهیدات لازم را برای مواجهه با موج اخیر پیش بینی کرده است 
و اولویت نخست ما حفظ سلامتی مردم و کاهش آسیب ها است. رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی قم تصریح کرد :در خصوص واکسیناسیون از ابتدای هفته تزریق به افراد بالای 
65 سال شروع شده است و همشهریان ابتدا باید در سامانه Salamat.gov.ir ثبت نام و بر 
اساس پیامک دریافتی به مراکز مراجعه نمایند تا خدمت رسانی به نحو مطلوبی انجام شود. 
وی خاطرنشان کرد :محل نمایشگاه دائمی قم در اختیار دانشگاه قرار گرفته تا به عنوان مرکز 
تجمیعی واکسیناسیون، جایگزین مرکز مجتمع امام خمینی)ره( شود که با راه اندازی آن تا 

مدتی نیازهای قم در این خصوص مرتفع خواهد شد.
 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم:

15 هزار دوز واکسن جدید وارد قم شد
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم از ورود۱5 هزار دوز واکسن جدید به قم خبرداد.
دکترسیامک محبی در جلسه ستاد پیشگیری، کنترل و مبارزه با کرونا ویروس اظهارداشت 
:وضعیت واکسیناسیون به خوبی در حال انجام است و تمامی بررسی ها از سوی وزارت 
بهداشت در حال انجام و بازرسان با رضایت کامل از قم رفتند. وی افزود : ۱۳هزار دوز واکسن 
جدید وارد قم شده و مشکلی برای واکسن نداریم و از گروه های سنی خواهشمندیم که هر 
چه سریعتر به مراکز واکسیناسیون مراجعه تا تزریق انجام شود. معاون بهداشتی دانشگاه 
علوم پزشکی قم تصریح کرد :افراد بالای 65 سال با مراجعه به سامانه salamat.gov.ir ثبت 
نام کرده و اقدام به دریافت واکسن کنند. محبی خاطرنشان کرد :مراکز واکسیناسیون میدان 
روح الله، مجتمع امام خمینی و مصلی و همچنین مرکز واکسیناسیون خودرویی آماده 

خدمات رسانی به این گروه های سنی هستند.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد:

افزایش ابتلای جوانان به کرونا 
در پیک جدید 

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم نسبت به افزایش بستری بیماران و پر شدن تخت 
بیمارستان های قم به دلیل بستری بیماران مبتلا به کرونا هشدار داد و گفت: در این پیک 
سن درگیری کاهش یافته است و شاهد بستری بیماران مبتلا به کرونا با سن پایین هستیم. 

محمود پرهام روزدوشنبه در جلسه ستاد پیشگیری، کنترل و مبارزه با کرونا ویروس دانشگاه 
علوم پزشکی قم گفت: با شدت گرفتن وضعیت ویروس کرونا در قم، شرایط بیمارستان ها، 
سخت تر شده و تخت ها در حال پر شدن است. وی بیان کرد: در این پیک سن درگیری 
کاهش یافته است و شاهد بستری بیماران مبتلا به کرونا با سن پایین هستیم. معاون درمان 
دانشگاه علوم پزشکی قم خاطرنشان کرد: تعداد بیماران بدحال و از سوی دیگر میزان 
مصرف اکسیژن نیز در بیمارستان ها در حال افزایش بوده که از همشهریان عزیز تقاضا 

می کنیم مسائل بهداشتی را رعایت کرده تا گرفتار این ویروس نشوند.

معاون اداره کل میراث فرهنگی استان قم خبرداد:

فعالیت خانه خلاق صنایع دستی
معاون اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم از فعالیت  خانه 

خلاق صنایع دستی در این استان خبر داد.
خانه  این  کرد:  اظهار  قم،  صنایع دستی  خلاق  خانه  از  بازدید  در  علامه  سیدمجتبی 
تاریخی که در محله قدیمی باغ پنبه قرار دارد مربوط به دوره قاجار است و طبق ضوابط 
میراث فرهنگی مرمت شده است . معاون صنایع دستی قم با بیان این که آموزش هنرهای 
سنتی از برنامه های خانه خلاق صنایع دستی است، ادامه داد: کارگاه آموزش هنر اصیل 

میناگری برای نخستین بار در قم در همین مرکز انجام خواهد شد.

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم از استفاده حداکثری 
در طراحی و اجرای سامانه قم کارت از متخصصان و ظرفیت های بومی خبر داد و 
گفت: در طراحی و اجرای سامانه قم یار کاملًا از سامانه و ظرفیت های بومی استان 
استفاده شده و بسیاری از زیرساخت های نرم افزاری استفاده شده از ظرفیت های 
پیشرو در کشور است. کوروش محمد حسینی با تأکید بر استفاده از ظرفیت های 
از دغدغه های شهرداری قم در  پتانسیل های بومی استان اظهار داشت: یکی  و 
اجرای پروژه در همه حوزه ها استفاده از نیرو و ظرفیت های بومی بوده که با توجه به 
دغدغه مقام معظم رهبری بر رفع موانع تولید و اشتغال زایی، این امر به یک وظیفه 
در مجموعه شهرداری تبدیل شده است. وی شهر قم را شهری توانمند ازنظر نیروی 

انسانی متخصص دانست و افزود: سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری 
قم در حیطه کاری خود تلاش کرده اولویت را به نیروها و ظرفیت های بومی داده و 
در صورت عدم تأمین نیاز، به فرصت های خارج از استان توجه کند. رئیس سازمان 
فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم ابراز کرد: در طراحی و اجرای سامانه قم یار 
کاملًا از سامانه و ظرفیت های بومی استان استفاده شده و بسیاری از زیرساخت های 

نرم افزاری استفاده شده از ظرفیت های پیشرو در کشور است.
محمد حسینی در ادامه تصریح کرد: در طراحی و اجرای بخش مهمی از سامانه قم 
کارت نیز از ظرفیت های استانی استفاده شده و امیدواریم به زودی به بهره مندی ۱۰۰ 

درصدی از متخصصان و ظرفیت های بومی در استان دست پیدا کنیم.

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم :

استفاده ازظرفیت های بومی در طراحی و اجرای سامانه قم کارت

آگهی مناقصه عمومی )نوبت دوم(

سازمان توسعه و عمران قم 
در نظر دارد با رعایت آیین نامه معاملاتی شهرداری کلانشهر قم از طریق بر گزاری مناقصه عمومی به 

شرح ذیل از متقاضیان واجد شرایط با مشخصات و شرایط کلی زیر اقدام نماید .
۱-عملیات حمل آسفالت از مجتمع تولیدی امیرکبیر به سطح مناطق 8 گانه شهرداری قم.

شرایط :
صلاحیت لازم : اشخاص  حقیقی و حقوقی با سوابق کار مشابه و مورد تأیید سازمان توسعه و عمران قم.
تضمین شرکت در مناقصه به صورت ضمانت نامه بانکی ، مطالبات تأیید شده نقدی از سازمان توسعه 
و عمران قم ، اوراق مشارکت )بی نام( و یا واریز وجه نقد به شماره حساب سپرده ۱۰۰6۲۲۰۲88 نزد 

بانک شهر بنام سازمان توسعه و عمران قم .
محل دریافت و بازگشایی اسناد مناقصه : قم ، بلوار معلم ، مجتمع تجاری و اداری ناشران طبقه پنجم .
محل تحویل اسناد : قم ، بلوار امام موسی صدر ، ساختمان مرکزی شهرداری قم طبقه ششم ادره 

کل حراست.
هزینه خرید اسناد به تفکیک هر مناقصه )غیر قابل استرداد( به شماره حساب ۱۹۷۹۹6۷6۹۲ نزد 

بانک ملت بنام سازمان توسعه و عمران قم واریز گردد.
هزینه درج آگهی ها در روزنامه به عهده برنده مناقصه می باشد .

  سازمان توسعه و عمران قم در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد . 
شرکت کنندگان در هنگام خرید اسناد می بایست در سامانه ابلاغ الکترونیک قوه قضائیه )ثنا( ثبت 

نام نمایند.
متقاضیان می توانند جهت دریافت اطلاعات تکمیلی با واحد امور پیمانها و قراردادهای سازمان 
به آدرس قم ، بلوار معلم ، مجتمع تجاری و اداری ناشران طبقه پنجم مراجعه و یا با شماره تلفن 

۳۷8۴۰66۰-۰۲5 داخلی 6۳8۰-6۳8۱ تماس حاصل فرمایند .
شناسه آگهی:  1162۷1۷روابط عمومی سازمان توسعه و عمران قم
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عضو فراکسیون انقلاب مجلس :

کابینه سیزدهم فارغ از سهم خواهی ها 
تشکیل می شود

»سامانه  به  شدگان  معرفی  صلاحیت  گفت:  مجلس  انقلاب  فراکسیون  عضو 
یاران« از لحاظ عمومی، تخصصی و سوابق اجرایی توسط کمیته ای که از سوی 

رئیس جمهور منتخب معرفی شده اند، مورد بررسی قرار خواهد گرفت.
محمد سرگزی در خصوص رایزنی های رئیس جمهور منتخب با اصلاح طلبان 
گفت: رئیسی در زمان ثبت نام در انتخابات ریاست جمهوری اعلام کرد که به صورت 
مستقل وارد انتخابات شده و وابسته به جریانات سیاسی معمول نیست. مردم هم بر 

همین مبنا به او رأی دادند.
نماینده مردم زابل در مجلس شورای اسلامی با اشاره به تماس های رئیس جمهور 
منتخب با اصلاح طلبان، ادامه داد: با توجه به مشکلات اقتصادی عمیق کشور باید 
دولت مردمی از جامعه نخبگانی بهره مند شود. نباید به خاطر گرایش سیاسی، افراد 
متعهد و متخصص کنار گذاشته شوند لذا رئیس جمهور منتخب با صراحت اعلام 

کرده که از نیروهای انقلابی و جهادی برای حل مشکلات کشور استفاده می کند.
عضو کمیسیون عمران مجلس در واکنش به برخی شایعات مبنی بر لغو دیدارهای 
رئیس جمهور منتخب با نمایندگان مجلس، گفت: رئیسی سال ها در دستگاه قضایی 
کار کرده و مدل مدیریتی اش این گونه بوده که نظرات مختلف را شنیده و بهترین نظر 
را استفاده کرده است. قطعاً نظرات نمایندگان برای بهبود وضعیت مردم را نیز خواهد 

شنید و از نظرات دلسوزانه آنها برای حل مشکلات کشور استفاده می کند.
وی تصریح کرد: اما در صورتی که شائبه سهم خواهی یا فرصت طلبی از سوی افراد 
سیاسی یا نمایندگان مجلس وجود داشته باشد، رئیس جمهور منتخب با قدرت و 
قوت نظرات پیشنهادی را نخواهد پذیرفت، رئیسی با هر گونه سهم خواهی، سیاسی 

کاری و معامله بر سر سمت های کابینه مخالفت خواهد کرد.
سرگزی با بیان اینکه قاطبه نمایندگان دارای نگاه سهم خواهانه نیستند، اظهار 

داشت: کابینه سیزدهم فارغ از سهم خواهی های معمول انتخاب خواهد شد.
عضو کمیسیون عمران مجلس در واکنش به برخی شائبه ها مبنی بر اینکه دولت 
سیزدهم در عمل از سامانه یاران رئیسی استفاده نخواهد کرد، گفت: بنده نیز به 
عنوان یک فرد، مدیران شایسته و توانمند را از طریق این سامانه به رئیس جمهور 
منتخب معرفی خواهم کرد. پس از معرفی، صلاحیت این افراد از لحاظ عمومی، 
تخصصی و سوابق اجرایی توسط کمیته ای که از سوی رئیس جمهور منتخب معرفی 

شده اند، مورد بررسی قرار خواهد گرفت.
عضو فراکسیون انقلاب اسلامی هشدار داد: کمیته ای که مسئول بررسی سوابق 
افراد است باید هوشیار باشد که تحت تأثیر برخی کمپین ها و اقدامات سیاسیون برای 

خرید و فروش کد ملی جهت افزایش طرفداران مدیران قرار نگیرد.
سرگزی تصریح کرد: قطعاً رئیس جمهور منتخب مدیرانی متعهد و متخصص را به 
عنوان کابینه سیزدهم به مجلس معرفی می کند و مجلس نیز با بررسی کارنامه، تعهد 

و تخصص افراد به آنها رأی اعتماد خواهد داد.

رییس کمیته زنان و خانواده کمیسیون فرهنگی مجلس:
ایران نباید در سیاه چال جمعیت پیری بیافتد

 رییس کمیته زنان و خانواده کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به پیری جمعیت کشور، اظهارداشت: ما در حالی پیر می شویم که کشورهای اطراف 
ما همه جوان هستند و این مهم را باید جدی بگیریم تا به سیاه چاله جمعیت نیافتیم 

چرا که اگر این اتفاق رخ دهد قطعا با بحران مواجه خواهیم شد. 
دکتر امیرحسین بانکی پور در مراسم روز ملی ازدواج گفت: با توجه به شرایط کنونی 
و آسیب پذیری جوانان و تهدیدات فضای مجازی باید سن ازدواج را پایین آوریم تا 

جوانان ما ازدواج به هنگام داشته باشند .
وی با تاکید بر پایین آوردن سن ازدواج تصریح کرد : یکی از مسائل مهم برای پایین 
آوردن سن ازدواج ، خوابگاه متأهلین در دانشگاه ها است که اگر این مهم محقق 
شود ، مشکل مسکن دانشجویان در سنین پایین حل می شود و ازدواج راحت تری 

صورت مَی گیرد .
نماینده مجلس شورای اسلامی گفت : ٨ میلیون و دویست هزار دختر دهه شصتی 
داریم که یک و نیم میلیون نَفَر آنها هنوز ازدواج نکردند که مسئولین باید به این مهم 
توجه کنند و ابتدا زمینه ازدواج جوانان این دهه را فراهم کنند . بانکی پور ادامه داد 
: در قانون جوانی جمعیت در مجلس وام ازدواج را به یک خانواده به ١٤٠ میلیون 
تومان رساندیم اما اگر در سن پایین تر ازدواج صورت گیرد این میزان به ٢٠٠ میلیون 
تومان افزایش خواهد یافت . رییس کمیته زنان و خانواده کمیسیون فرهنگی مجلس 
شورای اسلامی بحران پیری جمعیت را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: مسأله 
پیری جمعیت به هیچ وجه نباید دست کم گرفته شود چرا که این بحران واقعا با 
هیچ بحران دیگر قابل مقایسه نیست .  بانکی پور نهضت ازدواج و فرزند آوری را برای 
جلوگیری از پیری جمعیت مورد تاکید قرار داد و تصریح کرد : الگوی فرزند آوری هم 

باید متحول شود تا جایی که هر خانواده وارد سه فرزندی شوند .
وی با اشاره ی مجدد به پیری جمعیت کشور اظهار داشت : ما در حالی پیر می 
شویم که کشورهای اطراف ما همه جوان هستند و این مهم را باید جدی بگیریم تا 
به سیاه چاله جمعیت نیافتیم چرا که اگر این اتفاق رخ دهد قطعا با بحران مواجه 

خواهیم شد.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب :

کشور با مسایل پیچیده و انباشته 
زیادی مواجهه است 

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: تعیین اولویت های کشور ، تشکیل دولتی 
سرمایه  احیای   ، کشور  اقتصادی  و  معیشتی  مشکلات  ،حل  کارآمد  و  منسجم 
اجتماعی و برقراری ارتباطات بین المللی درست از چالشهای دولت سیزدهم خواهد 

بود. 
غلامرضا ظریفیان با بیان اینکه کشور با مسایل پیچده و انباشته بسیار زیادی 
مواجهه است اظهار کرد: رئیس جمهور جدید باید خیلی سریع به مسایل کشور 
مسلط شود در غیر این صورت انواع پیشنهادها و اظهارنظرها و دیدگاه ها موجب 
سردرگمی جدی در فهم مسائل کشور و اولویت بندی آنها می شود این می تواند 

اولین چالش رئیسی باشد.
وی ادامه داد: رئیسی باید سریع به مسائل کشور مسلط شود و آنها را اولویت بندی 
کنند، زیرا مسائل حاد و جدی مثل کرونا داریم که آسیبهای جدی و تلفات زیادی 
داشته و به اعتماد عمومی به شدت آسیب زده است یکی از مهمترین اقدامات رئیس 
جمهور بعدی باید این باشد که وزیر بهداشت کارآمدی انتخاب کند که توانایی جدی 

مدیریت داشته باشد،نه اینکه وزیری مطیع انتخاب کند.
این فعال سیاسی انسجام و کارآمدی دولت را یکی دیگر از اولویت ها و همچنین 
چالشهای رئیسی دانست و گفت: ایجاد دولت همراه کار سختی نیست، اما تشکیل 
دولت کارآمد و همراه مشکل است .اگر مدیران دولت کارآمد نباشند چالش های 

کشور می تواند به ابرچالش تبدیل شده و دولت را به زمین بزند.
ظریفیان با بیان اینکه وضعیت اقتصادی و معیشتی مردم یکی دیگر از چالش های 
دولت سیزدهم خواهد بود گفت: گزارشهای دقیقی درباره شرایط معیشتی مردم 
توسط وزارت کار تهیه شده که رئیسی باید این گزارش ها را مطالعه کند و سریعا در 
زمینه کنترل تورم و بهبود معیشت مردم تدبیری کند، در حال حاضر اعتماد عمومی 
و سرمایه اجتماعی به شدت آسیب دیده است و همین مسئله می تواند چالش بعدی 
دولت باشد که با کارهای نمایشی و تبلیغاتی و یا برنامه های کوتاه مدت این سرمایه 
اجتماعی احیا نخواهد شد مردم باید ببینند کسانی سرکارآمدند که جامعه را صفر و 
یک نمی ببیند و  دنبال افزایش تنازع نیستند ،بلکه با استفاده از نظرات متخصصان 
و دانشگاهیان اولویت های کشور را تهیه و دنبال حل مشکلات هستند، اگر اعتماد 
عمومی به صورت نسبی بهبود یابد هم افزایی ایجاد شده و جامعه برای حل چالش 

های بزرگ با دولت همراهی می کند.
وی در پایان خاطرنشان کرد: بدون برقراری ارتباطات درست بین المللی نمی تواند 
بسیاری از مشکلات کشور را حل کرد، بنابراین رئیسی باید دریافت درستی از مسائل 
بین اللملی داشته و سریعا پیوندهای خود را با در نظام بین الملل برقرار کند در غیر 

این صورت شاید بسیاری از مشکلات حل نشود.

پیشرانه های بحران موجود 
در افغانستان

 طالبان افغانستان به عنوان یک گروه شبه نظامی 
در هفته های اخیر درحال توسعه قلمرو ارضی خود و 

تصرف مناطق تحت کنترل دولت است. این گروه که از سال ۱۹۹6 تا ۲۰۰۱، 
امارات اسلامی افغانستان را تأسیس کرده بودند، در سال ۲۰۰۱ با حمله نظامی 

آمریکا از قدرت برکنار شدند. 
دلیل اصلی اقدام نظامی آمریکا علیه حکومت طالبان، همکاری آن ها با گروه 
القاعده بود؛ گروهی که آمریکا آنها را عامل حملات یازده سپتامبر ۲۰۰۱ معرفی 
کرد. علیرغم تلاش های پرهزینه آمریکا در افغانستان و سیاست دولت – ملت سازی 
و تقویت نظام های دموکراتیک در این کشور، طالبان نسبت به ۲۰ سال گذشته در 
موقعیت بهتری از حیث قدرت قرار گرفته است. سؤال اساسی که مطرح می  شود 
این است که چه عواملی بحران موجود در افغانستان را به سوی جلو سوق می دهد 
و هدایت می کند. با شناخت پیشرانه ها است که می توان درباره ماهیت بحران 

موجود در افغانستان صحبت کرد. در ادامه به 6 پیشرانه مهم پرداخته می شود:
1. عملیاتی شدن خروج آمریکا و اعضای ناتو از افغانستان

بعد از ۲۰ سال حضور نظامی، آمریکا طبق توافق با طالبان و سیاست اعلامی 
این کشور تا ماه اوت )مرداد( نیروهای نظامی خود را از افغانستان خارج می کند 
و صرفاً تعداد معدودی نیروی برای حفاظت از سفارت این کشور در افغانستان 
حفظ می کند. دیگر اعضای ناتو نیز در حال خارج کردن نیروهای نظامی خود 
از افغانستان هستند. درواقع، فشارهای داخلی آمریکا برای خروج این کشور از 
افغانستان امضای توافق صلح بین آمریکا و طالبان در اسفند ۱۳۹8 را سبب شد. 
مهم ترین بند توافق این بود که طالبان متعهد شده است که افغانستان به منبع 
تهدید علیه آمریکا تبدیل نشود. در مقابل آمریکا نیز متعهد شده نیروهای نظامی 
خود را از افغانستان خارج کند. طالبان و آمریکا در حال عمل به تعهدات خود 
هستند و لذا خروج آمریکا از افغانستان قطعی است. خروج آمریکا به معنی از 

دست دادن حمایت های نظامی آمریکا از دولت افغانستان است.
2. شکست مذاکرات صلح دولت افغانستان و طالبان

در توافق صلح آمریکا و طالبان بر ضرورت گفتگو میان طالبان و کابل تأکید شد. 
آخرین دور گفتگوهای بین افغانی قرار بود فروردین ماه در ترکیه برگزار شود که 
تاکنون به تأخیر افتاده است. هرچند گفتگوهای در سطوح پایین تر میان طالبان 
و کابل در کشورهای در جریان است اما واقعیت این است که جنگ بین طالبان و 
دولت افغانستان آغازشده و گفتگوهای موجود ظرفیت حل بحران موجود را ندارد. 
پیشروی های اخیر طالبان سبب شده که محافل اطلاعاتی غرب به ویژه آمریکا به 
این ارزیابی برسند که دولت افغانستان تا 6 ماه دیگر سقوط خواهد کرد و طالبان بر 
آن مسلط خواهد شد. روشن است که با این شرایط کابل گفتگو را بی فایده بداند و 
طالبان نیز تمایلی به گفت وگو نداشته باشند. لذا آینده افغانستان را باید با توجه به 
این مسئله بررسی کرد که گفت وگوهای صلح درون افغانی شکست خورده است.

3. بی اعتمادی دولت افغانستان به طالبان
دولت غنی از ابتدا با مذاکرات صلح آمریکا با طالبان مخالف بود و از مذاکرات 
دولتمردان  از  بسیاری  چون  کرد.  نمی  استقبال  چندان  نیز  طالبان  با  دولت 
افغانستان باور دارند که طالبان نظام سیاسی و قانون اساسی موجود افغانستان 
را نمی پذیرد. با پیشروی های طالبان، اشرف غنی در سفر اخیر به آمریکا امیدوار 
بود مقامات واشنگتن را به تجدیدنظر در تصمیم خود برای خروج از افغانستان 
وادار کند. با توجه به قطعی بودن خروج آمریکا از افغانستان، به نظر می رسد که 
دولت دو گزینه بیشتر  پیشرو ندارد؛ اول مقاومت در مقابل طالبان و جنگ با آن ها 
و دوم تن دادن به خواسته های سیاسی طالبان در مذاکرات صلح. مواضع مقامات 

افغانستان گویای این نکته است که آن ها گزینه نخست را انتخاب کرده اند.
۴. شکل گیری نهضت های مردمی مقابله با طالبان

این متغیر که متغیری نوظهور است به تشکیل نهضت های مردمی برای مقابله 
با طالبان اشاره دارد. در هفته های اخیر رهبران قبایل و طوایف و حتی شخصیت 
با طالبان تشویق  اند مردم را به بسیج برای مقابله  های سیاسی تلاش کرده 
کنند. این وضعیت سبب تکثیر انواع سلاح در بین مردم شده است که می تواند 
تسریع کننده جنگ داخلی در این کشور باشد. آنچه مهم است این است که حتی 
در صورت پیروزی دولت و چنین گروه های بر طالبان، جمع آوری دوباره سلاح 
ها کار دشواری خواهد بود و گروه های مسلح شبه نظامی به چالشی برای دولت 

افغانستان تبدیل خواهند شد.
5. طالبان مصمم به گسترش قلمرو

طالبان با اطمینان به خروج نیروهای نظامی آمریکا از افغانستان از یک سو و 
ضعف دولت مرکزی از سوی دیگر و همچنین با تکیه بر عملیات روانی در حال 
گسترش قلمرو سرزمینی خود است. به نظر می رسد در یک سطح حداقلی 
طالبان به دنبال تصرف سرزمین های بیشتر برای تقویت موضع خود در مذاکرات 
صلح احتمالی با دولت افغانستان است و در یک سطح حداکثری به دنبال تصرف 
کل افغانستان و تأسیس دوباره امارت اسلامی افغانستان باشد که این هدف با 
توجه به تنوع قومی – مذهبی جامعه افغانستان، جز از مسیر جنگ داخلی شدید 

میسر نیست.
۶. بازیگران خارجی

بحران موجود در افغانستان بازیگران خارجی بسیاری از همسایگان افغانستان 
گرفته تا بازیگرانی مانند روسیه، ترکیه و قطر را درگیر خودکرده و خواهد کرد. 
سیاست های دولت های دخیل در مسائل افغانستان علیه یکی از طرفین درگیری 
خود سبب پیچیده تر شدن بحران و حتی عمیق تر شدن آن خواهد شد. ترکیب 
متغیرهای خارجی با متغیرهای داخلی افغانستان صرفاً سبب طولانی شدن 
بحران این کشور خواهد شد. در پایان باید گفت که هرگونه سخن درباره ماهیت 
بحران افغانستان و سمت وسوی آن، تابع ترکیبی از متغیرهای شش گانه و یا همه 
آن ها به مثابه پیشرانه های کلیدی بحران موجود در بحران افغانستان است. هرچه 

تعداد پیشرانه ها بیشتر شود بحران پیچیده تر و طولانی تر خواهد شد.
 کارشناس مسائل خاورمیانه

ناصر ایمانی: 

کابینه دولت سیزدهم باید از شایستگان 
تشکیل شود 

یک تحلیلگر مسائل سیاسی گفت: کابینه دولت سیزدهم باید از شایستگانی 
تشکیل شود که تخصص، تجربه کافی، قدرت مدیریت خوب، انگیزه برای کار 
داشته و مردمی و پاکدست باشند.  ناصر ایمانی با بیان اینکه دولت جدید در بدترین 
شرایط موجود کشور را از دولت قبلی تحویل خواهد گرفت، اظهار کرد: در ۴۰ 
سال گذشته این شرایط بی سابقه بوده که دولت کشور را با این شرایط اقتصادی، 
اجتماعی و سیاسی تحویل بگیرد و هر تیمی که در دولت جدید سر کار بیاید برای 
بهبود شرایط به زمان نیاز دارد و جامعه باید مقداری صبر و تحمل کند. وی در ادامه 
افزود: آقای رئیسی بیان کرده است که در کابینه خود شایسته سالاری را ملاک قرار 
می دهد. او هیچ وقت فراجناحی را نگفته و این مسئله فقط در مطبوعات آمده است. 
البته شایسته سالاری هم کلمه بزرگ و پیچیده ای است و باید معنای آن را فهمید. این 
تحلیلگر مسائل سیاسی خاطرنشان کرد: از دیدگاه من شایستگان کسانی هستند 
که تخصص، تجربه کافی، قدرت مدیریت خوب و انگیزه برای کار داشته و درد مردم را 
متوجه شوند و همچنین پاکدست باشند. البته نه فقط خودشان بلکه اجازه ندهند در 
آن مجموعه ای که هستند فساد رسوخ کرده و رشد کند. البته پیدا کردن این وزرا با 
این ویژگی ها مقداری سخت است ولی امیدوارم رئیس جمهور منتخب بتواند چنین 
کابینه ای تشکیل دهد. ایمانی با اشاره به اینکه در لفظ شایسته سالاری، جناح وجود 
ندارد، افزود: افراد شایسته ممکن است از هر گرایش فکری باشند یا مستقل بوده و 
اصلاح طلب و اصولگرا نباشند. مهم این است که ویژگی هایی که پیشتر برشمردم را 
داشته باشند. البته طیف هایی در گرایش های سیاسی وجود دارند که اعتقادی به 
مبانی، ساختارها و استراتژی جمهوری اسلامی ندارند و تبعا نباید در دولت حضور 
داشته باشند. منظور از فراجناحی این افراد نیستند. این افراد می توانند کار سیاسی 
بکنند ولی نمی توانند در دولت باشند. کسانی باید در دولت حضور داشته باشند که 

اساس نظام و اهداف و ساختارهای جمهوری اسلامی را قبول داشته باشند.

اخبار

 
رئیس دستگاه قضا با صدور ۱۰ دستور مهم به معاونان و مسئولان عالی قضایی کشور 
در اولین جلسه شورای عالی قوه قضاییه، بر ادامه مسیر تحول با رویکرد »تحول و تعالی« 

این دستگاه تاکید کرد. 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در نخستین جلسه شورای 
عالی قوه قضاییه پس از انتصاب خود به ریاست دستگاه قضا که روزدوشنبه برگزار شد، 
از مقام معظم رهبری به خاطر عنایتی که به قوه قضاییه داشته و دارند و اعتماد و حسن 

ظنّ ایشان نسبت به خود، تشکر کرد.
رئیس قوه قضاییه همچنین از خانواده شهدا و ایثارگران و مدیران و کارکنان دستگاه 
قضا و مسئولان لشکری و کشوری که با حضور در دفتر کار وی یا ارسال پیام و تماس، 

نسبت به وی ابراز لطف و محبت داشتند، قدردانی کرد.
محسنی اژه ای در سخنان خود با قدردانی از زحمات و تلاش های آیت الله رئیسی در 
قوه قضاییه طی همه سال های بعد از انقلاب به ویژه در دو سال اخیر گفت: آیت الله 
رئیسی حقیقتا همه توان خود را در جهت خدمت به انقلاب و مردم و دستگاه قضایی به 
کار بردند و توفیقات خوبی داشتند که امیدواریم در مسئولیت جدید اداره قوه مجریه نیز 
موفق باشند. رئیس دستگاه قضا در بخش دیگری از سخنانش با قدردانی از تلاش های 
متدین، دلسوز،  ما  قاطبه همکاران  اظهار داشت:  همه همکاران مجموعه قضایی 
خیرخواه، مسئولیت پذیر، خدوم و تلاشگر هستند و همه هم آنها این بوده و هست که 

برای تحول در قوه قضاییه حرکت کنند.
محسنی اژه ای افزود: از همه همکاران انتظار داریم که دست به دست هم دهند تا 
دستگاه قضایی در دوره تحول و تعالی توفیقات گذشته را با جدیت بیشتری ادامه دهد و 

منشا خدمت رسانی بهتر به مردم باشد.
ظرف سه هفته مشکلات کارکنان دستگاه قضا احصا شود

رئیس قوه قضاییه در ادامه به ارائه ۱۰ دستور خطاب به معاونان و مسئولان عالی 
قضایی در جهت بهبود عملکرد قوه قضاییه در خدمت رسانی به مردم پرداخت و از 
معاونت منابع انسانی خواست که با همکاری معاونت های مالی و پشتیبانی و مرکز 
حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه و سایر بخش ها ظرف سه هفته مشکلات کارکنان 
دستگاه قضا را احصاء و راهکارهای پیشنهادی خود برای حل این مشکلات را همراه با 
یک زمانبندی مشخص ارائه دهد. محسنی اژه ای افزود: کار همکاران دستگاه قضایی 
دشوار است و در کنار سختی کار، مشکلات اداری نیز وجود دارد که باید همه تلاش خود 
را به کار گیریم تا این مشکلات چه از لحاظ استخدامی و اداری و چه از لحاظ رفاهی و 

معیشتی برطرف شده یا به حداقل برسد.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به مشکلات مراجعان به دستگاه قضا اظهار داشت: مردم ما 
در طول ۴۲ سال گذشته امتحان خود را به خوبی پس دادند و ما مدیون آن ها خصوصا 
کسانی هستیم که در راه اسلام و قرآن و انقلاب از جان و مال و آبروی خود گذشتند. 
محسنی اژه ای افزود: حل برخی مشکلات مردم در حوزه اختیارات و وظایف مجلس 
و دولت است، اما بخشی از این مشکلات مربوط به دستگاه قضا می شود که ما وظیفه 

داریم با حل این مشکلات، صادقانه و بی منت به مردم خدمات ارائه دهیم.
بازرسی ویژه ظرف سه هفته مشکلات مردم 

در مراکز قضایی را احصا و راه حل ارائه کند
رئیس قوه قضاییه به بازرسی ویژه ماموریت داد که ظرف حداکثر سه هفته با همکاری 
دادستان انتظامی قضات و دیگر بخش ها از جمله سازمان زندان ها، سازمان ثبت و 
بازرسی کل کشور، مشکلات مراجعان به دستگاه قضا را احصاء و همراه با راه حل و 
زمانبندی مشخص برای اقدام لازم ارائه کند. محسنی اژه ای در این زمینه به ذکر دو 
نمونه از مشکلات مردم پرداخت و گفت: یکی از مشکلات این است که برخی از مردم 
نمی دانند وقتی مشکل قضایی دارند باید به کجا مراجعه کنند و وقتی مراجعه می کنند 
نیز با مشکلات دیگری مواجه می شوند. وی یکی دیگر از مشکلات را دستگیری یک 
فرد بدون اطلاع به خانواده وی عنوان کرد و گفت که شاید چند ساعت بازداشت یک 
فرد برای ما عادی باشد، اما حتما بی اطلاعی خانواده او، برای اطرافیانش نگرانی ایجاد 

می کند که این مسئله باید برطرف شود.
ارائه عملکرد ۷ هزار نمایندگی قوه قضاییه در دستگاه های مختلف کشور 

در  قضایی  دستگاه  نمایندگی  هزار  هفت  وجود  به  اشاره  با  قضاییه  قوه  رئیس 
دستگاه های مختلف کشور اظهار داشت: برخی نمایندگان قوه قضاییه ۱۰ یا ۱5 سال 
از ماموریت شان گذشته یا حتی برخی از آن ها بازنشسته شده اند که باید بررسی شود 
آیا از ظرفیت این مجموعه ها استفاده می شود و اثربخشی دارند یا نه. محسنی اژه ای 
بر همین اساس به معاونت راهبردی ماموریت داد که با همکاری بخش های ذی ربط 
همچون معاونت های مالی و پشتیبانی و همچنین معاون امور استان های معاون اول، 
وضعیت و عملکرد نمایندگی های قوه قضاییه در دستگاه ها و میزان اثرگذاری آن ها را 
بررسی و در این خصوص گزارش دهد. رئیس قوه قضاییه به رئیس حوزه ریاست دستگاه 
قضا ماموریت داد که با همکاری معاونت راهبردی و دیگر بخش های مرتبط، ظرف یک 
هفته کلیه مصوبات سفرهای استانی رئیس قوه قضاییه در دوران مدیریت آیت الله آملی 
لاریجانی و آیت الله رئیسی را بررسی و موارد بر زمین مانده را همراه با علت اجرا نشدن 

آن ها و پیشنهادات عملیاتی برای تحقق این مصوبات، احصاء و اعلام نماید. محسنی 
اژه ای همچنین به دادستان انتظامی قضات ماموریت داد که با همکاری معاونت منابع 
انسانی و مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه و بازرسی دادستانی کل کشور و بازرسی 
و نظارت دیوان عالی کشور ظرف دو ماه، نیروهای مستعد ولایتمدار، انقلابی و با روحیه 
جهادی در درون قوه قضاییه را برای استفاده در سطوح مختلف مدیریتی شناسایی و 

معرفی کند.
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از این نشست، به دادستان کل کشور ماموریت 
داد که ظرف سه هفته با همکاری بخش های مرتبط، نحوه تعامل ضابطان و قضات 
و همچنین همکاری نیروهای امنیتی و اطلاعاتی و انتظامی با قوه قضاییه در کشف 
توطئه ها، پیشگیری و جلوگیری از نفوذ دشمنان و کشف، تعقیب و پیگیری جریانات 
باندی و مرتکبان جرایم سازمان یافته و پیچیده را بررسی و پیشنهادات خود برای بهبود 
و تقویت این همکاری را ارائه دهد. محسنی اژه ای با اشاره به اصل مهم قانون اساسی 
در اجرای امر به معروف و نهی از منکر گفت: اجرای امر به معروف و نهی از منکر در 
جامعه با ضوابط و شرایط و دستورالعمل هایش موجب کاهش ورودی پرونده ها به قوه 
قضاییه و اقدامات قهرآمیز می شود. رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به رئیس حوزه 
ریاست دستگاه قضا ماموریت داد که با همکاری نماینده دستگاه قضا در ستاد احیای 
امر به معروف و نهی از منکر، سازوکارهای حمایت از آمران به معروف و ناهیان از منکر را 
که از مطالبات رهبری و مردم است پیشنهاد دهد. محسنی اژه ای با بیان اینکه ظرف 
چند روز آینده معاون اول قوه قضاییه را معرفی خواهد کرد، به معاون اول ماموریت داد 
که با همکاری سازمان بازرسی کل کشور، دیوان عدالت اداری، دادستانی کل، معاونت 
حقوقی و مرکز آمار و فناوری اطلاعات، سازوکار عملی و برنامه عملیاتی برای همکاری 

و هم افزایی قوه قضاییه با سایر قوا به خصوص کمک به دولت را طراحی و ارائه نماید.
با قوای دیگر همدلی و  با تمام توان  رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: می خواهیم 
همکاری کامل داشته باشیم و این مسئله با حرف تحقق نمی یابد و نیاز به سازوکاری دارد 
تا اقدامات مشترک برای رفع مشکلات مردم و هم افزایی و استفاده متقابل از ظرفیت ها 
و توانمندی های قوا به طور مشخص تبیین شود. محسنی اژه ای با بیان اینکه محور کار 
دستگاه قضا در دوره تحول و تعالی، سند تحول قضایی و یکی از مهمترین محورهای این 
سند »هوشمندسازی همه بخش های قضایی« است، اظهار داشت: با تلاش هایی که 
در مرکز آمار و فناوری اطلاعات با حضور دکتر زارع پور انجام شده، پیشرفت های خوبی 
حاصل شده است. رئیس قوه قضاییه در عین حال گفت که اکنون از همه ظرفیت های 
نوین که در دستگاه قضایی ایجاد شده به خوبی استفاده نمی شود و باید با یک برنامه 
دقیق تلاش کرد که از این ظرفیت ها بیش از پیش استفاده شود تا شاهد یک جهش در 
دوره تحول و تعالی باشیم. محسنی اژه ای بر همین اساس به رئیس مرکز آمار و فناوری 
اطلاعات قوه قضاییه ماموریت داد با همکاری معاونت های راهبردی و پشتیبانی و 
حقوقی، بررسی کند که دلیل عدم استفاده همه جانبه از ظرفیت های موجود در حوزه 
فناوری های نوین چیست و چگونه می توان این ظرفیت ها را بالفعل کرد. وی از رئیس 
مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضاییه خواست که پیشنهادات و راهکارهای خود را 
برای حرکت مضاعف در جهت هوشمندسازی قوه قضاییه در دوره جدید مدیریت بر 
اساس اولویت های سند تحول قوه قضاییه ارائه دهد. محسنی اژه ای با اشاره به اهمیت 
تداوم حرکت قوه قضاییه در چارچوب سند تحول، به معاونت راهبردی ماموریت داد که 
بر فرآیند اجرای سند تحول در زمانبندی مشخص خود نظارت داشته باشد و با همکاری 
بخش های مربوطه، مشکلات اجرای سند را احصاء و پیشنهادات خود را برای رفع 
نواقض و ارتقاء سند ارائه دهد. رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه برخی محورها و بندهای 
سند تحول عقب تر از زمانبندی اجرایی است، متذکر شد: اجرای برخی مواد سند در 
گرو همکاری دیگر قوا و دستگاه هاست و هر جا لازم است من با مسئولان امر مذاکره و 

مکاتبه خواهم کرد تا در روند اجرای سند خللی ایجاد نشود.

در نخستین حضور محسنی اژه ای در جلسه شورای عالی قضایی؛

1۰ فرمان مهم رئیس قوه قضاییه برای ادامه مسیر تحول قضایی
فاطمه نکولعل آزاد*

رئیس جمهور منتخب گفت: باید با تسریع واکسیناسیون کرونا زمینه رونق بیش از 
پیش فعالیت های گردشگری فراهم شود.

علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی پیش از ظهر 
روز دوشنبه با حضور در دفتر سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور منتخب، با وی دیدار 

و گفتگو کرد.
مونسان در این دیدار با تبریک انتخاب حجت الاسلام رئیسی از سوی مردم و آرزوی 
اقدامات  و  برنامه ها  آخرین وضعیت  از  آینده، گزارشی  و دولت  برای وی  موفقیت 

وزارتخانه تحت مدیریت خود ارائه کرد.
رئیسی نیز در این دیدار ضمن تشکر از تبریک مونسان و گزارش وی، گفت: یکی از 
الطاف الهی به سرزمین ما وجود جاذبه های گردشگری و طبیعی فراوان در سرتاسر 
کشور است و هنوز مناطق بکر زیادی در بخش های مختلف کشور داریم که امکان آباد 

شدن و بالفعل شدن استعدادهای گردشگری را دارند.
رئیس جمهور منتخب با بیان اینکه گردشگری ظرفیت بالایی برای ایجاد اشتغال 

دارد، افزود: ضروری است که از فعالان این عرصه به شکل موثرتری حمایت شود.
وی یکی از مزایای گردشگری علاوه بر بازدید و لذت بردن از گردش در جاذبه های 
طبیعی را آشنایی مردم با تاریخ تمدن و فرهنگ غنی کشورمان دانست و تصریح کرد: 
کمک به تعمیق مفاهیم و ارتقای مولفه های فرهنگ ملی و ظرفیت مناسب درآمدزایی 
در شهرها و روستاهای کشور، دو فاکتور از توانمندی های گردشگری و میراث فرهنگی 

برای ایجاد ارزش افزوده بالا هستند.

رئیسی تاکید کرد: باید با تسریع واکسیناسیون کرونا زمینه رونق بیش از پیش 
فعالیت های گردشگری فراهم شود.

سازمان تعزیرات نقش موثرتری در تنظیم بازار ایفا کند
 رییس جمهوری منتخب همچنین در دیدار سید علیرضا آوایی وزیر دادگستری 
گفت: سازمان تعزیرات باید با همکاری دستگاه های نظارتی نقش موثرتری در تنظیم 

بازار و برقراری ثبات و آرامش در معیشت و سفره مردم ایفا کند. 
آیت الله رئیسی در این دیدار ضمن تشکر از تبریک وزیر دادگستری و گزارش وی، با  
اشاره به ضرورت تنظیم بازار و برقراری ثبات و آرامش در معیشت و سفره مردم و نقش 
سازمان تعزیرات در این زمینه گفت: این سازمان باید با همکاری سازمان های نظارتی 

در زمینه مقابله با گران فروشی و قاچاق کالا نقش موثرتری ایفا کند.
رییس جمهور منتخب افزود: باید ضمن آسیب شناسی اقدامات و وضعیت فعلی 
سازمان تعزیرات، طرح تحولی برای این سازمان تدوین شود تا ساختار، جایگاه و 
فرآیندهای آن اصلاح شده و بهبود یابد. وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره 
به تعدد و تنوع شوراهای عالی، کنوانسیون ها و مجامعی را که وزرا عضو آنها هستند، 
اظهار داشت: باید ساز و کاری اندیشیده شود تا این مشکل نظام اداری در راستای 

تسهیل فعالیت ها و اقدامات هر وزارتخانه اصلاح شود.
آیت الله رییسی اضافه کرد: این ساز و کار همچنین باید باعث کاهش تعداد جلساتی 
شود که وزرا بخش قابل توجهی از وقت روزانه خود را به حضور در آنها اختصاص 

می دهند.

رئیسی در دیدار وزیر میراث فرهنگی:

با تسریع واکسیناسیون، زمینه رونق گردشگری فراهم شود

 رئیس جمهور گفت: دولت موظف نیست که مسکن 
بسازد اما تسهیلات بر عهده دولت است یعنی زمین 

مناسب، وام و طراحی ها را دولت باید کمک کند.
حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور صبح 
روز دوشنبه در مراسم بهره برداری از طرح های بزرگ 
وزارت راه و شهرسازی در حوزه مسکن پس از استماع 
وزارت  مسکن  معاون  محمودزاده  سوی  از  گزارشی 
راه و شهرسازی، اظهار داشت: کار ارزشمندی است 
که امروز ۱6 هزار و 885 واحد مسکونی در شهر پرند 

افتتاح می شود.
روحانی گفت: زمان، زمان مناسبی بوده است که 
در طول یک سال و نیم واحدها تکمیل شده است، 
مخصوصاً اگر محاسبه کنیم کارهای خدماتی هم در 
کنار واگذاری زمین انجام شده است و قیمت هم طبق 
صاحب  می خواهند  که  کسانی  برای  امروز  شرایط 

مسکن شوند، قیمت مناسبی است.
پروژه مسکونی دیگر  افتتاح 6۱  وی در خصوص 
به  را  عنوان کرد: بسیار مهم است که ما شهرک ها 
معنای واقعی مسکونی کنیم، یعنی مردم با خدماتی 
که به آنها ارائه می شود، احساس سکونت و آرامش 

کنند.
رئیس جمهور در ادامه این مراسم گفت: به نظر من 
بخش بسیار مهمی از مسکن و شهرسازی این است 
که شرایط فعلی و شرایط آینده مسکن در شهرهای 
برای  باید  و مناطقی که  باغ ها  جدید، کلانشهرها، 
حفظ محیط زیست باقی بمانند را ساماندهی کنیم. 
است  متر  یا 8   6 مجموعاً  که  خیابانی  مثال  برای 
اطرافش برج های حدوداً ۲۰ طبقه ساخته شده است 

که با هیچ معیاری نمی خواند.
احیا بیش از 3۷5 هزار واحد مسکونی در 

بافت های فرسوده 
 روحانی در بخش دیگری از این مراسم بیان کرد: 
و  فرسوده  بافت های  و  شهری  بازآفرینی  موضوع 
حائز  بسیار  حاشیه نشینی  بافت های  همچنین 
اهمیت است زیرا مردم در شرایط بسیار سختی زندگی 
می کنند و می توان اینها را توسعه داد تا زندگی مردم به 

یک وضعیت مطلوب برگردد.
وی افزود: در یکی دو استان دیدم که بازآفرینی که 
رفته است.  پیش  بسیار خوب  انجام است  در حال 
اینکه ما بتوانیم مکانی را فراهم کنیم که مردم در آن 

سکونت موقت داشته باشند اقدام خوبی است و لازم 
است بانک ها در این زمینه کمک کنند. کار وزارت راه و 

شهرسازی در این زمینه بسیار اهمیت دارد.
از تاکیدات دولت درکنار  روحانی ادامه داد: یکی 
این برنامه، احیای بافت فرسوده و بازآفرینی شهری 
بود که در این زمینه تلاش زیادی انجام شد و مجموعاً 
۳۷5 هزار و ۲۳۲ واحد در بافت فرسوده احیا شده 
است. یعنی در کنار رقم ۱ میلیون و ۳6۰ هزار واحد 
مسکونی تکمیل شده، ۳۷5 هزار در بافت فرسوده در 

اختیار مردم قرار گرفته است.
رییس جمهوری اضافه کرد: همچنین 5۳۴ هزار 
واحد تحت عنوان طرح اقدام ملی مسکن انجام گرفته 
که از این تعداد برخی زمین ها واگذار شده و برخی هم 

خدمات آن در حال تکمیل است.
رییس دولت دوازدهم با بیان اینکه ۴۰ هزار واحد 
از این 5۳۴ هزار واحد تکمیل و بهره برداری شده و 
بقیه در حال تکمیل است، گفت: این پروژه مهمی 
بود که آغاز شده و از امروز به بعد این واحدها به طور 
منظم ماهانه به افتتاح می رسد و در اختیار مردم قرار 

می گیرد.

روحانی در افتتاح طرح های وزارت راه و شهرسازی:

وظیفه دولت ارائه تسهیلات است نه مسکن سازی
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عفونت های پوستی شایع در فصل گرما یافته محققان ژاپنی؛

ارتباط رژیم غذایی چرب و بروز پلاک 
های چربی در عروق خونی 

رژیم غذایی پرچرب موجب بروز پلاک های چربی در عروق خونی و بیماری 
تصلب شرایین می شود.

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از مدیکال نیوز، مدت هاست که مشخص شده 
یک رژیم غذایی پرچرب می تواند منجر به گرفتگی عروق شود، اما محققان اخیراً 
شروع به بررسی جزئیات این موضوع کرده اند. یک مطالعه جدید روی موش های 
آزمایشگاهی می تواند کمک زیادی به یافتن روش های درمانی برای باز کردن 

جریان شریان ها کند.
در این تحقیق، محققان دانشگاه پزشکی توکیو ژاپن تحقیقات خود را در مورد 
نحوه تأثیر رژیم غذایی پرچرب بر ایجاد تصلب شرایین، تشکیل پلاک های چربی 
در دیواره رگ های خونی، که می تواند منجر به حملات قلبی و سایر بیماری های 

عروقی شود، انجام دادند.
تصلب شرایین به راحتی چربی ها را در رگ ها جمع نمی کند؛ در واقع یک بیماری 
التهابی است که توسط واکنش ایمنی بدن به ویژه نوتروفیل ها، گلبول های سفید 
خون که به عفونت ها حمله می کنند و به صدمات پاسخ می دهند، هدایت می شود.
به طور معمول، نوتروفیل ها برای تنظیم پاسخ ایمنی عمل می کنند، به طوری که 
التهاب می تواند مشکل را حل کند و به بدن اجازه می دهد تا به حالت طبیعی خود 
برگردد. اما وقتی محرک پایدار باشد، واکنش ایمنی می تواند راهکارها را تغییر دهد 

و به یک بیماری مزمن طولانی مدت تبدیل شود.
در این تحقیق گروهی از موش های نوع وحشی معمولی با موش هایی که به طور 
خاص از نظر ژنتیکی فاقد گیرنده های لیپوپروتئین با چگالی کم )LDL( در غشای 

سلول خود بودند، مقایسه شدند.
زمانی که از یک رژیم غذایی پرچرب در این موش ها استفاده شد، این موش ها 
دچار تری گلیسیرید و کلسترول بالا شدند، میزان چسبندگی نوتروفیل به دیواره 
رگ های خونی آنها به طور قابل توجهی افزایش یافته و التهاب بسیار بیشتری را 

تجربه کردند.
»ماسایوکی یوشیدا«، نویسنده ارشد این مطالعه، توضیح می دهد: »بر اساس 
نشانگرهای زیستی خاص در موش ها، ما شک کردیم که تله های خارج سلولی 
نوتروفیل )NETs که به دام انداختن و از بین بردن عوامل بیماری زا از بدن کمک 
می کند( می توانند در فعال کردن نوتروفیل ها نقش داشته باشند. و در واقع، ما 
شاهد افزایش سیترولیناسیون، نشانگر شناخته شده NETs، در این موش ها 

بودیم.«
وی در ادامه می افزاید: »ما به طور مشخص سطح CXCL۱ پلاسما )پپتیدی که 
برای جذب سلول های ایمنی به محل آسیب یا عفونت عمل می کند( را شناسایی 
کردیم که پس از ۷ روز و ۲8 روز از رژیم غذایی پرچرب، در موش ها به طور قابل 

توجهی افزایش یافت.«
این نشان می دهد که CXCL۱ پیوند بین رژیم غذایی پرچرب و سیترولیناسیون 
است که بخشی از فرآیند تولید NET ها است و منجر به تشکیل پلاک های 
روند  کردن  مسدود  حقیقت،  در  می شود.  خونی  رگ های  دیواره  در  نوتروفیل 
سیترولیناسیون منجر به تغییر میزان افزایش چسبندگی نوتروفیل ناشی از رژیم 

غذایی پرچرب شد.

پیامدهای فشارخون بالا )hypertention(، جدی و مزمن اند. در واقع این عارضه ریسک 
بیماری های قلبی و عروقی، بیماری کلیوی، انسفالوپاتی و ... را به میزان چشمگیری افزایش 

می دهد. 
تخمین ها نشان می دهند یک ششم جمعیت دنیا دچار فشارخون بالا هستند. همچنین 
در بیشتر کشورهایی که آمار مبتلایان به فشارخونشان بالاست، از هر چهار بزرگسال بالای 
۱8 سال یک نفر به این عارضه دچار است. با وجود اطلاعات هشداردهنده، تنها یک پنجم 
افرادی که به بیماری فشار خون مبتلا هستند، تحت کنترل و درمان اند. پس می بینید که 

فشار خون بالا یک عامل ایجادکننده ی مهم برای انواع اختلالات در درازمدت است.
فشارخون چیست و چه اثری بر بدن می گذارد؟

اصلی ترین خصوصیت بیماری فشارخون بالا یا پرفشاری خون، به طور پیوسته بالا بودن 
فشار خون در شریان های سیستمیک )سرخرگ ها( می باشد. فشار خون شامل دو مقیاس 

می شود:
. فشار خون سیستولیک، ماکسیمم فشاری است که خون هنگام انقباض قلب به شریان 
وارد می کند. فشار خون سیستولی سالم و طبیعی، ۱۲۰ میلی متر جیوه و فشار خون ۱۴۰ 
سیستولی میلی متر جیوه و بالاتر، پرفشاری خون محسوب می شود. شخصی که فشار خون 

سیستولی اش ۱8۰ میلی متر جیوه است به اقدام پزشکی فوری نیاز دارد.
. فشار خون دیاستولیک، اندازه ی فشار خون در زمانی است که بطن های قلب استراحت 
می کنند )بین پمپاژهای قلب(. فشار خون دیاستولیک سالم و طبیعی 8۰ میلی متر جیوه یا 
پایین تر است. فشار خون دیاستولیک ۹۰ میلی متر جیوه پرفشاری خون تلقی شده و فشار 

خون دیاستولیک ۱۲۰ میلی متر جیوه نیاز به اقدام پزشکی فوری دارد.
طبق آمار، فشار خون بالا هرساله هفت و نیم میلیون نفر را در سراسر دنیا می کُشد. فشار 

خون بالا عامل ۱۳ درصد از تمام مرگ و میرهایی است که هر ساله در دنیا رخ می دهد.

پیامدهای فشار خون بالا برای قلب و سیستم گردش خون
با پیشرفت بیماری فشار خون، دیواره ی شریان ها تدریجاً بیشتر و بیشتر آسیب می بینند. 
گسترش این بیماری معمولًا در مراحل اولیه خاموش اما تأثیرات آن نسبتاً ویران کننده است.

پیامدهای فشار خون بالا برای شریان ها
دیواره ی شریان ها به مرور زمان به دلیل فشار مداومی که روی آن هاست ضعیف می شود و 
قطر آن ها به دلیل تجمع لیپید و پلاکت، کاهش پیدا می کند. این فرایند چیزی است که به 
آن آترواسکلروز )گرفتگی عروق( می گویند و اغلب علت بیشتر سکته های مغزی ایسکمیک و 

دیگر نارسایی های مربوط به گردش خون است.
همچنین، هایپرتنشن یا همان فشار خون بالا منجر به آنوریسم نیز می شود. آنوریسم به باز 

شدن غیرعادی دیواره ی یک شریان گفته می شود که شبیه یک خوشه انگور آویزان است.
بعضی از آنوریسم ها مادرزادی اند اما دیگر آنوریسم ها در اثر سیگار کشیدن، فشار خون بالا 
و یا کلسترول بالا ایجاد می شوند. آنوریسم ها می توانند پاره شده و بافت های اطراف را پُر از 

خون کنند، یا اینکه خاموش بمانند و در طول زندگی فرد، مشکلی ایجاد نکنند.
یک آنوریسم آئورتیک پاره شده، کُشنده است. در واقع هشتاد درصد از افرادی که این اتفاق 
برایشان می افتد جان خود را از دست می دهند؛ نیمی از آن ها پیش از اینکه به بیمارستان 

برسند فوت می کنند.
پیامدهای فشار خون بالا برای قلب

فشار خون بالا باعث هایپرتروفی قلبی )بزرگ شدن بطن چپ قلب( می شود. قلب باید 
سخت تر پمپاژ کند تا خون به تمام بافت ها برسد زیرا شریان ها آسیب دیده و باریک شده اند.

بافت قلب مانند هر عضله ی دیگری که مدام تحت فشار و کار زیاد است، در نهایت ضخیم 
و بزرگ می شود. نه تنها قلب بزرگ می شود بلکه دهلیزهای آن نیز گشاد می شوند. در نتیجه، 
این ارگان مهم بدن تدریجاً سخت تر و سخت تر می تواند خون را پمپاژ کند و منجر به انواع 

بیماری های قلبی خواهد شد؛ آنژین پکتوریس، نارسایی قلبی، سکته قلبی و سکته مغزی.
پیامدهای فشار خون بالا برای مغز و سیستم عصبی

اطلاعات جالب توجهی وجود دارد که مغز را با فشار خون بالا مرتبط می کنند. در بیمارانی 
که دچار بیماری فشار خون بالا هستند، جریان کلی خون به سمت مغز می تواند مختصراً 

کاهش پیدا کرده و در بلندمدت منجر به از دست دادن حافظه شود.
این اطلاعات باعث می شود که پرفشاری خون را، قابل اصلاح ترین ریسک فاکتور برای 
زوال عقل بدانیم. غیر از این، همان طور که گفتیم، کاهش جریان خون در مغز می تواند 
موجب بروز سکته مغزی ایسکمیک شود که در واقع عامل 8۰ درصد از موارد سکته های 

مغزی است.
دریافت  یا مسدود شده خون  باریک شده  از شریان  که  نورون هایی  این وضعیت،  در 
می کنند، دیگر اکسیژن مورد نیازشان را نمی گیرند. از این رو، در عرض چند دقیقه جان خود 
را از دست می دهند. همچنین این احتمال وجود دارد که هایپرتنشن سبب یک سکته مغزی 

هموراژیک نیز بشود که علت آن آنوریسم هایی است که درباره شان گفتیم.
پیامدهای فشار خون بالا برای بینایی

فشار خون بالا می تواند به رگ های خونی که به شبکیه خون رسانی می کنند آسیب بزند. 
شاید شما نسبت به این اتفاق آگاه نباشید اما شبکیه، مسئول ارسال تصاویر به عصب هایی 
است که آن ها را به مغز می رسانند. بنابراین آسیب شبکیه می تواند به بینایی لطمه بزند؛ مثلًا 
در صورتی که خون کافی به چشم ها نرسد، عصب بینایی به طرز جبران ناپذیری تحلیل 
می رود. این آسیب درمان شدنی و برگشت پذیر نیست، بنابراین تنها راه چاره این است که 

جلوی این اتفاق را بگیرید.
ضمناً، فشار خون بالا باعث آسیب رگ های خونی ظریف پیرامون شبکیه می شود. در 

نتیجه قابلیت تراوش این رگ ها بیشتر شده و خون از آن ها نشت خواهد کرد.
کسی که فشار خون بالا دارد ممکن است خونریزی هایی داشته باشد که به بافت های 

اطراف آسیب دائمی خواهد زد.
پیامدهای فشار خون بالا برای سیستم ادراری

فشار خون بالا، دومین دلیل نارسایی کلیوی )بعد از دیابت( در سراسر دنیاست. احتمالًا به 
این علت که پرفشاری خون، رگ های خونی موجود در نفرون ها )واحدهای سازنده کلیه( را 
باریک و سخت می کند. این اتفاق پروتئینوری نامیده می شود و کسی که این عارضه را دارد، 
پروتئین از طریق ادرار دفع می کند. سطح پروتئین در ادرار معادل ۳۰۰ میلی گرم یا بالاتر در 
عرض ۲۴ ساعت، می تواند منجر به نارسایی کلیوی شود. همچنین رگ های آسیب دیده در 
کلیه ممکن است نتوانند مواد ضایعاتی بدن را به خوبی فیلتر و دفع کنند. تجمع مواد سمی 

در بدن نیز از راه های گوناگونی اثر خود را خواهد گذاشت.
دیگر عوارض مرتبط با فشار خون بالا

تأثیرات فشار خون بالا بر بدن، تنها عوارض گفته شده نیستند. موارد زیر نیز می توانند از 
عواقب بیماری فشار خون باشند:

. مشکلاتی در سیستم عضلانی اسکلتی. آسیب کلیه باعث می شود کلسیم وارد ادرار شده 
و دفع شود. بنابراین سلول های استخوان در تلاش برای جبران کمبود کلسیم در خون ممکن 
است مجبور شوند بافت استخوان را بازجذب کنند که نتیجه اش پوکی استخوان خواهد بود.
. سیستم تنفسی. کاهش قطر شریان ها ممکن است موجب ترمبوز شود. ضمناً اگر لخته 
خون کنده شده و با جریان خون حرکت کند، می تواند رگ را مسدود نماید و آمبولی ریه ایجاد 

کند، یعنی با رسیدن به یک شریان حیاتی در ریه ها، جریان خون را بند بیاورد.
. ناتوانی جنسی. برای اینکه نعوظ اتفاق بیفتد، بیضه ها به جریان خون سریع و مؤثر نیاز 

دارند و فشار خون بالا باعث اختلال نعوظ در مردان می شود.
دو راه برای پیشگیری از پیامدهای فشار خون بالا

پرفشاری خون نیاز به درمان از دو طریق دارد: درمان با دارو و درمان با اصلاح رفتار.
۱- ما نمی توانیم بگوییم وقتی فشار خون بالا دارید می توانید فقط با تغییر سبک زندگی 
خود فشارخونتان را کاهش بدهید. بنابراین ممکن است لازم باشد تا آخر عمرتان داروهای 

مربوط به فشار خون مصرف کنید، مثلًا ادرارآورها یا مهارکننده های آدرنرژیک.
۲- علاوه بر مصرف دارو خودتان هم می توانید با ورزش منظم، کاهش وزن در صورت 
داشتن اضافه وزن، ترک سیگار، کاهش استرس و روان درمانی، به کاهش علائم فشارخونتان 

کمک کنید.

چرا باید فشارخونمان را کنترل کنیم؟

متخصص قلب و عروق :پیامدهای فشارخون بالا برای بدن

چطور دچار »تنگی عروق«نشویم؟ 

متخصص قلب و عروق با اشاره به اینکه کلسترول و فشار خون بالا علامت ندارند 
و تنگی عروق را ایجاد می کنند، گفت:استفاده از رژیم غذایی کم نمک و مصرف 

مواد غذایی حاوی فیبر بالا مثل سبزی و میوه در کنترل فشار خون موثر است. 
 محمود افتخارزاده، متخصص قلب و عروق درباره چربی های بد خون گفت:یک 
سری فاکتورهای خطر برای بیماری های قلبی داریم این فاکتورها موجب ایجاد و 

پیشروی بیماری های قلبی می شود.
وی ادامه داد: بنابراین کنترل این فاکتورهای خطر می تواند از ایجاد بیماری های 
قلبی پیشگیری کرده و حتی از پیشروی آن هم در افرادی که تنگی عروق کرونر 
جلوگیری کند. این دو فاکتور بالا بودن چربی های خون به ویژه کلسترول بد و فشار 

خون بالا است.
 این متخصص قلب و عروق خاطرنشان کرد:کلسترول خون از سه جزء تشکیل 
شده، قسمتی از آن LDL کلسترول بدی است که می تواند رسوب کرده و موجب 
تشکیل پلاک هایی که تنگی عروق را ایجاد می کنند تشکیل دهد؛ قسمت دوم 
کلسترول HDL  است که عکس  LDL عمل کرده و وظیفه آن برداشت چربی از 

دیواره رگ هاست.
افتخار زاده اضافه کرد:قسمت سوم هم تری گلیسیرید است. هر عاملی که 
موجب افزایش LDL و کاهش HDL شود می تواند منجر به افزایش رسوب در 

رگ ها شده و تنگی عروق را بیشتر کند.
این متخصص قلب و عروق تاکید کرد: فشار خون و چربی بالا تاثیر مستقیمی 
بر یکدیگر ندارند اما طبیعی است که هرچه فردی کلسترول بد بالایی داشته باشد 
و از طرفی فشار خون بالا هم داشته باشد، خطر بیشتری جداره رگهایش را تهدید 

می کند.
وی متذکر شد:این دو عامل کاملا مستقل هستند و باعث افزایش دیگری 
نمی شوند. این دو عامل هریک به تنهایی در تنگ کردن جداره رگ ها موثرند و 
می توانند در اتحاد با هم تنگی عروق بیشتری ایجاد کنند؛ به همین دلیل اگر 
بیماری فشار خونی به ما مراجعه کند سعی داریم چربی خون وی را کاهش دهیم.
افتخار زاده درباره »علائم چربی و فشار خون بالا«،گفت:متاسفانه کلسترول و 
فشار خون بالا علامت ندارند بلکه عوارضی مثل تنگی عروق را ایجاد می کنند؛ 

بنابراین مهمترین عامل کشف این فاکتورهاست.
این متخصص قلب و عروق خاطرنشان کرد:به عنوان مثال کلسترول خون افراد 
بالای ۱8 سال باید اندازه گیری شود. فشار خون همه باید به طور منظم چک 
شود، اگر منظم بود سالی یکبار و اگر بیشتر بود در فواصل زمانی کمتری این اقدام 

باید صورت گیرد.
وی در توضیح نقش تغذیه در کنترل فشار خون و چربی،گفت:استفاده از رژیم 
غذایی کم نمک و مصرف مواد غذایی حاوی فیبر بالا و آنتی اکسیدان ها مثل 

سبزی و میوه در کنترل فشار خون موثر است.
افتخار زاده بیان داشت: اگرچه می توان با ورزش و رژیم غذایی فشار خون را 
کنترل کرد اما نکته مهم این است که  افرادی که فشار خون بالا دارند بیش از ۹۰ 
درصد نیاز به دارودرمانی دارند و در کنار آن ورزش و رژیم غذایی مناسب برای آنها 

در نظر گرفته می شود.
این متخصص قلب و عروق تصریح کرد:برای افراد خیلی چاقی که وزن خود را 
کنترل می کنند می توان دارو را هم حذف کرد اما در افراد معمولی ترکیبی از دارو، 

رژیم غذایی و ورزش توصیه می شود.

فوق تخصص قلب :

بلایی که »گلودرد«
 بر سر »کودکان« می آورد! 

فوق تخصص قلب با تاکید بر درمان کامل گلودرد در طیف سنی 5 تا ۱5 سال، 
گفت: درمان خودسرانه یا ناقص گلودردهای چرکی در این سن می تواند منجر به 

روماتیسم قلبی در سنین بالاتر شود. 
سیدعلی جمالیان، فلوشیپ اقدامات مداخله ای قلب و عروق درباره روماتیسم 
قلبی و علت های ایجاد آنگفت: این بیماری نوعی واکنش شبه ایمنی یا سوپرآلرژی 

اتوایمیون بدن به آنتی ژن های باکتری های استرپتوکوک گروه »آ« است.
وی ادامه داد: در کودکی لوزه ها بسیار بزرگ  است و گلودردهای چرکی بیشتر 
است با گلودرد چرکی، این گروه از باکتری ها در بدن لوکالیزه شده و آنتی ژن آنها 

در خون ترشح می شود.
 این فوق تخصص قلب افزود:درصدی از افراد درسنین 5 تا ۱5 سالگی مبتلا به 
گلودردهای چرکی می شوند اما با تجویز پزشک برای درمان گلودردهای چرکی 

اقدام نمی کنند و یا درمانی ناقص دارند.
جمالیان خاطرنشان کرد: این گلودرد می تواند با استفاده از آنتی بیوتیک های 
ساده و تزریق آمپول پنی سیلین و شربت های آنتی بیوتیک مشابه در صورت 

حساسیت به پنی سیلین مداوا شود.
 وی بیان داشت: در بدن درصدی از این افراد آنتی بادی هایی تشکیل می شود 
که این آنتی بادی ها به  قلب حمله کرده و موجب آسیب آن می شوند. در این 
حالت پرده قلب و دریچه ها و عضلات قلب درگیر می شوند و معمولا گرفتاری 
تنگی و گشادی دریچه های قلب بیشتر کرد پیدا خواهد کرد که منجر به روماتیسم 

دریچه ای می شود.
 این فوق تخصص قلب ابراز داشت: بسیاری از این موارد به عمل قلب باز منتهی 
می شود و حتی بسیاری از این افراد حتی جراحی هم نخواهند شد و تا آخر عمر 

معلولیت را با خود به همراه خواهند داشت.
جمالیان  تصریح کرد: بسیاری از بیماری های اتوایمیون مثل کلاژن وسکولار 
و روماتیسمی که بدن را در سنین بالاتر از ۴۰ تا 5۰ سال درگیر می کند می تواند 
منتهی به روماتیسم قلبی شود اما معمولا افراد در طیف سنی 5 تا ۱5 ساله که به 

طور کامل درمان نمی شوند.
وی متذکر شد:پس از یک تا دو دهه بعد به واسطه تنگی نفس و نشانه هایی 
مثل خستگی متوجه روماتیسم قلبی توسط معاینه پزشک می شوند. معمولا این 
روماتسم به تدریج عارض می شود و بدن به آن عادت می کند و ما خیلی سریع 

متوجه آن نمی شویم.
این فوق تخصص قلب درباره »راه های پیشگیری از این بیماری«، گفت: این 
بیماری در انواع خفیف درمان دارویی دارد و انواع شدید آن به اعمال تهاجمی و 
عمل قلب باز منتهی می شود. برای پیشگیری، گلودردهای چرکی در طیف سنی 
5 تا ۱5 سال باید جدی گرفته شده و به طور کامل درمان شود درمان خودسرانه 

انجام نشود و تمام گلودردها با گلودرد ویروسی اشتباه گرفته نشود.
جمالیان اضافه کرد: تب بالا، گلودرد با درد شدید و یک طرفه بیشتر استرپتوکوکی 

است و علائم چرکی آن حتی توسط بهیار ساده هم تشخیص داده می شود.
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اجتماعی

مدیرکل ارتباطات و فن آوری اطلاعات استان قم :

قم در دسترسی به شبکه ملی اطلاعات 
پیشرو است

به گزارش  توجه  با  قم گفت:  استان  اطلاعات  فن آوری  و  ارتباطات   مدیرکل 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، قم با دسترسی ۱۰۰ درصدی به شبکه ملی 
اطلاعات، استان پیشرو در زمینه اتصال به شبکه ملی اطلاعات است و جزو سه 

استانی است که پوشش ۱۰۰ درصدی دارد. 
جواد غلام پور با اشاره به اهمیت توسعه زیرساخت های ارتباطی در روستاها و 
مناطق محروم و کم برخوردار اظهار داشت: سطح دسترسی استان به شبکه ملی 
اطلاعات در سال ۹6 چهار درصد بوده در سال جاری به تحقق ۱۰۰ درصدی 

رسیده است.
وی با اشاره به اینکه یکی از اولویت های وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات ایجاد 
عدالت ارتباطی است و این مهم با توسعه اینترنت پرسرعت در مناطق روستایی، از 
محل طرح uso یا خدمات عمومی اجباری ارتباطات و فن آوری اطلاعات در حال 
اجرا می باشد گفت: اداره کل ارتباطات قم در راستای تحقق اهداف برنامه ششم 
توسعه و تکالیف وزارت متبوع خود در جهت تحقق زندگی دیجیتال و برقراری 
عدالت ارتباطی در تمام کشور، روند اتصال روستاهای بالای ۲۰ خانوار به شبکه 

ملی اطلاعات را در چندماه گذشته با سرعت بیشتری پیگیری نموده است. 
وی تصریح کرد: اپراتورهای تلفن همراه با وجود مشکل های فراوان در حوزه 
تامین تجهیزات ارتباطی از جمله تحریم های موجود و به واسطه آن ایجاد وقفه در 
توسعه زیرساخت های ارتباطی و فناوری در کشور و شیوع بیماری کرونا و افزایش 
نیاز مردم به خدمات ارتباطی، توانستند این سد بزرگ را بشکنند و با تلاشی مثال 
زدنی طرح های ارتباطی را پیش ببرند و نگذارند مشکل های این حوزه به چشم آید.
تعداد مشترکان تلفن همراه در قم ۲ میلیون و ۳۷۴ هزار و ۹5 تَن و ضریب نفوذ 

تلفن همراه نیز ۱۷5 درصد است.
 

معاون خودکفایی و اشتغال کمیته امداد استان قم:

امسال 3500 فرصت شغلی برای 
نیازمندان ایجاد می شود

کمیته امداد استان قم در سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها بیش از 
۳5۰۰ فرصت شغلی برای نیازمندان و افراد بیکار معرفی شده از حوزه حمایت 

ایجاد خواهد کرد.
مهرداد مصلح با اشاره به اینکه این نهاد همه ساله برای اشتغال مددجویان تحت 
حمایت و فرزندان آن ها برنامه دارد گفت: در سالی که مقام معظم رهبری )مدظله 
العالی( با عنوان تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها نام گذاری کرده است کمیته 
امداد استان قم مانند سال های گذشته متولی اشتغال نیازمندان و افراد بیکار 
معرفی شده از حوزه حمایت است. وی بهره مندی از کارشناسان مجرّب اشتغال 
در این نهاد را خاطرنشان و اظهار کرد: امیدواریم در سال جاری برای متقاضیان 

تسهیلات اشتغال این نهاد بیش از ۳5۰۰ فرصت شغلی ایجاد شود.
مصلح آموزش های پیش بینی شده برای این افراد را خاطرنشان و تصریح کرد: در 
سال ۱۴۰۰ برای ۷۳۰ نفر آموزش مقدماتی، برای ۱5۰ نفر آموزش مهارت آموزی 

و برای ۹۷۰ نفر آموزش طرح های اشتغال برنامه ریزی شده است.
معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان قم راه اندازی مراکز نیکوکاری 
کارآفرینی را از برنامه های مهم این نهاد در استان قم برشمرد و بیان کرد: جذب 
۲۰ جهادگر کارآفرین و برگزاری رویدادهای کارآفرینی ازجمله اقدامات ویژه کمیته 

امداد استان قم در سال جاری خواهد بود.
 

 رئیس مرکز بهداشت استان قم خبرداد:

افزایش واکسیناسیون کرونا 
با آغاز تزریق واکسن ایرانی 

ورود  و  ایرانی  واکسن  تزریق  آغاز  با  گفت:  قم  استان  بهداشت  مرکز  رئیس 
واکسن های خارجی روند واکسیناسیون در استان قم افزایش می یابد.

دکتر سیامک محبی با اشاره با آغاز واکسیناسیون افراد بالای 65 سال در استان 
گفت: گروه های سنی شامل این دوره از واکسیناسیون می توانند با مراجعه با 
پایگاه اینترنتی سلامت جهت ثبت اطلاعات درخواستی ثبت نام کنند تا زمان و 

مکان مراجعه این افراد از طریق پیامک به آن ها اعلام شود.
وی افزود: افراد واجد شرایط در دوره های گذشته هم که تاکنون واکسن خود را 

دریافت نکردند، می توانند جهت واکسیناسیون اقدام کنند.
رئیس مرکز بهداشت استان با بیان اینکه در دوره های قبلی واکسیناسیون در 
استان حدود ۷6 درصد جمعیت هدف واکسینه شدند ابراز امیدواری کرد: با آغاز 
تزریق واکسن ایرانی و ورود واکسن های خارجی روند واکسیناسیون در استان 
افزایش یابد. دکتر محبی افزود: تا کنون حدود 68 هزار دوز واکسن در استان 
تزریق شده است و سیاست دانشگاه علوم پزشکی در خصوص افرادی که دوز اول 
واکسن را دریافت کردند، تزریق دوز دوم همان واکسن است که به همین منظور 

پیش بینی و ذخیره لازم انجام شده است.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم مطرح کرد: 

پایین بودن قیمت مرغ علت کمبود در بازار 
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: عرضه مرغ با قیمت مصوب و 

پائین تر از سایر استان ها از مهمترین علل کمبود مرغ در قم است.
عباس پورمیدانی با اشاره به اینکه در حال حاضر روزانه بیش از 6۰ تن مرغ 
تولیدی در استان با قیمت مصوب ۲۴ هزار و ۹۰۰ تومان در فروشگاه های استان 
عرضه می شود افزود: نیاز روزانه قم به گوشت مرغ ۱۱۰ تن است که بخشی از نیاز 

استان از دیگر استان ها تامین می شود.
وی گفت: با توجه به اینکه در سایر استان ها نظارت جامعی بر قیمت مرغ وجود 

ندارد قیمت این محصول در این شهر ها در مقایسه با قم افزایش داشته است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان با بیان اینکه بیش از ۴۰ از گوشت مرغ 
مورد نیاز استان در صنایع استفاده می شود افزود: نیاز این بخش از طریق صنایع 
و به صورت روزانه از سایر استان ها تامین می شود. پور میدانی مدعی شد چندان 
کمبود مرغی در حوزه مصرف خانوار استان وجود ندارد و چنانچه شهروندان به 
اندازه مصرف مرغ خریداری کنند در این خصوص مشکلی وجود نخواهد داشت. 
وی افزود: از دیگر راهکار های مدیریت گوشت مرغ در استان کاهش مراکز توزیع 

و عرضه این محصول است.
 

مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم :

مربیان کانون، پایه های اصلی فعالیت 
کانون پرورش فکری هستند

 مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم با تأکید بر اینکه 
مربیان کانون، پایه های اصلی فعالیت کانون پرورش فکری هستند، گفت: اگر 
مربیان خوبی داشته باشیم می توانیم فعالیت های خلاق و پرنشاط را در کانون 
ببینیم. حامد حجتی درنشست صمیمی مربیان فرهنگی، هنری و ادبی این 
کانون ضمن پاسداشت جایگاه مربیان فرهنگی، ادبی و هنری کانون اظهار کرد: 
مربیان باید محور فعالیت های کانون باشند و تمام ارکان کانون باید دربستر سازی و 

تدارک بهتر برای خدمت رسانی مربیان فعال شوند.
حجتی با تأکید بر اینکه مربیان اصل و اساس فعالیت کانون هستند، ابراز کرد: 
را در کانون  اگر مربیان خوبی داشته باشیم می توانیم فعالیت های پرنشاطی 
ببینیم؛ همچنین مسائل اجرایی که در حال پیگیری است وقتی ثمر می دهد که 
مربیان خوب و باانگیزه در این کانون فعالیت کنند. ما در استان قم مربیان بسیار 
خوب، توانمند و خلاقی داریم که لازم است برای پویایی و ارتقا آنان به جهت کمی 

و کیفی برنامه ریزی های خوبی انجام شود.

جانشین ستاد امر به معروف استان قم مطرح کرد:

نظارت بر مسؤولیت 27 دستگاه
 در حوزه عفاف و حجاب 

جانشین ستاد امر به معروف استان قم گفت: بر اساس مصوبه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی ۲۷ دستگاه موظفند در راستای ترویج فرهنگ عفاف و حجاب 
عمل کنند که در این زمینه ستاد امر به معروف استان به وظیفه نظارتی خود عمل 
کرده و از تمام دستگاه های ۲۷ گانه به صورت جدی این امر را مطالبه کرده است.

سیدمحمدتقی حسینی دیروز در برنامه رادیویی بی تعارف که به مناسبت روز 
عفاف و حجاب برگزار شد با گرامیداشت ۲۱ تیرماه به عنوان روز عفاف و حجاب 
گفت: ۲۱ تیرماه سالروز خونین واقعه مسجد گوهرشاد مشهد مقدس بوده که در 
این روز متدینین و غیرتمندان شهر مقدس مشهد با تحصن در مسجد گوهرشاد به 
کشف حجاب رضاخانی اعتراض کرده و با فدای جان خویش از اصل مهم اسلامی 
یعنی عفاف و حجاب دفاع کردند. وی خاطرنشان کرد: به همین مناسبت این روز 
را به عنوان روز عفاف و حجاب نامگذاری کرده و برای ارج گذاری نسبت به مسأله 

مهم عفاف و حجاب این هفته نیز به همین نام، نام گذاری شده است.
گروه های  برنامه های  به  ادامه  در  قم  استان  معروف  به  امر  ستاد  جانشین 
این هفته  در  افزود:  و  اشاره کرد  و حجاب  متعدد عفاف  و مؤسسات  مختلف 
سلام الله علیها،  معصومه  فاطمه  حضرت  مطهر  حرم  همچون  مختلف  مراکز 
جامعه الزهرا سلام الله علیها، سازمان تبلیغات، اداره کل ورزش و جوانان، بنیاد 
شهید انقلاب اسلامی و گروه های فعال در عرصه عفاف و حجاب برنامه های 
متنوع و جذابی را اجرا خواهند کرد. وی در ادامه گفت: یکی از کارهای مهم در 
راستای ترویج فرهنگ عفاف و حجاب، برنامه های آموزشی و اقناعی بوده که در 
این زمینه مراکزی همچون حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها، 
جامعه الزهرا)س( و سازمان تبلیغات برنامه های آموزشی و کارگاه های مجازی با 
اعطای گواهینامه را برگزار خواهند کرد. حسینی به گروه های تذکر لسانی عفاف و 
حجاب در سطح شهر اشاره کرد و افزود: از آنجا که معتقدیم باید تمام امور مردمی 
شده، در مورد عفاف و حجاب نیز باید همه مردم نسبت به این مسأله مهم اهتمام 

داشته و بی تفاوت از کنار بدحجابی عبور نکنند.
وی در ادامه با اشاره به وظایف دستگاه های اجرایی در مورد عفاف و حجاب 
خاطرنشان کرد: بر اساس مصوبه ۴۲۷ شورای عالی انقلاب فرهنگی ۲۷ دستگاه 
موظفند در راستای ترویج فرهنگ عفاف و حجاب عمل کنند که در این زمینه ستاد 
امر به معروف استان به وظیفه نظارتی خود عمل کرده و از تمام دستگاه های ۲۷ 

گانه به صورت جدی این امر را مطالبه کرده است.
جانشین ستاد امر به معروف استان قم سپس با اشاره به نقش تأثیرگذار رسانه 
در مورد ترویج فرهنگ عفاف و حجاب گفت: از آنجا که نقش رسانه ها به ویژه صدا 
و سیما در مورد ترویج فرهنگ عفاف و حجاب اجتناب ناپذیر است، ضمن تقدیر 
و تشکر از برنامه های آموزشی و فرهنگی رسانه ها خواستار تعمیق و گسترش 

برنامه های مربوط به عفاف و حجاب در رسانه ها به ویژه صداوسیما هستیم.
  

مسؤول سازمان بسیج سازندگی استان قم خبرداد:
کمک ۶0 میلیارد ریالی ستاد کریمه اهل بیت)س( 

به ساخت منازل زلزله زدگان سی سخت 
مسؤول سازمان بسیج سازندگی استان قم با اشاره به ساخت 5۰ واحد مسکونی 
برای محرومین شهرستان سی سخت، گفت: مسؤولان ستاد مردمی کریمه اهل 
بیت )س( پس از بازدید میدانی از منطقه تامین 6۰ میلیارد ریال اعتبار را تقبل و 
در اولین مرحله پنج میلیارد ریال آن را از محل کمک های مردمی، خیرین و دفاتر 

علما پرداخت کردند. 
سرهنگ محمود داودآبادی روزدوشنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به اینکه 
بسیج سازندگی استان قم پس از وقوع زلزله مهیب در سی سخت احداث 5۰ 
واحد مسکونی محرومین این منطقه را بر عهده گرفت، اظهار کرد: از تعداد 5۰ 
خانه تاکنون روند اداری ۴۰ واحد مسکونی طی شده و عملیات اجرایی آن آغاز 
شده است. وی ادامه داد: در جامعه هدف یک هزار و ۲6۰ واحدی سی سخت 
۲۳۰ واحد مربوط به افراد بی بضاعت است که سپاه احداث آن را تقبل کرده و از 

این تعداد احداث 5۰ واحد بر عهده سپاه قم قرار گرفته است.
مسؤول بسیج سازندگی استان قم افزود: در این مدت ۴۰ واحد آرماتور بندی 
شده، ۲5 واحد بتن ریزی انجام شده، ۲۰ واحد تا نصب اسکلت پیشرفت داشته 
که از آن ۲۰ واحد ۱۲ واحد در مرحله اجرای سقف می باشد و پیشرفت این پروژه 

ها به صورت میانگین بین ۲5 تا ۳۰ درصد پیشرفت فیزیکی است.
داود آبادی با اشاره به اینکه 65 تا ۷۰ درصد اعتبار این منازل توسط تسهیلات و 
کمک های بلاعوض بنیاد مسکن تامین می شود، گفت: ۳۰ تا ۳5 درصد اعتبار 
آن نیز توسط مردم و خیرین می بایست تامین شود که در این راستا آیت الله نظری 
منفرد رئیس هیئت امنا، محمود پارچه باف مسئول کمک های مردمی و دیگر 
اعضای ستاد مردمی کمک رسانی کریمه اهل بیت)س( پس از بازدید میدانی بالغ 
بر 6۰ میلیارد ریال را تقبل و بلافاصله پنج میلیارد ریال آن را از محل کمک های 

مردمی، خیرین و دفاتر علما تامین کردند.
وی با بیان اینکه با مبلغی که پرداخت شده برآورد این است تا پایان مرداد مرحله 
سفت کاری واحد ها به پایان برسد و از ابتدای شهریور نازک کاری انجام شود، ابراز 
کرد: خیرین و مردم قم می توانند هدیه خود برای احداث این منازل را به شماره 
کارت 6۲۷۳8۱۷۰۱۰۱۱۰۱۰8 به نام بسیج سازندگی استان قم و یا به حساب 
ستاد مردمی کمک رسانی کریمه اهل بیت)س( به شماره ۰۱۰۹۰۹5۷5۷۰۰6 و 

شماره کارت 6۰۳۷۹۹۷5۴668۱۳55 واریز کنند.
مسؤول سازمان بسیج سازندگی استان قم در پایان خاطرنشان کرد: گروه های 
جهادی و همچنین افرادی که می توانند مصالح مورد نیاز را در اختیار قرار دهند 
یا تخصصی دارند که می توانند با حضور در این منطقه یاریگر ما باشند نیز می 
توانند برای اعلام آمادگی و برنامه ریزی برای حضور در منطقه به ساختمان بسیج 
سازندگی استان قم واقع در خیابان امام خمینی)ره( کوچه ۲۲ پلاک ۱۳مراجعه 

نموده و یا با شماره ۳۱۱۲۱۱۰۴ تماس بگیرند.
 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم خبرداد:

اعطای خدمات و تجهیزات
 پزشکی امانی به مردم 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم از بهره مندی ۹ هزار و ۱۹۲ نفر از 
خدمات بانک تجهیزات پزشکی امانی طی سه ماه گذشته خبر داد. 

محمدرضا بهرامی با اشاره به تاریخچه راه اندازی بانک تجهیزات پزشکی امانی 
عنوان کرد: این بانک با ایده داوطلبان قمی از سال ۱۳85 به صورت محدود 
خدمات خالصانه خود را با در اختیار گذاشتن تجهیزات پزشکی به صورت رایگان 

و امانی به مردم آغاز کرد.
وی ادامه داد: این پروژه ابتکـاری هلال احمر قم ادامه داشت تا اینکه سازمان 
داوطلبان در سال ۹۲ ضمن الزام راه اندازی تجهیزات پزشکی امانی به مدیران 
عامل استان های سراسر کشور، دستور العمل مربوطه را نیز به جمعیت استان ها 
ابلاغ نمود. وی افزود: نیاز مردم به دسـتگاه های تنفسـی و سایر تجهیزات پزشکی 
با بروز و شیوع ویروس منحوس کرونا در اواخر سال ۱۳۹8 باعث شد تلاش در 
جهت جـذب کمک های مردمی و همچنین جـذب کمک های نقدی و غیر نقدی 
از خیرین و حضور پر شور خواهران داوطلب برگ زرین دیگری در دفـتر خـدمات 
عـام المنفعه و خیریه جمعیت هلال احمر استان قم ثبت شود؛ زیرا که یکی از 
واحدهای اثرگذار هلال احمر در کاهش بیماری کرونا و دغدغه  خانواده ها از لحاظ 

تهیه تجهیزات پزشکی رایگان و امانی بود.
بهرامی با اشاره به عملکرد بانک تجهیزات پزشکی امانی هلال احمر قم طی سه 
ماه گذشته بیان کرد: در سه ماه اول سال جاری، ۹ هزار و ۱۹۲ نفر از خدمات این 
بانک بهره مند شدند و ۲8۳ وسیله توسط خیرین به هلال احمر اهداء شده است.

و ۲5 وسیله شامل کپسول  نیز یک هزار  در سال گذشته  تصریح کرد:  وی 
اکسیژن، مانومتر، دستگاه اکسیژن ساز و... به این بانک توسط خیرین اهداء شد و 
پاسخگوی ۱5 هزار و ۹6۷ نفر از مراجعه کنندگان به بانک تجهیزات پزشکی امانی 

هلال احمر بودیم.

 ازدواج به عنوان یکی از مهمترین عوامل استحکام بنیان خانواده شناخته 
تمامی  طرف  از  لازم  و  مناسب  شرایط  آوردن  فراهم  با  رو  این  از  می شود. 
دستگاه های دولتی و مسوولان مربوطه و برنامه ریزی های صحیح اقتصادی، 
اجتماعی و فرهنگی می توان از افزایش سن ازدواج و رشد نرخ طلاق پیشگیری 

کرد. 
ازدواج ابزاری برای رشد و کمال، تامین سلامت و بقای نسل به شمار می رود که 
در مکتب اسلام از آن به عنوان تنها راه تشکیل خانواده، آرامش دهنده روح و روان 
زن و مرد یاد شده است. از منظر جمعیت شناختی، ازدواج منشأ وقوع ولادت و 
عامل بسیار موثر بر ساختار سنی و جنسی و اندازه و حجم جمعیت محسوب می 
شود. تغییرات الگوی ازدواج،  تاثیر عمیقی در ابعاد مختلف جامعه به وجود می 
آورد. در جریان نوسازی، ساختار و وضعیت تشکیل خانواده در یک جامعه به طور 
آهسته دستخوش تغییرات می شود. در دوران نوین و در جوامع رو به توسعه از 
جمله ایران، ماهیت و اشکال ازدواج و پیامدهای اجتماعی آن در خانواده و جامعه 
و به طور کلی الگوی همسرگزینی و نظام خانوادگی تحت تاثیر عوامل گوناگون 
اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی هستنند. بی تردید پیوند زناشویی هر چه محکم 
تر باشد از گزند مصون خواهد ماند و دور شدن از آن می تواند به گسست و 

فروپاشی بنیان خانواده بیانجامد.
زوج عالم حضرت  ترین  آسمانی  پیوند  یادآور  ماه ذیحجه،  از  روز  نخستین 
علی)ع( و فاطمه زهرا)س( است؛ میثاقی که ثمره آن درخشش ۱۱ پیشوا در 
آسمان هدایت و روشنگری مسلمانان بود تا آیین اسلام را با نسل خویش تداوم 
و استمرار بخشند. اوج سادگی در میثاق این زوج به عنوان الگویی مناسب برای 
جوانان مطرح است تا در پرتو سیره و روش این بزرگان و به دور از تجمل گرایی، 
زندگی مشترک خویش را آغاز کنند و خانه بی آلایش خود را به مکانی برای پرورش 
فرزندان صالح بدل سازند. اهمیت الگوگیری از ازدواج علی)ع( و فاطمه)س( با 
هدف تحکیم کانون خانواده سبب شد تا سالروز ازدواج آنها را به عنوان »روز 

ازدواج« نامگذاری کنند.
به مناسبت سالروز پیوند آسمانی حضرت زهرا)س( و امام علی)ع( و به منظور 
بررسی راهکارهای نهادینه سازی ازدواج آسان با »مهران خودکامه« روانشناس و 

پژوهشگر مسایل خانواده به گفت وگو پرداخت است.
ازدواج عامل موثر بر تعریف و ساختار جمعیتی کشور 

مهران خودکامه با اشاره به این موضوع که پدیده ازدواج منشأ وقوع ولادت و 
باروری و به عنوان عامل بسیار موثر بر ساخت سنی و جنسی جمعیت و افزایش 
آن محسوب می شود، گفت: ازدواج در سال های گذشته به دلیل دگرگونی 
هایی در حوزه های مختلف اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جامعه چون افزایش 
شهرنشینی و ارتقای سواد به ویژه تحصیلات زنان و تمایل به کسب درآمد و شغل 
مناسب پیش از ازدواج که از نشانه های حرکت جامعه به مدرنیزه شدن به شمار 
می رود، این رخداد را دستخوش تحولات بسیار قابل توجهی کرده است. افزایش 
سن ازدواج جوانان در کشور به نگرانی جامعه شناسان و مسوولان در خصوص 
آسیب های اجتماعی دامن می زند. اهمیت رویداد اجتماعی ازدواج در تغییرات 
و جریان فرایند نوسازی و توسعه جوامع مختلف همیشه مورد توجه بوده است زیرا 
تغییر در زندگی و نیازهای جدیدی که در طول زمان در جامعه ایجاد می شود، 
موجب تحول در کیفیت رفتارهای انسانی نیز می شود که به نوبه خود تغییراتی را 
در جنبه های مختلف زندگی خانوادگی نظیر زمان ازدواج و تداوم زندگی زناشویی 
به وجود می آورد و این مهم ضرورت مطالعه مستمر و دقیق این واقعه حیاتی را 
در هر دوره زمانی و جوامع متفاوت با بهره گیری از روش های مطالعاتی خاص 

ایجاد می کند.
ازدواج، مهم ترین انتخاب انسان در گستره  حیات

این پژوهشگر مسایل خانواده با تاکید بر امر ازدواج آسان و ماندگار، بیان داشت: 
ازدواج، مهم ترین انتخاب انسان در گستره  حیات است و امری والاتر از این در 

زندگی او وجود ندارد. به طور حتم ازدواج نیاز فطری و اجتماعی انسان به شمار 
می رود که مسیر ادامه  زندگی او را رقم می زند. بنابراین فردی که از ازدواج امتناع 
کند در درازمدت دچار مشکلات جسمی، روحی و روانی خواهد شد. برای هر 
کشوری جمعیت هوشمند و سالم یک سرمایه اجتماعی محسوب می شود. 
ازدواج ماندگار به عنوان بهترین شیوه گسترش جمعیت و نگرش مثبت در 
فرزندآوری و فرزند پروری حاصل ازدواج ماندگار است. بنابراین ضرورت دارد تا 
دولت با ارایه تسهیلات لازم، مردم را به این امر تشویق کند. غایت ازدواج، رسیدن 
به آرامش است و انتخاب فردی که بتواند در تمام دوره زندگی مایه و بستر آرامش 
را برای همسر خود فراهم آورد، کار آسانی نیست، بنابراین انتخاب درست در این 
زمینه، ضرورت بسیاری دارد. به استناد آمار رسمی در چند سال گذشته از هر 
پنج ازدواج، ۲ ازدواج به طلاق کشیده، یک ازدواج در آستانه  طلاق، یک ازدواج 
در مرز سردی و بی تفاوتی و تنها یک ازدواج به قوت قبل خود باقی مانده است. 
بنابراین طلاق گسترش یافته و این درحالی  است که هیچ انسانی بافکر جدایی، 
ازدواج نمی کند. ریشه طلاق، حاکمیت رفتارهای بد روانی و جنسی است و 
چنانچه آرامش که غایت ازدواج است، کمرنگ شود، ریشه های طلاق شکل 

می گیرند و زوج به عدم امکان زندگی مشترک می رسند.
اقتصاد عاملی برای تاخیر در ازدواج آسان

این روانشناس با بیان علل افزایش سن ازدواج اظهار داشت: عوامل اقتصادی 
یکی از عمده ترین دلایلی است که جوانان برای تأخیر ازدواج خود مطرح می 
کنند. برای اینکه این عامل مهم را کاهش دهیم، باید هزینه ها را کاهش داده 
و منابع اقتصادی و تولید ثروت را برای جوانان فراهم کنیم. جوانان یا خانواده 
هایشان نباید این تصور را داشته باشند که در ابتدای زندگی، باید از همه یا بیشتر 
امکانات مادی برخوردار باشند و در برگزاری مراسم عقد و عروسی، هزینه های 
سنگینی بر یکدیگر تحمیل کنند، زیرا این کار نتیجه ای جز فرار جوانان از ازدواج 
نخواهد داشت. یکی از روش های دیگر برای افزایش رغبت جوانان به امر ازدواج، 
پرداخت وام های قرض الحسنه برای ازدواج است که باید وام های طولانی مدت و 
کم بهره به جوانان برای ازدواج و تهیه وسایل زندگی اختصاص داده شود. با توجه 
به آثار جسمانی، روانی، اجتماعی و فرهنگی ازدواج، باید موانع پیش روی جوانان 
را برطرف و تمام تلاش خود را صرف کرد تا این سنت الهی در اوایل جوانی به 
انجام برسد و جوانان از فواید بی شمار آن برخوردار شوند و در یک زندگی بالنده 
و بانشاط و به دور از دغدغه و انحراف، قرار گیرند. ازدواج های موفق با همت آحاد 
مردم، خانواده ها و مسوولان فرهنگی و اقتصادی کشور از طریق فرهنگ سازی، 
مبارزه با اعتقادات غلط، کاهش تجمل گرایی، احساس مسوولیت بیشتر در 
ارتباط با جوانان، کمک مالی و معنوی به فرزندان، پیروی از دستورات دینی و 
تشویق و ترغیب به ازدواج حاصل می شود. یکی از علل اختلاف و طلاق در میان 
خانواده ها که در دادگاه ها مشاهده می شود، این است که زوجین بدون شناخت 

از یکدیگر و مشاوره وارد زندگی مشترک می شوند و این امر کاملًا اشتباه است.
همسان بودن، توصیه ای اسلامی برای همسرگزینی

خودکامه در پایان با اشاره به اینکه هم کُف بودن از توصیه های دین اسلام 
برای همسرگزینی است، گفت: یکی از راه ها برای ضمانت پایداری زندگی چند 
جلسه مشاوره و آزمون های شخصیتی است و با توجه به این موارد، اهمیت مراکز 
تخصصی مشاوره ازدواج و خانواده دو چندان احساس می شود. مشاوره پیش از 
ازدواج و تطبیق تناسب های لازم میان ۲ فرد برای تشکیل زندگی مشترک باید 
حتماً قبل از ازدواج انجام شود و در مشاوره پیش از ازدواج، مشاور هیچ وقت به 
طرفین نمی گوید که این کار را بکنید یا نکنید بلکه وظیفه مشاور، آگاه کردن 
است. مراکز تخصصی ازدواج و خانواده به زوجین جوان کمک می کنند که 
انتخاب آگاهانه داشته باشند و به زوجینی که زندگی مشترک خود را شروع کرده 
اند نیز مهارت های حل مسأله آموزش می دهند تا از مشکلات پیچیده مانند 

طلاق پیشگیری شود.

بررسی راهکارهای نهادینه سازی ازدواج آسان ؛

تحکیم بنیان خانواده با ترویج ازدواج آسان

 با شیوع ویروس کرونا از اواخر بهمن ۱۳۹8، مدارس  
کشور برای پیشگیری و مقابله با بیماری کرونا از چهارم 
از  دانش آموزان  آموزش  و  شد  تعطیل   ۱۳۹8 اسفند 
طریق فضای مجازی و مدرسه تلویزیونی پیگیری شد. 
و پرورش برای انسجام  فروردین ۱۳۹۹ وزارت آموزش 
تعامل معلمان  برای  امن  ایجاد محیطی  و  آموزش  ها 
را  »شاد«  دانش آموزی  آموزش  شبکه  دانش آموزان  و 
راه اندازی کرد. وزارت آموزش و پرورش با تهیه و ارایه نرم 
افزار برنامه آموزشی با نام »شاد«؛ کمک کرد تا  با استفاده 
از این برنامه؛ دانش آموزان بتوانند به یادگیری در خانه 
بپردازند. شبکه اجتماعی دانش آموزان »شاد« همچنان 
به فعالیت خود در تابستان سال جاری ادامه می دهد 
و برای این مساله برنامه ریزی هایی نیز صورت گرفته 
است. دسترسی به برنامه شاد در سال گذشته براساس 
دستور رییس جمهوری رایگان بود و در حال حاضر نیز 
براساس »مصوبه مجلس شورای اسلامی« تا پایان سال 
۱۴۰۰ این دسترسی رایگان اعلام شده است. با همه 
اینها این برنامه با نقاط ضعف و قوتی همراه بوده است. 
به همین مناسبت پژوهشگر ایرنا گفت و گویی با »محمد 
رضا نیک نژاد« کارشناس مسایل آموزش و پرورش انجام 

داده است که در ادامه می خوانیم:
نبود امکان برگزاری آنلاین کلاس ها در شبکه 

آموزشی "شاد"
نیک نژاد در مورد سامانه شبکه های اجتماعی دانش 
آموزان  یا همان سامانه شاد گفت: در حالت کلی برنامه 
شادی که تا پایان سال تحصیلی استفاده شد با نسخه 
اولیه شاد تفاوت های زیادی دارد؛ یعنی در امکانات، 
سرعت انتقال داده ها و گستردگی استفاده هایی که 
می شود از آن کرد و گستردگی کاربران، همه و همه روبه 
رشد است و پیشرفت های خوبی داشت اما در عین حال 
۲ ضعف کلی دارد؛ یکی اینکه  وقتی آن را با دیگر پیام 
رسان ها و اپلیکیشن های دیگر مقایسه می کنیم می 
فهمیم که در برنامه شاد امکان برگزاری آنلاین کلاس 
ها وجود ندارد اما در دیگر پیام رسان ها این امکان وجود 
داشت. به این صورت که با در پیام رسان ها به صورت 

صوت یا تصویر می توان کلاس ها را برگزار کرد و مانند 
کلاس حضور است و هم معلم دانش آموز را می بینید 
و دانش آموز هم معلم را می بیند و این به نسبت برای 
آموزش خوب بود. با همه اینها در برنامه شاد وقتی معلم 
پیام می گذارد با یک تاخیر و در بهترین حالت چند ثانیه 
ای پیام به دانش آموز می رسد و این تاخیر از ارتباطی 
که می بایست میان دانش آموز و معلم ایجاد شود دور 

می کند.
سرعت کم این پیام رسان نسبت به دیگر پیام رسان ها

افزود:  ادامه  در  پرورش  و  آموزش  مسایل  کارشناس 
ضعف دیگر برنامه شاد نسبت به دیگر پیام رسان های 
مرسوم که اکنون وجود دارد از سرعت کمتری برخوردار 
است. به همین دلیل معلم هایی که آموزش های مجازی 
در برنامه شاد برگزار می کردند، عموماً کنار آن در پیام 
رسان های دیگر مانند واتس آپ نیز کلاس برگزاری می 
کردند. البته به دلیل اینکه استفاده از برنامه شاد برای 
معلم ها و مدارس دستور از بالا می بود و حتماً می بایست 
یک سری نکات در این برنامه وارد می شد، این کار را 
انجام می دادند و در کنار آن برای دانش آموزان در برنامه 
های دیگر کلاس برگزاری می کردند. در حالت کلی اگر 
بخواهیم برنامه شاد را مقایسه کنیم با نسخه های اولیه 
آن پیشرفت هایی داشت اما اگر بخواهیم آن را با دیگر 
پیام رسان ها مقایسه کنیم ضعف هایی دارد که باید به 

آن رسیدگی شود.
لزوم به روز رسانی شدن برنامه شاد برای سال 

تحصیلی آینده 
سال  در  شاد  برنامه  از  استفاده  مورد  در  نژاد  نیک 
طی  که  امیدواری  داشت:  اظهار  آینده  تحصیلی 
و  شود  می  باز  مدارس  اینکه  برای  شد  آغاز  پیش  ماه 
کلاس ها حضوری برگزار می شود، با توجه به وضعیت 
واکسیناسیون الان می توان گفت به نحوی کم شده 
است و به نظر می آید که در اول مهر مدارس به صورت 
اگر  دلیل  همین  به  شود.  اداره  تواند  نمی  حضوری 
بخواهیم از برنامه شاد استفاده کنیم می بایست از این 
فاصله تا اول مهر استفاده کرد و امکانات و سطح سرعت 

انتقال آن را به روز رسانی کنند تا مشکلاتی که تا به امروز 
داشته برطرف شود.

عدالت و ناعدالتی ، مساله این است
این کارشناس مسایل آموزش و پرورش بیان داشت: 
برنامه شاد که در مدارس برای آموزش دانش آموزان در 
نظر گرفته شده هم می تواند عدالت گستر باشد و هم 
می تواند باعث بی عدالتی شود. دلیل این اتفاق هم این 
است که از این نظر که همه مدارس می بایست از برنامه 
استفاده کنند و آموزش یکسان می شود می تواند عدالت 
گستر باشد. از طرفی دیگر غیر از مدارس غیردولتی،  
مدارس دیگری همچون تیزهوشان هم داریم که مدارس 
ها  خانواده  از  بیشتری  دریافتی  اما  هستند  معمولی 
دریافت می کنند. این مدارس برنامه شاد را فقط با توجه 
به دستوری بودن آن نصب می کنند و برای آموزش از 
اپلیکیشن های دیگر استفاده می کنند. به همین دلیل 
مشکل عدالت در مدارس فقط استفاده از برنامه نیست 
امکاناتی  و مدارس خاص  در مدارس غیردولتی  بلکه 
فراهم می شود که این امکانات با پول خریده می شود. 
پس به طور دقیق تر، هر فردی که پول بیشتری دارد 
بهتر آموزش می بیند و بچه کارگر باز کارگر می ماند و بچه 
پولدار باز پولدار می شود و شکاف طبقاتی در آموزش هم 

روز به روز بیشتر می شود.
و  آنلاین  آموزش  یادآور شد: پس  پایان  نژاد در  نیک 
دهند  می  پول  یعنی  توصیف  این  با  مجازی  آموزش 
فراهم  ها  آموزش  اینگونه  برای  بیشتری  امکانات  و 
می کنند، به شکاف آموزشی، بی عدالتی آموزشی و 
شکاف طبقاتی دامن می زند که در نایت به بی عدالتی 

اجتماعی منتهی می شود.
]۱[ سامانه شاد که کوتاه شده عبارت سامانه شبکه 
های اجتماعی دانش آموزان است این امکان را به مدیران 
و معلمان می دهد تا بتوانند آموزش از راه دور دانش 
آموزان در شبکه های اجتماعی را مدیریت نمایند. دانش 
آموزان برای استفاده از مطالب درسی و آموزشی کلاس 
Shad. و مدرسه خود ابتدا باید در سامانه شاد به نشانی

medu.ir به احراز هویت خود بپردازند . 

لزوم به روز رسانی شدن برنامه شاد برای سال تحصیلی آینده؛ 

شبکه اجتماعی آموزشی "شاد"؛ پیشرفت  ها و ضعف  ها
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»پیام باقری« نایب رییس سندیکای صنعت برق ایران اظهار داشت: عامل 
خاموشی های اخیر فقط رمز ارزها نیستند بلکه عامل اصلی بر هم خوردن معادله 
تولید و مصرف برق است؛ وضعیتی که سالیان طولانی به همین شکل بوده و 

تدبیر ساختاری در این زمینه اندیشیده نشده است. 
و  منازل  در  برق  پی  در  پی  خاموشی های  با  تابستان  فصل  رسیدن  فرا  با 
محیط های کاری مواجه شده ایم؛ مساله ای که نه تنها زندگی روزمره را مختل 
کرده بلکه تبعات آن در حوزه های مختلف خدماتی، صنعتی، بهداشت و درمان و 
... آشکار شده است. از دید برخی آگاهان به وضعیت انرژی در کشور، بخشی از 
مشکلات ناشی از قطعی برق به مصرف کنندگان برمی گردد. از این منظر، افزایش 
فرهنگ مصرف گرایی در کنار مشکلات تولید برق و تولید رمز ارزهای غیرمجاز 
وضعیت کنونی را پدید آورده است. حال آنکه اگر هم دستگاه های ذیربط و هم 
شهروندان به وظایف و مسوولیت های خود درست عمل کنند، این امکان وجود 

دارد که کمتر شاهد تکرار خاموشی باشیم.
نظر به اهمیت موضوع، با پیام باقری نایب رییس سندیکای صنعت برق ایران به 

گفت و گو نشست ایم. مشروح این گفت و گو را در ذیل می خوانید:
خاموشی ها و مشکلات تولید برق 

باقری پیرامون دلایل خاموشی های اخیر گفت: در کشور ما رشد تقاضا در 

بخش برق به طور میانگین سالیانه 5 تا ۷ درصد است که برنامه گذار در برنامه های 
خود برای اینکه این میزان را پوشش دهد، سالانه احداث 5۰۰۰ مگاوات برق 
را در برنامه های بالادستی و توسعه پیش بینی می کند. در سال های گذشته اما 
برق کمتری تولید شده است. بطور میانگین ۲۲۰۰ مگاوات از 5۰۰۰ مگاوات 
هدفگذاری شده، در سال های گذشته وارد مدار شده است. بنابراین، این روند به 

دلیل کاهش تولید برق قابل پیش بینی بوده است.
وی افزود: اگر از همان ابتدا اعداد و ارقام این معادله را کنار هم بگذاریم، عملا 
مشخص می شود که اگر این کمبود و کسری ها روی هم جمع شود، خاموشی امر 
محتومی خواهد بود که همین امر هم اتفاق افتاده است. البته با توجه به تشدید 
گرمای هوا در تابستان خصوصا در ماه های تیر و مرداد ادامه خاموشی محتمل 

است تا زمانی که از دمای هوا به تدریج کاسته شود.
رمز ارزها و ارتباط آن قطع برق

باقری درباره این سوال که آیا تولید گسترده رمز ارز باعث خاموشی می شود، 
گفت: برآورد می شود کسری تولید برق در تابستان امسال بیش از ۱۰هزار مگاوات 
باشد که بخشی از آن با مدیریت مصرف و الباقی به ناچار با خاموشی جبران 

می شود.
همچنین برآورد می شود که حدود هزار مگاوات برق هم در بخش غیرمجاز 

تولید رمز ارز مصرف شود؛ در صورتی که همان طور که اشاره شده کسری برق 
امسال بیش از ۱۰ هزار مگاوات است. این اعداد در کنار هم نشان می دهد 
که هر چند مصرف رمز ارزها مساله ساز است اما تاثیر مستقیم بر خاموشی ها 
بیاندازیم. ضمن  ارزها  رمز  به گردن  را صرفا  نمی توانیم خاموشی ها  و  ندارد 
اینکه اشتیاق به فعالیت در این حوزه به صورت غیرمجاز علی رغم مصوبات 
هیات وزیران نشان می دهد که تعرفه هایی که در این حوزه وضع شده، توجیه 
اقتصادی را از این صنعت گرفته و بنابراین برخی کمتر تمایل دارند در مسیر 
قانونی و  مجوزهای صادر شده عمل کنند و تمایل دارند از برق ارزان استفاده 
کنند که پیامد آن هم بر وضعیت اقتصادی و هم برق مصرفی خانوارها مشاهده 

می شود.
وی افزود: خاموشی نشان دهنده معادله تولید و مصرف است؛ یعنی یک 
سر معادله تولید و یک سر آن مصرف است. برای اینکه ما با چنین وضعیتی 
مواجه نشویم باید به هر دو طرف معادله توجه کنیم. همانطور که می دانیم یک 
طرف مصرف است. هر چه مصرف کاهش پیدا کند، طبیعتا کمتر با مخاطرات 
خاموشی مواجه می شویم. در عین حال هر چه میزان تولید افزایش پیدا کند، به 

همان اندازه کمتر با مخاطرات خاموشی روبرو خواهیم شد.
وی ادامه داد: در طرف تولید نکته ای که حائز اهمیت است، این است که اگر 
تکالیف قانونی انجام می شد با این خاموشی ها مواجه نمی شدیم اما با توجه 
به اینکه در طرف تولید به تکالیف عمل نشده طبیعتا در ایام گرما تنها راه چاره 
مدیریت مصرف است البته فشار یک طرفه روی تقاضا و تاکید به مشترکان در 
کاهش مصرفشان به تنهایی و بدون توجه به راهکارهای طرف عرضه کار صحیحی 

نیست و لازم است به هر دو طرف معادله توجه شود.
فرهنگ مصرف گرایی در افزایش مصرف برق نقش دارد

با  آن  ارتباط  و  مردم  گرایی  مصرف  و  مصرف  فرهنگ  خصوص  در  باقری 
خاموشی های اخیر گفت: واقعیت این است که در کشور ما شدت مصرف و 
مصرف گرایی بالا است که بخشی به فرهنگ مصرف گرایی و بخشی به ارزان 
بودن و یارانه ای بودن انرژی ها در کشورمان بر می گردد که خود این فرهنگ را 

تشدید می کند.
وی افزود: البته وزارت نیرو در بخش مصرف هم وظایف و مسوولیت هایی دارد که 
باید صورت پذیرد از جمله این وظایف، هوشمند سازی شبکه برق کشور از طریق 
نصب کنتورهای چند تعرفه ای است. این ابزار باید در اختیار مصرف کنندگان به 
منظور کنترل مصرف باشد؛ بطوری که به جای اینکه مدام از سوی کارشناسان به 
مردم تذکر داده شود که مصرف خود را کنترل کنند، خودشان با توجه به کنتور 
میزان مصرف شان را کنترل کنند. اما متاسفانه این اتفاق در کشور ما رخ نداده 

است.
انجام  که  است  کاری  ترین  راحت  و  دستی ترین  دم  برق  خاموشی  بنابراین 
می شود در حالی که با اعمال روش های جایگزین هم می شد مصرف را مدیریت 
کرد. برای مثال اگر لامپ های پر مصرف را با لامپ های ال ای دی و کولرهای 
مستعمل را با کولرهای جدید جایگزین می کردیم طبیعتا میزان مصرفمان کاهش 
پیدا می کرد که البته فشار حاصل از عدم اعتنا به این موارد با اعمال خاموشی بر 

مردم و صنایع وارد می شود.

نایب رییس سندیکای صنعت برق ایران پاسخ می دهد؛

دبیر شورای عالی شهرسازی و معماری خبرداد:عامل خاموشی های اخیر چیست؟

تصویب ضوابط بلندمرتبه سازی و عدم 
تخریب باغ های شهری 

 دبیر شورای عالی شهرسازی و معماری از تصویب ضوابط بلندمرتبه سازی و عدم 
تخریب باغات برای ساخت و ساز مسکونی در این شورا خبر داد.

فرزانه صادق مالواجرد در آئین افتتاح پروژه های ملی وزارت راه و شهرسازی با 
بیان اینکه معاونت معماری و شهرسازی این وزارتخانه نحوه استفاده از سرزمین 
را بررسی و در شورای عالی شهرسازی و معماری تصویب می کند، گفت: یکی از 
مهمترین اسنادی که در این شورا به تصویب رسید، سند توسعه سواحل مکران 
مبنی بر جمعیت پذیری و نحوه چگونگی سکونت در این منطقه بود که به معنی 

برنامه ریزی قبل از اقدام است.
وی توجه ویژه شورای عالی شهرسازی و معماری به هویت شهری را یادآور شد 
و افزود: تصویب طرح جامع پیرامون حرم مطهر امام رضا )ع( که هم احترام به 
حقوق زائر و هم توجه به ساکنان این بافت است از دیگر اقدامات مهم این شورا 

به حساب می آید.
معاون وزیر راه و شهرسازی یکی دیگر از مأموریت های این معاونت و شورای عالی 
شهرسازی را تهیه طرح های جامع و تفصیلی شهرها دانست و گفت: طرح های 
جامع شهری زیست پذیری و سقف جمعیتی شهرها را تنظیم می کند از همین 
رو طرح جامع ۴5۰ شهر را بررسی و تصویب کردیم که ۳۰۰ شهر آن بالای ۲5 

هزار نفر است.
وی به مکان یابی شهرها و شهرک های جدید در شورای عالی شهرسازی اشاره 
کرد و افزود: در بسیاری از کلانشهرها و حتی سایر شهرها محدودیت زمین داریم، 
لذا محدوده هفت شهر جدید در شورای عالی شهرسازی اصلاح و ساخت ۱۳ 

شهر جدید نیز مکان یابی شد.
صادق مالواجرد در خصوص تسهیل شهرک سازی در شورای عالی شهرسازی 
و معماری گفت: مصوب کردیم تا انواع شهرک ها و نه فقط شهرک های مسکونی 
احداث شوند که ساخت ۳۰ شهرک و مکان یابی آنها در دستور کار این شورا قرار 
دارد. معاون وزیر راه و شهرسازی به تأمین اراضی طرح اقدام ملی مسکن اشاره کرد 
و افزود: تمام تأمین اراضی که برای این طرح لازم بود با افزایش محدوده شهرها در 
شورای عالی شهرسازی انجام شد. همچنین تمام اشکالات افزایش محدوده ها 
شامل عدم توسعه شهر بر روی پهنه های کشاورزی و باغی یا پهنه های زلزله خیز 
و نیز احداث مسکن در مناطق دارای خدمات زیربنایی و روبنایی هفتگانه لحاظ و 

برطرف شده است.
وی با تأکید بر اهمیت دادن به معماری ایرانی-اسلامی در چهار سال دولت 
دوازدهم گفت: نهادسازی کردیم که اگر مسکنی ساخته می شود حتماً در کمیته 
معماری ذیل شورای عالی شهرسازی و معماری بررسی شده و معماری درخور 

برای آن در نظر گرفته شود.
صادق مالواجرد در پاسخ به پرسش رئیس جمهور درباره اجرای مصوبات شورای 
عالی شهرسازی و معماری از سوی شهرداری ها متذکر شد: اینکه این مصوبات 
چقدر اجرا می شود را نمی توانیم با عدد و رقم بگوییم ولی طرح های جامع در 
شهرداری ها ملاک عمل است اما سامانه ای راه اندازی کرده ایم که اگر طرح های 
جامع در کمیسیون های ماده پنج شهرها تغییر کرد، این تغییرات زاویه چندانی 
با مصوبه اصلی نداشته باشد؛ همچنین همه مصوبات کمیسیون های ماده پنج 

شهرداری ها در یکی از کمیته های شورای عالی شهرسازی بررسی می شود.
معاون معماری و شهرسازی وزارت راه و شهرسازی تصریح کرد: برای شهرداری 
تهران جهت حفظ کریدورهای بصری و خط آسمان ضوابطی تنظیم کردیم که 
شهرداری بر اساس آن عمل می کند. مثلًا اینکه نباید در کوچه 6 متری برج ۲۰ 
طبقه ساخته شود یا اینکه باغات تهران برای ساخت و ساز واحدهای مسکونی 
تخریب شوند که این دو مورد در این دوره از شورای عالی شهرسازی به تصویب 

رسید.
  

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن اعلام کرد :

هزینه 110هزار میلیارد تومانی
 مسکن مهر طی 12 سال

معاون وزیر راه و شهرسازی، هزینه کل مسکن مهر را ۱۱۰ هزار میلیارد تومان 
شامل 5۷.5 هزار میلیارد تومان تسهیلات بانکی و 5۲ هزار میلیارد تومان آورده 

مردمی عنوان کرد.
و  راه  وزارت  ملی  طرح های  از  بهره برداری  آئین  در  مهرآبادی  اصغری  احمد 
شهرسازی گفت: از مجموع دو میلیون و ۲۰۰ هزار واحد مسکن مهر تاکنون ۲ 
میلیون و 6۰ هزار واحد تکمیل و بیش از ۲۰۰۰ واحد به مردم تحویل شده است. 
6۰ هزار واحد مسکن مهر نیز با نصب انشعابات و برق آنها به متقاضیان تحویل 

خواهد شد.
وی افزود: از زمان ورود اسلامی به وزارت راه و شهرسازی ۴۷۰ هزار واحد مسکن 
تعیین تکلیف و به مردم تحویل شد. سهم شهر جدید پردیس از مسکن مهر 8۴ 
هزار واحد است که تاکنون ۷6 هزار واحد آن تکمیل شده، درحالی که تا قبل 
از ورود اسلامی به وزارت راه و شهرسازی، فقط ۳۰ هزار واحد مسکن مهر شهر 
جدید پردیس تکمیل شده بود. معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه تاکنون 
۷,۰۰۰ میلیارد تومان برای امور زیربنایی و روبنایی هزینه کرده ایم، گفت: 5۰ 
درصد پروژه های مسکن مهر در اراضی دولتی در قالب تعاونی تعاونی های مسکن 

و تفاهمنامه های سه جانبه ساخته شده است.
وی تأکید کرد: 5۰ درصد دیگر نیز با استفاده از ظرفیت قانون ساماندهی تولید 
و عرضه مسکن در اراضی اشخاص، بافت های فرسوده و عمدتاً در محدوده های 
شهری احداث شده که نشان می دهد بیش از یک میلیون و ۱۰۰ هزار واحد 

مسکن مهر توسط خود مردم تولید و تحویل شده است.
دو محل  از  مهر  داد: مسکن  ادامه  و مسکن  زمین  ملی  مدیرعامل سازمان 
تسهیلات بانکی و آورده مردم تأمین مالی شد که 5۷ هزار و 5۰۰ میلیارد تومان آن 
توسط بانک های عامل و همین رقم به عنوان آورده مردمی به پروژه ها تزریق شد و 
مجموعاً ۱۱۰ هزار میلیارد تومان هزینه مسکن مهر بود که این رقم بدون محاسبه 

اراضی دولتی است.

رییس کمیته فقهی سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: 
پرداخت  برای  تجارت  قانون  در  که  ماهه ای   8 مهلت 
به  دارد  وجود  مجامع  برگزاری  از  بعد  سهامداران  سود 
ضرر سهامداران است، به همین دلیل باید به طور حتم 
سود  پرداخت  قانون  در  تغییراتی  و  اصلاح  قانون  این 

سهامداران اعمال شود. 
»غلامرضا مصباحی مقدم« با بیان مطلب فوق به ایرادات 
موجود در قانون تجارت برای پرداخت سود سهامداران 
اشاره کرد و افزود: در این مورد باید دو موضوع برای تغییر 
مدنظر قرار گیرد، در ابتدا باید یا سیاستی اعمال شود که 
ارزش پول ملی با  سرعت فعلی کاهش پیدا نکند و ارزش 
آن ثبات داشته باشد در غیر اینصورت باید یا این قانون هر 

چه زودتر مورد اصلاح قرار بگیرد.
چنین  منطق  نمی دانیم  هنوز  کرد:  خاطرنشان  وی 
تصمیمی برای پرداخت سود سالانه سهامداران بعد از 

یک وقفه طولانی چه بوده است که به مدت چهار ماه برای 
تشخیص سود زمان گذاشتند و مدت زمان هشت ماه را 

هم برای واریز سود سهام در نظر گرفته اند.
نیازمند  قانون  این  در  تغییر  گفت:  مقدم  مصباحی 
نگاه و دیدگاه های تخصصی و کارشناسی است و باید 
حقوق دانان برای بهبود وضعیت به نفع سهامداران نظراتی 

را نسبت به تغییر این موضوع اعلام کنند.
جلوی راه های تبانی در معاملات گرفته شود 

به  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  فقهی  کمیته  رییس 
بازار سرمایه  باید دولت سیزدهم در حوزه  اقداماتی که 
در دستور کار خود قرار دهد، اشاره کرد و افزود: بهترین 
صعودی   روند  تداوم  برای  سیزدهم  دولت  در  تصمیم 
از  معقول سهامداران  بازدهی  و کسب  بورس  معاملات 
این بازار، عدم دخالت دولت جهت تغییر مسیر  معاملات 

است.

وی با اشاره به اینکه بازار سرمایه یک بازار آزاد مبادلاتی 
است که حال گاهی معاملات کالاها در این بازار از طریق 
بورس کالا، مبادلات انرژی در بورس انرژی و گاهی هم 
معامله سهام در بورس اوراق بهادار انجام می شود، اظهار 
داشت: باید اقدامی صورت گیرد که معاملات به صورت 
شفاف انجام شود و جلوی راه های تبانی در معاملات 
گرفته شود مثلًا از ورود و خروج های تاثیرگذار در قیمت 
بازار توسط هیات مدیره شرکت ها جلوگیری شود تا مانع 
دلال کاری در این بازار شد. مصباحی مقدم معتقد است 
که شرکت ها نباید خود با ایجاد صف خرید باعث افزایش 
با ایجاد صف  قیمت سهام شرکت ها شوند و در مقابل 

فروش زمینه افزایش عرضه ها در بازار را فراهم کنند.
رییس کمیته فقهی سازمان بورس و اوراق بهادار با اشاره 
به اینکه سازمان بورس دستگاه ناظر بر معاملات شرکت 
های بورسی است، پس بهترین تصمیم برای این بازار عدم 
مداخله دولت در معاملات است، گفت: دولت بهتر است 
تا آن زمان که می تواند و به شرط آنکه بازار در شرایط آرامی 
قرار داشته باشد، سهام شرکت های دولتی را که در بازار 
مهم هستند و از اعتبار لازم برخوردارند به مردم واگذار کند. 
وی خاطرنشان کرد: بخشی از این واگذاری می تواند به 
صورت بلوکی و بخش دیگر از راه عرضه های خرد باشد تا از 
این طریق بازار سهام برای سهامداران از جذابیت برخوردار 

باشد تا فرصتی برای جذب منافع مردم ایجاد شود.
ریسک های تهدیدکننده معاملات بورس

مصباحی مقدم به ریسک های تهدیدکننده معاملات 
بورس تاکید کرد و افزود: ریسک فعلی بازار نرخ تورم، نرخ 
ارز و برخی از ریسک های سیاسی است که معاملات این 

بازار را تحت تاثیر تغییرات احتمالی خود مورد تهدید قرار 
داده است. رییس کمیته فقهی سازمان بورس و اوراق 
بهادار با بیان اینکه هر اتفاقی که در کشور از نظر سیاسی 
رخ دهد و تاثیرگذار بر روی افکار عمومی باشد بلافاصله 
اثر آن در بازار پدیدار می شود، اظهار داشت: در میان 
ریسک های فعلی بازار ریسک انتخاب تیم اقتصادی در 
دولت سیزدهم هم وجود دارد، این موضوع که تصمیمات 
تیم اقتصادی دولت سیزدهم قوی باشد یا خیر می تواند به 
شدت بر روند و آینده بازار تاثیرگذار باشد؛ بنابراین ریسک 
های موجود در بازار از جمله ریسک های متنوعی هستند 

که بازار را مورد تهدید قرار می دهند.
وی با تاکید بر اینکه به هیچ عنوان رشد پرشتاب در بازار 
مطلوب نیست و باید مانع از چنین اتفاقی در بازار شد، 
گفت: روند صعودی بازار باید به صورت ملایم و بنا بر پیش 
بینی حوادث اقتصاد جهانی و ریسک های داخلی رخ 
دهد، چراکه این مسایل بر روند بازار و تصمیم سهامداران 

برای انتخاب سهام در بازار تاثیرگذار خواهد بود.
به شدت مخالف قیمت گذاری دستوری هستیم

مصباحی مقدم به قیمت گذاری دستوری و مضرات آن 
در اقتصاد کشور اشاره کرد و گفت: تصور این است که 
دستپاچگی باعث می شود تا برخی از مسوولان تصمیم 
به قیمت گذاری دستوری در کشور بگیرند که این موضوع 
به دنبال خود دخالت در بازارها را به همراه خواهد داشت.

رییس کمیته فقهی سازمان بورس و اوراق بهادار تصریح 
کرد: ما به شدت مخالف قیمت گذاری دستوری هستیم و 
بارها این موضوع را مطرح کرده ام که نباید از هیچ اقدامی 

برای جلوگیری از قیمت گذاری دستوری کوتاهی شود.

رییس کمیته فقهی سازمان بورس: 

دولت نباید در معاملات بورس دخالت کند

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل 

تأیید نموده اند.
رای اصلاحی

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹6۰۳۳۰۰۰۱۰۱5۲۹8 شماره  ۱-رای 
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۰۱ مربوط به حسین بابازاده حبشی فرزند ولی 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۹/۴۲مترمربع پلاک شماره 
باقیمانده  ۱/66۹ اصلی واقع در قم بخش ۴ حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از جلیل صادقی صادره در دفتر ۷ 

صفحه ۲۰۱.
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه با هدف تسهیل دستیابی جامعه هدف به مسکن، 55 درصد قیمت مسکن ملی وام داده 
می شود، گفت: مسکن مهر را تکمیل کردیم و به دولت سیزدهم انتقال داده نمی شود. 

»محمد اسلامی« روز دوشنبه در جریان بهره برداری از طرح های ملی وزارت راه و شهرسازی که شامل افتتاح بیش از 5۱ هزار 
واحد مسکن ملی و مهر است، افزود: دولت برای حمایت از قشر ضعیف تر اقدامات حمایتی داشت تا سازوکار جریان تولید مسکن 

و خانه دار شدن دهک های پایین به یک فرآیند منسجم تبدیل شود.
وزیر راه و شهرسازی افزود: برای اینکه مردم بتوانند به ما اعتماد کنند و در موعد مقرر صاحبخانه شوند سه کار مهم انجام شد که 

نخستین آن اصلاح در ضوابط آیین نامه در شورای عالی شهرسازی و فراهم کردن سیاست تسهیل گری است.
وی ادامه داد: دومین مشکل این  بود که زمین های حریم شهرها به وزارت راه و شهرسازی داده نشده بود که این اراضی پس 
گرفته شد. وزیر راه و شهرسازی شناسایی جامعه واقعی متقاضیان مسکن را سومین کار مهم دولت دانست و گفت: با ثبت نام 
گسترده توانستیم جامعه هدف را شناسایی کنیم  که به طور کلی منجر به ثبت نام ۲ میلیون و 5۰۰ هزار نفر در پنج مرحله ثبت نام 
مسکن ملی شد. اسلامی ادامه داد: از این رقم 5۳۰ هزار واجد دریافت مسکن شناسایی شد که ۲۰۰ هزار نفر نزد بانک واریزی 
داشتند. وزیر راه و شهرسازی گفت: برای افزایش قدرت خرید متقاضی با دریافت مجوز از شورای پول و اعتبار، نسبت وام به 

قیمت تمام شده مسکن ملی افزایش پیدا کرد.
وی گفت: تا سال گذشته ۲۰ درصد قیمت مسکن ملی وام داده می شد اما با مصوبه شورای پول و اعتبار اکنون 55 درصد قیمت 

مسکن ملی وام داده می شود تا دستیابی جامعه هدف به مسکن راحت تر انجام شود.
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه متعهد شدیم مسکن مهر باقی مانده را تحویل دهیم، گفت: امروز 5۱ هزار واحد مسکونی 

افتتاح شد که ۲۲ هزار واحد آن مسکن مهر بود.
به گفته وزیر راه و شهرسازی، دولت تدبیر و امید هم اشکالات واحدهای تحویل داده شده در دولت قبل را اصلاح کرد هم محوطه 
سازی و خدمات روبنایی واحدهای تحویل داده شده را تکمیل کرد و هم با تکمیل واحدهای مسکن مهر و تحویل آن به مردم، 

مسکن مهر به دولت سیزدهم انتقال پیدا نخواهد کرد.
به گفته وزیر راه و شهرسازی از ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار واحد مسکن مهر، ۷۰۰ هزار واحد در دولت دهم و یک میلیون و ۳6۰ هزار 

واحد در دولت تدبیر و امید تمام شده است.
وزیر راه با بیان اینکه ۳۷۰ هزار واحد تحت عنوان بافت فرسوده، نوسازی شده است، گفت: در هشت سال گذشته نوسازی بافت 
فرسوده در تهران ۴۰ درصد و در کل کشور ۲5 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است و ۹۰۰ پروژه در محلات هدف آغاز شده که 

5۰۰ پروژه بهسازی شده است.

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران گفت: از مجموع ۲ هزار و ۷5۷ پروژه در بافت فرسوده، ۱۱ هزار و 6۳۳ 
واحد مسکونی تولید شده و افزایش ۴.۲ برابری تولید مسکن را در بافت های فرسوده شاهد بوده ایم. 

»مهدی عبوری« که هم زمان با افتتاح طرح های ملی وزارت راه وشهرسازی در محل افتتاح پروژه واحدهای 
مسکونی در محله تختی تهران حضور داشت، اظهار داشت: از مجموع ۲8هزار واحد مسکونی طرح  اقدام ملی 
مسکن که امروز افتتاح شد، بیش از ۱۱ هزار و 6۳۳  واحد مسکونی مربوط به ۲هزار و ۷5۷ پروژه شرکت بازآفرینی 

شهری ایران در ۳۱ استان و ۱۷۹ شهر کشور است.
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران تاکید کرد: از مجموع ۲ هزار و ۷5۷ پروژه، تعداد ۱۱ هزار و 6۳۳ واحد 

مسکونی تولید شده و افزایش ۴.۲ برابری تولید مسکن را در بافت های فرسوده شاهد بوده ایم.
دبیر ستاد ملی بازآفرینی شهری پایدار بیان داشت: تکلیف شرکت بازآفرینی شهری ایران برای نوسازی و تولید 
۱۴5 هزار واحد مسکونی در بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری، ذیل برنامه اقدام ملی تولید مسکن شامل دو 

قسمت است.
وی ادامه داد: این تکالیف شامل تولید ۴5 هزار واحد مسکونی در اراضی تحت مالکیت شرکت و نیز حمایت از 
نوسازی مردمی به میزان ۱۰۰ هزار واحد است که شرکت بازآفرینی شهری ایران همه اراضی خود را برای اجرای 

این طرح به میدان آورده و تاکنون نزدیک به ۴۰ هزار واحد تعریف پروژه شده است.
به گفته عبوری، از واحدهای معرفی شده به بانک 6 هزار و ۷8۲ واحد در آبان ماه ۱۳۹۹ توسط رییس جمهوری 

افتتاح شد که بیشترین سهم در واحدهای افتتاح شده در این مراسم بود.
رییس هیات مدیره شرکت بازآفرینی شهری ایران با اشاره به تسهیلات تخصیص یافته برای نوسازی بافت های 
فرسوده، خاطرنشان کرد: در اردیبشهت امسال سقف تسهیلات در تهران و کلان شهرها ۲.5 برابر افزایش یافت و 

اکنون به توسعه گرانی که از فناوری های نوین استفاده کنند ۳۰۰ میلیون تومان تسهیلات تعلق می گیرد.
وی توضیح داد: هم زمان 5۰ تا ۱۰۰ درصد عوارض پروانه ساختمانی از مالیات معاف است و در برخی از شهرها 
مانند تهران نیز شهرداری ها 5۰ درصد سهم خود را نیز رایگان کرده اند و این موضوع در یک سال گذشته در همه 

شهرهای کشور در حال گسترش است. 
عبوری با اشاره به اعطای تسهیلات ودیعه مسکن برای کسانی که در دوره ساخت نیاز به جابه جایی دارند، 
خاطرنشان کرد: با تصویب هیات وزیران در تهران و کلان شهرها 6۰ میلیون تومان و در سایر شهرها ۴5 میلیون 

تومان با سود چهار درصد و قرض الحسنه در اختیار متقاضیان طرح خود مالکی قرار می گیرد.

وزیر راه و شهرسازی:

 معادل 55 درصد قیمت مسکن ملی، وام داده می شود
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری:

تولید مسکن در بافت فرسوده بیش از ۴ برابر شد
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ورزشی

سرمربی اسبق تیم ملی فوتبال ایران گفت: ایران بارها و بارها کره جنوبی 
را شکست  داده  و راه مقابله با این تیم را بلد است و می داند با این تیم چگونه 

بازی کند. 
»حشمت مهاجرانی« سال ها پیش و برای اولین بار تیم ملی را به جام 
جهانی برد و نام خود را برای همیشه در تاریخ فوتبال ایران جاودانه کرد، 
سرمربی اسبق تیم ملی فوتبال ایران روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار 
ورزشی ایرنا درباره قرعه کشی تیم ملی و شانس صعود ایران به جام جهانی 

حرف زد. 
مشروح این گفت و گو را در زیر می خوانیم.

ایران با نوسان و عملکردی متزلزل به این مرحله رسید. این موضوع 

را چگونه ارزیابی می کنید؟
دوست ندارم به گذشته برگردم و درباره اتفاقاتی حرف بزنم که باعث شد 
صعود ایران به مرحله نهایی مسابقات مقدماتی جام جهانی در هاله ای 
از ابهام قرار بگیرد. عملکرد ایران در دور رفت خوب نبود و به اندازه کافی 
درباره اش حرف زدیم.در دور برگشت همان تیمی شدیم که همه انتظار 
داشتند، همان تیمی که وقتی به زمین می رود به چیزی جز پیروزی و سه 

امتیاز فکر نمی کند، نتایج درخشانی گرفتیم تا در این مسیر باقی بمانیم.
فوتبال ایران در آسیا بی نظیر است، بهترین و مستعدترین بازیکنان را در 
اختیار داریم که هر کدام از آنها برای خود در فوتبال آسیا شناخته شده 

هستند. یک چیزی درباره این تیم ملی خیلی خوب است.

چه چیزی؟
بازی  که  تیم های خارجی  در  و  لژیونر هستند  تیم  این  بازیکنان  اکثر 
می کنند فیکس و تاثیرگذار هستند، سایر نفرات نیز در لیگ ایران قابل 
اتکا هستند. من همیشه گفته ام و باز تاکید می کنم به این تیم ملی خیلی 
خوشبین هستم و می دانم جوانان شایسته فوتبال ایران کاری می کنند 

کارستان و برایمان شادی را به ارمغان می آورند.
رقیبان ایران در راه رسیدن به جام جهانی چه تیم هایی هستند؟

همان رقبای سنتی که سال هاست با آنها رقابت می کنیم، کره جنوبی و 
عراق می توانند رقیبان ایران در جام جهانی باشند، ما می دانیم این دو تیم 

حریفان اصلی ایران هستند اما ...
اما چی؟

تورنمنت  مهم ترین  و  بزرگ ترین  به  ایران  رسیدن  مانع  نمی توانند  آنها 
ثابت کرده در مواقع حساس بهترین  ایران همیشه  ورزشی دنیا شوند، 
نتایج را گرفته و به موفقیت رسیده است. تیم ملی که در حال حاضر داریم، 
حرف های زیادی برای گفتن دارد. یک تیم ملی جوان و دوست داشتنی 
که می خواهند با رفتن به جام جهانی دل مردم را شاد کنند. به زودی این 
رقابت ها شروع خواهد شد و همه امیدوار هستیم با کسب نتایج لازم به جام 

جهانی رفته و افتخاری دیگر را در فوتبال ایران به دست آوریم.
ولی کره جنوبی به دنبال انتقام است، آنها چندین سال است مقابل ایران 

ناکام  بوده اند.
حتما همین طور است، ایران بارها و بارها کره جنوبی را شکست  داده  و راه 
مقابله با این تیم را بلد است و می داند با این تیم چگونه بازی کند. بدون 
تردید می توان گفت این یکی از بهترین قرعه هایی بود که نصیب ایران در 
جام جهانی قطر شد،ایران در گروهی قرار گرفت که می توان به صعودش 

امیدوار بود.
بازیکنان کره جنوبی از نظر روحی برای رویارویی با ایران مشکل دارند.

به طور حتم آنها از نظر روحی در فشار هستند و با استرس و بار روانی 
مقابل ایران به میدان خواهند رفت و این یک امتیاز برای ماست اما باید 
بدانیم تحت هیچ شرایطی هیچ حریفی را کوچک نشماریم.لبنان نیز با 
انگیزه مقابل ایران به زمین می آید و باید جلوی آنها نیز انگیزه لازم داشته 

باشیم.
دور سوم و نهایی انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر از یازدهم شهریورماه 

آغاز می شود و در نهم فروردین ماه سال ۱۴۰۱ ادامه خواهد داشت.

حشمت مهاجرانی: 

ایران راهِ  بردن کره جنوبی را بلد است رئیس هیات کشتی استان قم :

کشتی قم صاحب دومین نماینده در 
المپیک توکیو شد

رئیس هیات کشتی استان قم گفت: 
نجاتی  علیرضا  سهمیه  کسب  از  پس 
در  قم  آتیه  خوش  و  مستعد  کار  فرنگی 
المپیک، کشتی این استان در کادر فنی 
کشتی آزاد صاحب دومین نماینده خود 

در این رویدادهای مهم شد. 
امیری  سجاد  افزود:  علیایی  هادی 
عنوان  به  قم  استان  دانش  با  ماساژور 
ماسور تیم ملی کشتی آزاد در رقابت های 
خواهد  حضور  توکیو   ۲۰۲۱ المپیک 
خود  که  امیری  داد:  ادامه  وی  داشت. 
در  قم  استان  کار  آزاد  کشتی گیران  از 
است،  بوده  دور  چندان  نه  سال های 
درحال حاضر به عنوان ماسور در کنار تیم ملی کشتی آزاد کشورمان به ارائه خدمات به 

ملی پوشان کشورمان است.
رئیس هیات کشتی قم افزود: امیری در تمامی مراحل گذشته  اردوهای تیم ملی 
کشتی آزاد حضور داشته و همراه با تیم ملی کشتی آزاد و به عنوان یکی از اعضاء کادر 

اجرایی و فنی تیم ملی به رقابت های المپیک ۲۰۲۱ توکیو اعزام خواهد شد.
وی در ادامه با اشاره به آغاز اردوی مشترک فرنگی کاران قم با تیم ملی جوانان ترکیه 
گفت: این اردو به عنوان پنجمین مرحله از اردوی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان است 

که سه فرنگی کار قم در آن حضور دارند.
علیایی ادامه داد: این اردوی مشترک که از روز ۱۹ تیرماه آغاز و تا ۳۰ تیرماه ادامه 
دارد در خانه کشتی شهید ابراهیم هادی تهران زیر نظر روح الله میکائیلی سرمربی تیم 

ملی کشتی فرنگی کشورمان در حال برگزاری است.
وی با بیان اینکه در این اردو، کشتی قم چهار نماینده دارد گفت: در وزن 6۳ کیلوگرم 
محمدامین جبالی فر، در وزن ۷۲ کیلوگرم امیر عبدی  و در وزن ۹۷ کیلوگرم نیز صادق 
عبدالهی از قم در این اردو حضور دارند ضمن اینکه روح الله میکائیلی سرمربی این 

تیم نیز از مربیان فنی و بادانش کشتی استان است.
علیرضا نجاتی کشتی گیر جوان و بااستعداد قمی توانست با درخشش خود در 
رقابت های انتخابی المپیک، پس از ۳۲ سال، ورزش قم  را بار دیگر دارای نماینده در 

این رویداد مهم ورزشی کند.
رقابت های کشتی بازی المپیک توکیو روزهای ۱۰ تا ۱6 مردادماه برگزار می شود.

اختصاص 2 سالن ورزشی شهرداری قم به کشتی 
رئیس هیات کشتی استان قم دربخش دیگری از سخنان خود گفت: کشتی قم در 
مسیر تحول قرار دارد و این مهم را با حمایت و پشتیبانی شهرداری از کشتی و قهرمانان 

این رشته پیگیری می کنیم. 
علیایی اظهار کرد: در راستای طرح تحول کشتی قم به اتفاق مدیر کل ورزش و 
جوانان با شهردار کلانشهر قم جلسه ای برگزار و در مورد واگذاری دو سالن ورزشی 
شهرداری به هیات کشتی و همچنین موضوعات دیگر نظیر اشتغال و حمایت از 

قهرمانان این رشته بحث و گفتگو شد.
وی ادامه داد: این جلسه به مناسبت فرارسیدن هفته شهرداری به همراه مدیر کل 
ورزش و جوانان با شهردار کلانشهر قم انجام گرفت و خوشبختانه در این جلسه موضوع 
حمایت این نهاد از کشتی قم در دستور کار قرار گرفت، ضمن اینکه واگذاری دو سالن 
از شهرداری به هیات کشتی استان قم که پیش از این و با حضور علیرضا دبیر رئیس 
فدراسیون کشتی در ملاقات با شهردار قم مطرح شده بود، در این نشست صمیمی 

پیگیری شد که امیدواریم به زودی شاهد افتتاح دو سالن کشتی در قم باشیم.
رئیس هیات کشتی استان قم اضافه کرد: با توجه به در پیش بودن مراسم بدرقه از 
ورزشکاران المپیکی و پارالمپیکی قم در اواخر تیر ماه، قول های خوبی برای حمایت از 
این قهرمانان توسط شهرداری قم داده شد، همچنین اشتغال ورزشکاران از دیگر موارد 
مطرح شده در این جلسه بود که این مورد پیچیدگی های خاص خود را دارد ولی امید 
داریم مسیر اشتغال قهرمانان در دستگاه ها و سازمان های دولتی هر چه سریع تر مرتفع 
شود. وی در پایان خاطرنشان کرد: در بین نماینده های اعزامی ورزش قم به بازی های 
المپیک و پارالمپیک به عنوان بزرگترین رویداد ورزشی سال جاری جهان در توکیو ژاپن، 
علیرضا نجاتی در ترکیب تیم ملی کشتی فرنگی، تنها نماینده ورزش قم در المپیک 

۲۰۲۱ محسوب می شود که یکی از امیدهای کسب مدال از این رویداد بزرگ است.

رئیس هیات قایقرانی استان قم  خبرداد:

اجرای طرح استعدادیابی قایقرانی  
رئیس هیات قایقرانی استان قم از اجرای طرح استعدادیابی و آشنایی عموم مردم با 

این رشته ورزشی با هدف جذب استعدادهای آن در قم خبر داد. 
مجید ولی ، اظهار کرد: هیات قایقرانی استان قم به منظور شناساندن بیشتر این 
رشته ورزشی به عموم مردم، از بین افراد ۱۲ تا ۲۰ سال در هر دو بخش آقایان و بانوان 
برنامه ای تدارک دیده که در آن افراد پس از ثبت نام دو ساعت با لوازم و تجهیزات این 

رشته و نحوه استفاده آن آشنا می شوند و حتی می توانند آن را تجربه کنند.
وی ادامه داد: علاقمندان برای ثبت نام نیاز نیست کار خاصی انجام دهند، بلکه تنها 
qom. باید به صفحه اختصاصی هیات قایقرانی استان قم در فضای مجازی به نشانی
crsa@ مراجعه کرده و فرم الکترونیکی ثبت نام را تکمیل کنند و نخستین گام را برای 

آشنایی و لذت بردن از این ورزش مهیج، جذاب و پر مدال بردارند.
رئیس هیات قایقرانی استان قم با بیان اینکه تمام ورزشکاران و علاقمندان ورزش 
می توانند در این برنامه شرکت کنند، اضافه کرد: این برنامه برای گروه سنی ۱۲ تا ۲۰ 
سال در نظر گرفته شده، اما عزیزانی بین ۲۰ تا ۲5 سال نیز امکان ثبت نام دارند تا در 
صورت فراهم شدن شرایط برای آنها نیز دوره استعدادیابی و آشنایی با قایقرانی برگزار 
شود. وی از اجرای این طرح همزمان با دهه امامت و ولایت خبر داد و ابراز کرد: استخر 
غدیر در بلوار نواب صفوی برای این طرح استعدادیابی و آموزشی در نظر گرفته شده و 
علاقمندان می توانند با دنبال کردن صفحه اختصاصی این هیات در فضای مجازی به 

طور دقیق در جریان نحوه اجرای طرح قرار گیرند.
ولی در پایان با بیان اینکه در اجرای برنامه های مختلف این طرح به مسائل بهداشتی 
نیز توجه ویژه داریم، اظهار کرد: این طرح با همکاری سازمان فرهنگی، هنری، 
ورزشی شهرداری قم و جمعیت هلال احمر استان قم برگزار می شود و علاقمندان به 
https://form.avalform.com/ رشته قایقرانی باید با مراجع به نشانی الکترونیکی
view.php?id=۱5۱5۱۲۰۳ فرم ثبت نام را به صورت کامل تکمیل کرده و در صورت 

نیاز به ارائه توضیحات در کادر مخصوص انتهای فرم، آن را مشخص کنند.
 

از روز گذشته آغازشد؛

اردوی بسکتبالیست های اعزامی
 به پارالمپیک 2021 در قم 

اردوی تدارکاتی و آماده سازی تیم ملی اعزامی بسکتبال با ویلچر مردان ایران به 
بازی های پارالمپیک ۲۰۲۱ توکیو ازروزدوشنبه ۲۱ تیرماه در شهر قم برگزار می شود. 

برپایه این گزارش ، ملی پوشان بسکتبال با ویلچر ایران که هدایت آنها را سیدعباس 
آقاکوچکی سرمربی اسبق تیم راه و ترابری قم در فصل های ۱۳۹۰ و ۱۳۹۱ لیگ برتر 
بسکتبال باشگاه های کشور بر عهده دارد و یک ملی پوش قمی به نام محمد محمدنژاد 

نیز در آن حاضر است، از امروز در قم برگزار خواهد شد.
پنجمین  این  معلولین،  و  جانبازان  ورزش های  فدراسیون  برنامه ریزی  اساس  بر 
مرحله اردوی آماده سازی تیم ملی بسکتبال با ویلچر کشورمان برای حضور موفق در 
بازی های پارالمپیک ۲۰۲۱ توکیو ژاپن است که با اجرای دستورالعمل های بهداشتی 

در سالن دو هزار نفری مجموعه ورزشی شهید حیدریان قم برگزار می شود.
خوزستان،  اصفهان،  استان های  از  فنی  کادر  منتخب  بازیکن  اردو ۱۲  این  در 
گلستان، خراسان رضوی، قم، فارس، ایلام، زنجان، مازندران و مرکزی حضور دارند 
و زیر نظر سیدعباس آقاکوچکی به عنوان سرمربی و کمال عشق مربی تیم ملی 

بسکتبال با ویلچر تمرینات خود را برگزار خواهند کرد.
علاوه بر محمد محمدنژاد که همانند پارالمپیک ۲۰۱6 برزیل، عضو تیم اعزامی 
ایران به بازی های این دوره پارالمپیک در کشور ژاپن است، بازیکنان دیگر تیم های 
ایمان بگ زاده فرد و دانیال ذاکری از اصفهان، فالح عیاشی از خوزستان، عبدالجلیل 
فارس،  از  کمالی  مجتبی  خراسان رضوی،  از  عبدی  حسن  گلستان،  از  قرنجیک 
امیررضا احمدی از ایلام، وحید غلام آزاد از زنجان، وحید سعادت پور از مازندران به 

همراه محمدحسن سیاری و مرتضی عابدی از مرکزی هستند.

تیم ملی فوتبال ایتالیا موفق شد با شکست انگلیس 
در ایستگاه پایانی یورو ۲۰۲۰، قهرمانی این رقابت ها را 

بدست آورده و جام را به پایتخت خود، رم ببرد. 
تیم های ملی فوتبال انگلیس و ایتالیا یکشنبه شب  در 
فینال مسابقات یورو ۲۰۲۰ و از ساعت ۲۳:۳۰ در ورزشگاه 
ومبلی لندن به مصاف یکدیگر رفتند و در پایان تیم ایتالیا 
توانست در ضربات پنالتی حریف خود را شکست داده 
و قهرمان این رقابت ها شود. ایتالیا در سال ۱۹68 نیز 

قهرمان مسابقات یورو شده بود.
نیمه اول:

سوی  از  زودهنگام  توفان  یک  با  ابتدا  همان  از  بازی 
انگلیسی ها شروع شد؛ جایی که تریپیر با یک سانتر زیبا 
لوک شاو را صاحب یک موقعیت بسیار خوب کرد تا این 
مدافع اولین گل خود را در این جام برای تیمش به ثمر 
برساند. این گل به عنوان سریع ترین گل تاریخ فینال های 

یورو به ثبت رسید. 
پس از گل زودهنگام سه شیرها، بازی به صورت متعادل 
ادامه پیدا کرد و هر دو تیم سعی داشتند توپ و میدان را از 

آن خود کنند. 
در دقیقه ۳۴، کیه زا با یک حرکت انفرادی رایس را از پیش 
رو برداشت و با یک شوت پای چپ دروازه انگلیس را به 
شدت تهدید کرد اما این توپ با اختلاف بسیار کم از کنار 

دروازه به بیرون رفت.  
تیم شکل  دو  نیز موقعیت جدی روی دروازه  ادامه  در 
نگرفت تا نیمه نخست با همان نتیجه یک بر صفر به اتمام 

برسد. 
نیمه دوم: 

در همان دقایق ابتدایی نیمه دوم صحنه مشکوکی روی 
حرکت انفرادی استرلینگ اتفاق افتاد اما داور هلندی بازی 
اعتقادی به پنالتی نداشت. در ادامه تیم ملی ایتالیا توسط 
اینسینیه صاحب یک ضربه آزاد پشت محوطه جریمه شد 
اما همین بازیکن پشت توپ ایستاد و بایک ضربه بی دقت 

این فرصت خوب را از دست داد. 
کیه زا بار دیگر با یک حرکت انفرادی در دقیقه 6۱ دفاع 
انگلیس را به هم ریخت و ضربه خوبی را روانه دروازه کرد 
اما پیکفورد با یک واکنش بسیار خوب، این توپ را راهی 

کرنر کرد.  
حملات ایتالیا بازهم ادامه پیدا کرد تا بونوچی در دقیقه 
6۷ و در شلوغی محوطه جریمه سه شیرها، از روی یک 
توپ برگشتی، گل تساوی را به ثمر برساند تا این بازی 

جذاب به تساوی کشیده شود.  
پس از گل آتزوری، این تیم توپ و میدان را در اختیار 
گرفت و تیم ملی انگلیس را در عقب زمین خود نگه داشت. 
عملکرد خوب آنها در حفظ توپ تداوم چندانی نداشت و 
بازی بازهم به تعادل کشیده شد. هر دو تیم در ادامه کار 
میل زیادی به حمله نداشتند و همین موضوع باعث شد تا 

این دیدار به وقت اضافه کشیده شود. 
وقت اضافه اول:  

از پشت محوطه جریمه شوت  فیلیپس در دقیقه ۹6 
محکمی را سمت دروازه ایتالیا زد اما توپ او راهی به دروازه 

نداشت. در دقیقه ۱۰۲ نیز امرسون با یک ارسال تند و تیز 
از سمت چپ، مهاجمان ایتالیا را در موقعیت خوبی قرار 
داد اما پیکفورد باز هم ناجی تیمش شد و توپ را دفع کرد. 

وقت اضافه دوم: 
ایتالیا بدست آمد  در دقیقه ۱۰6 یک ضربه آزاد برای 
که برناردسکی پشت این ضربه آزاد ایستاد اما شوت او را 
پیکفورد در دو مرحله گرفت تا نتیجه بازی تغییری نکند. 
این نیمه نیز مانند نیمه اول وقت اضافه، موقعیت جدی 
نداشت و بازی با همان نتیجه یک بر یک به ضیافت پنالتی 

ها کشیده شد. 

ضربات پنالتی:
ضربات پنالتی با نتیجه سه بر دو به پایان رسید تا ایتالیا 
بونوچی،  براردی،  شود.   ۲۰۲۰ یورو  مسابقات  قهرمان 
برناردسکی و ضربات خود را گل کردند. کین و مگوایر نیز 
برای تیم ملی انگلیس پنالتی های خود را تبدیل به گل 
کردند. بلوتی و جورجینیو از ایتالیا و رشفورد، سانچو و ساکا 

از انگلیس نیز پنالتی های خود را از دست دادند.  
همراه  به  هلندی  ساله   ۴8 داور  کویپرس«  »بیورن 
روخل«  ون  »ساندر  و  زینسترا«  »اروین  خود  کمک های 

قضاوت این دیدار را بر عهده داشت.

پایان خوش یورو 2۰2۰ برای آتزوری؛

ایتالیا جام را از لندن به رم برد

رئیس فدراسیون فوتبال با بیان اینکه مسیر فوتبال به لحاظ مدیریتی و فنی رو به توسعه است و قطعا تمهیداتی برای 
تغییرات ساختاری و نسلی خواهیم داشت، گفت: امیدوارم تابوی نرفتن به بازی های المپیک را بشکنیم. 

مراسم امضای تفاهم نامه مشارکت در هزینه های تیم فوتبال امید روزدوشنبه با حضور شهاب الدین عزیزی خادم، رضا 
صالحی امیری، میرشاد ماجدی، بهروز منتقمی، علیرضا رحیمی، مجید کیهانی، عیدی افتخاری، امین نوروزی و داریوش 
مصطفوی در محل کمیته ملی المپیک برگزار شد. عزیزی خادم در حاشیه این مراسم اظهار داشت: بسیار خوشحالم که 
امروز در خدمت شما عزیزان هستم. جا دارد از زحمات برادر عزیزم رضا صالحی امیری که در دوره تصدی ریاست کمیته 
ملی المپیک هستد برای وی و تیم همکارشان در این شرایط سخت کرونایی آرزوی بهترین ها را دارم. انشاءالله به لطف 
الهی کاروان المپیک کشور شکوهمندانه و سرافرازانه بتوانند کسب مقام و مدال برای مردم ایران کنند. وی در ادامه اضافه 
کرد: تیم ملی فوتبال کشورمان در گردنه سخت تاریخی قرار داشت و در خردادماه سال جاری از این راه سخت عبور کرد. 
برای رسیدن به مرحله نهایی جام جهانی باید از این مسیر سخت عبور می کردیم. صالحی امیری، دولت محترم، اصحاب 
رسانه، هیات رئیسه همه همراه همکار و همدل کنار تیم ملی ایران بودند. در نهایت به اذن الهی توانستند این خشنودی 
را برای مردم به ارمغان بیاورند. امروز یکی از شاید بهترین روزهای فدراسیون فوتبال است به زعم من یک مدل همکاری 
آگاهانه ایجاد شد و نهایتا برای ملت عزیز و منافع ملی ماه ها صبحت کردیم و جلسه داشتیم. در این خصوص با این همکاری 
جدید یک برنامه ریزی برای تیم ملی المپیک آینده فوتبال ایران المپیک داشته باشیم. ساختن نسل جدید برای فوتبال 
ایران که بتواند حداقل بیشتر از یک دهه موفقیت ملی را رقم بزند سرمایه گذاری و برنامه ریزی شود. رییس فدراسیون 
فوتبال همچنین خاطرنشان کرد: امیدوارم این مدل بتواند به گونه ای عمل کند که همه ما یاد بگیریم می شود با منافع 
تعریف شده و مشترک خرسندی ملت عزیز ایران رقم بزنیم. و آموزشی باشد برای همه ما که از ظرفیت های موجود استفاده 
کنیم و به مسیری نرویم که برخی بقای خود و خوشحالی شان را در ناکامی یک مجموعه ملی فوتبال ببینند. البته این افراد 
در قبال اجماع ملی که تمام قد در کنار فوتبال ملی ایستادند، کم هستند. من هم بسیار خوشحالم و امیدوارم که همه یاد 
بگیریم در هر جایگاهی هستیم همکاری را بر عدم همکاری ترجیح بدهیم و امروز این اتفاق مبارک را ارج می نهیم و با 
حضور شخص صالحی امیری و داریوش مصطفوی برنامه ریزی مسنجمی داشته باشیم تا این تابوی نرفتن به المپیک 
را بشکنیم و نسلی نو و فصلی نو برای فوتبال رقم بزنیم. وی همچنین خاطرنشان کرد: مسیر فوتبال از حیث مدیریتی 
و فنی روبه توسعه است و قطعا تمهیداتی برای تغییرات ساختاری و نسلی خواهیم داشت. ما به دور از جناح بندی های 
سیاسی از تمام ظرفیت های فدراسیون فوتبال استفاده خواهیم کرد. نوع انتخاب ها مبین همین رفتار فدراسیون است. 
رویکرد مبتنی بر نگاه چه از حیثی اقتصادی و درآمدزایی برای ما مهم است. در بعد فنی مذاکراتی با مهدی مهدوی کیا 
داشتیم که سابقه بالایی در حوزه تیم های پایه داشته است و منتظریم مذاکرات شان با هامبورگ به نتیجه برسد. همچنین 
با توجه به تجربه گرانبهای بین المللی ایشان واقعا حیف بود که از تجربه بالای این عزیز استفاده نشود و ایشان همراه با 
بنده در ۱۰بازی آینده تیم ملی هم به عنوان مشاور حضور خواهند داشت. همچنین مهدوی کیا حضور پررنگی در تمامی 
رده ها خواهد داشت. تمام تمرکز برای المپیک انجام شده و باید به دنبال تغییر نسل در جام جهانی ۲۰۳۰ باشیم و قطعا 
حضور مصطفوی به عنوان یک مدیر خوشنام فوتبالی که تجربه بالایی در حوزه مدیریتی فوتبال دارد به ما کمک خواهد 
کرد. امیدوارم همه کمک کنیم در هر جایگاهی هستیم این فضار را به شکل مستمر ادامه دهیم. این مقام مسوول تصریح 
کرد: از تمام مسائلی که خدای ناکرده لطمه ای به حیثیت فدراسیون خواهد زد، پرهیز می کنیم. نگاه ما صیانت به منافع 
فوتبال ملی است. امروز امضای این تفاهم نامه با این کیفیت برای اولین بار است و خیلی خوشحالیم که این اتفاق می افتاد 

و امیدوارم در روزهای دیگر هم شاهد این قبیل تفاهم نامه ها و همکاریها باشیم.

سرمربی تیم ملی والیبال با حضور در نشست خبری به سوالات و 
ابهامات پیرامون تیم ملی پیش از آغاز المپیک پاسخ داد. 

ولادیمیر آلکنو درباره حواشی مربوط به اظهارات فرهاد قائمی 
تفاوت  کنم.  صحبت  موضوع  این  درباره  نداشتم  دوست  گفت: 
بنیادی بین من و این بازیکن این است که من بزرگتر از او هستم و 
عناوین ما قابل قیاس نیست. او یک صدم عناوین من را هم ندارد که 
بخواهد درباره گذشته من حرف بزند. من او را جلوی خودم نشاندم 
و همه صحبت ها انجام شد اما او در رسانه ها پاسخ داد. یک ماه 
یا بیشتر درباره او پرسیدم که کجاست. درباره او با سعید معروف 
صحبت کردم. درباره فیاضی هم به کاپیتان گفتم با کمال تاسف به 
این مسابقات نمی رسد. خیلی دوست داشتم فیاضی به فرم ایده آل 
برسد اما نشد. باید تاکید کنم او سعی زیادی داشت اما نرسید و از او 
تشکر می کنم که تلاش زیادی داشت. الکنو ادامه داد: به من گفتند 

بازیکنی به اسم قائمی داریم که در سرویس و دریافت می تواند خوب باشد و به من گفتند او ازدواج کرده اما تمرین می 
کند هر چند مصدومیت جدی داشته است که می تواند مانع او باشد. بنابراین دیگر مسئله او منتفی شد اما بعد از لیگ 
ملت ها که یک هفته به تیم استراحت دادم به روسیه رفتم. دو روز قبل از آمدنم به تهران در روزنامه های روسیه خواندم 
قائمی به تیم ملی ایران دعوت شده است و در حدود دو سه ساعت بعد از آن مترجمم به من زنگ زد و گفت خوشخبر 
گفته آیا موافقید قائمی به تیم ملی دعوت شود یا نه؟ من در جواب گفتم اگر این بازیکن در آمادگی کامل باشد و در حد 
بازیکنان دیگر باشد مخالفتی ندارم. اگر بیایم ببینم او می تواند به تیم ملی کمک کند حتما دعوت می شود. درست 

همین شرایط را درباره میرزاجانپور گفتم.
مربی نیستم که فدراسیون بتواند به من فشار وارد کند

 وی خاطرنشان کرد: در همان تمرین اول به این دو بازیکن در تمرین اشاره کردم و گفتم تا المپیک فقط 8 تا ۱۰ تمرین 
برای ما باقی مانده است و شما دو ۳ روز فرصت دارید نشان دهید در حد بازیکنان داخل اردو هستید اما بعد از تمرین 
اول دیدم قائمی در شرایط خوبی نیست. می دانم تمرین کرده بود اما بعد از تمرین او را صدا زدم و از او تشکر کردم . اگر 
دو سه ماه قبل از المپیک بود حتما به او فرصت می دادم تا به آمادگی برسد اما ۱۰ روزمانده به اعزام نمی توانستم این 
کار را انجام دهم. بسیاری از تیم ها از مدت ها پیش با ۱۲ نفر تمرین می کنند. من از روز اول با ۱8 نفر استارت زدم و 

این انتخاب خودم بود. یکسری ابهامات وجود دارد و باید تصمیم نهایی را بگیرم.
او ادامه داد: مترجم نیز کارهای زیادی برای من انجام می دهد و همه جا با من است نه اینکه فقط تایم اوت ها را 
ترجمه کند. ارتباط خوب من با بازیکنان یکی از دلایلش اوست. زمانی متخصصان صربستانی به روسیه آمدند و یک 
نفر روس هم بین آن ها نبود تا ارتباط بین بازیکنان و مربیان شکل بگیرد اما از روزی که من آمدم درهای تیم ملی به 
روی مربیان ایرانی باز بود. از روز اول مربیان ایرانی زیادی بدون چشمداشت به ما کمک می کنند و با تجربه زیادی که 
دارند هر چیزی که می خواستند مشاهده کردند. تجربه با حضور در اردو کسب می شود نه در تریبون. می دانم حضور 
در المپیک برای هر مربی افتخار است اما ذهن من مشغول نتایجم است نه اینکه برای کسی تبلیغ کنم. من راز پنهانی 
ندارم و هر مربی می تواند در اردو حاضر شود. من مربی نیستم که فدراسیون یا کس دیگری بتواند بر من فشار بیاورد.

رئیس فدراسیون فوتبال: 

امیدوارم تابوی نرفتن به المپیک را بشکنیم
آلکنو: 

قائمی یک صدم افتخارات من را هم ندارد
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به  با اشاره   »محمد هاشمی« معاون اجرایی دولت سازندگی 
موضوع یکدست شدن قوای سه گانه کشور اظهار داشت: این امر 
تزاحم های ساختاری را اگر کاهش دهد مثبت است اما الزاما این 

اتفاق نمی تواند منجر به کارآمدی شود. 
انتخابات ۲8 خرداد با پیروزی آیت الله »سیدابراهیم رئیسی« به 
پایان رسید. پیروزی رئیس سابق قوه قضاییه در این انتخابات منجر 
به تغییر آرایش سیاسی در کشور شده است. با وجود اینکه رئیس 
جمهور منتخب بر ورود مستقل به عرصه تاکید داشته و دارد اما از 
دید بسیاری از ناظران، هر سه قوه کشور اینک در دست نیروهای 
که  قرار گرفته است؛ شرایطی  اصولگرایان  به  منتسب  سیاسی 
برخی آن را یکدست شدن قوای سه گانه تعبیر می کنند و برخی هم 
با رد این تحلیل، معتقدند که بین  روسای سه قوه، تفاوت نگرشی و 
دیدگاهی وجود دارد. بنابراین نمی توان این وضع را یکدست شدن 

قدرت تلقی کرد.

به  تا سال ۱۳۹۲  بین سال های ۱۳8۴  از منظری، در فاصله 
نوعی آرایش سیاسی شبیه امروز اتفاق اتفاده بود و هر سه قوه در 
دست نیروهای سیاسی جناح راست بود اما بروز چالش های شدید 
بین دولت و مجلس و بین دولت و قوه قضاییه نشان داد که این 
هم جریانی یا یکدستی لزوما به معنی کاهش اختلافات و همگرایی 
بیشتر در کشور نیست. البته برخی این تشابه را رد می کنند و با ذکر 

دلایلی آن را صحیح نمی دانند.
با این حال، تحلیلگران سیاسی معتقدند اگر دولت سیزدهم 
بتواند این همگرایی را ایجاد کند می تواند در تحقق اهداف خود 
موفق عمل کند اما اگر به جای همگرایی، واگرایی ها ظهور و بروز 
بیشتری پیدا کند آن وقت با تشدید مشکلات کشور مواجه خواهیم 

بود.
در حالی تحلیل های مختلف در مورد تاثیر انتخابات ۲8 خرداد 
بر آرایش سیاسی کشور مطرح می شود که مشکلات متعدد مردم 

حل  برای  حداکثری  تلاش  و  همگرایی  مختلف،  حوزه های  در 
مشکلات را نه امری انتخاباتی بلکه تبدیل به ضرورتی گریزناپذیر 
کرده است. در گفت وگو با »محمد هاشمی« رئیس پیشین سازمان 
صداوسیما و عضو اسبق مجمع تشخیص مصلحت نظام از او در 
مورد تاثیرات انتخابات ۱۴۰۰ بر آرایش سیاسی کشور و پیامدهای 

آن پرسیده ایم.
همگرایی منجر به تقویت نهاد دولت می شود

هاشمی در پاسخ به این سوال که قرار گرفتن سه قوه کشور در 
دست نیروهای نزدیک به جناح اصولگرا چه پیامدهایی می تواند 
داشته باشد، گفت: شرایطی را که در قوه سه گانه در حال حاضر 
حاکم شده ما قبلا تجربه کردیم که نیروهای حاکم بر قوای سه گانه 
یکدست و هماهنگ از لحاظ اردوگاه سیاسی شدند. در دولت آقای 
احمدی نژاد این اتفاق افتاد و اتفاقا علاوه بر این مسئله، امور دیگر 

هم بر وفق دولت بود، اما به جای موفقیت ناکامی هایی به بار آمد.

وی با اشاره به امکانات مالی دولت در آن مقطع، بیان داشت: 
به دلیل شرایط جهانی، دوره  آن دوره  در  مالی  امکانات  نظر  از 
درخشانی بود ولی شما ندیدید که یک پروژه توسعه ای به درد بخور 
در کشور اجرا شود. در معیشت مردم نه تنها تغییری ایجاد نشد 
بلکه نتیجه عملکردها این شد که روستا خالی شد و روستانشینان 
به حاشیه شهرها کوچ کردند. مسیر توسعه که در دولت های قبل 

آغاز شده ادامه پیدا نکرد. بلکه برعکس هم عمل کردند.
رئیس پیشین سازمان صداوسیما با تاکید بر این نکته که در آن 
دوران هیچ عذری برای کار نکردن وجود نداشت، ادامه داد: نه 
کمبود منابع مالی بود و نه اینکه بین دولت و نهادهای دیگر دوگانگی 
شکل گرفته بود. حالا اگر جریان اصولگرا بخواهند از گذشته عبرت 
بگیرد باید راه دیگری را انتخاب کند چرا که اگر همان راه را برود 
دچار همان خسران ها خواهد شد. صرفا اینکه نهادها همه یکدست 
شده اند برای تشکیل دولت توانمند و حل مشکلات کافی نیست.

تنش زدایی در دستور کار رئیس جمهور منتخب قرار بگیرد
وی افزود:  اگر این یکدست شدن منجر به همگرایی بین سه 
قوه  و تصمیم گیری های قاطع در ساختار حکمرانی کشور شود. 
می تواند یک پیامد مثبت تلقی شود وگرنه با حرف های شعاری و 
میدان دادن به برخی افراد رانتی به اسم جوانگرایی نمی توانیم 
مشکلات کشور را حل کنیم. رئیس جمهور منتخب اصلی ترین 
شعار خود را حل مشکلات اقتصادی اعلام کرده است این امر 
نیازمند جذب سرمایه است، جذب سرمایه هم نیازمند تنش زدایی 
در سطح بین المللی و ثبات در داخل کشور است. وی ادامه داد: 
رئیس جمهور منتخب باید این رویکردها را در دستور کار خود قرار 
داده و به افرادی که مواضع تند دارند و این مسیر را دچار مشکل 
مشکلات  حل  صورت  این  در  که  چرا  ندهد.  میدان  می کنند 
اقتصادی مردم تنها در حد شعار زمان انتخابات باقی خواهد ماند و 

مردم هم نسبت به رئیس جمهور جدید ناامید خواهند شد.

محمد هاشمی: 
یکدست شدن قوا اگر تزاحم ساختاری را کاهش دهد مثبت است

دولت سیزدهم از نگاه ناظران دست کم با پنج چالش مهم در حوزه سیاست 
خارجی روبه رو است؛ همسویی فرا آتلانتیک، تنش زدایی با کشورهای عربی 
 FATF حوزه خلیج فارس به ویژه عربستان، خلا امنیتی در افغانستان، تصویب
و همچنین پیشبرد مذاکرات برجام در صورت تداوم گفت وگوها از آن جمله است. 
حجت الاسلام »حسن روحانی« هشت سال پیش در حالی زمام امور کشور را 
به دست گرفت که ایران در عرصه سیاست خارجی و روابط بین الملل با چالش 
های بسیار جدی مواجه بود. باوجود موفقیت ها و بهبود نسبی مناسبات ایران 
و بازیگران مختلف جهان که در سایه رویکرد »تعامل سازنده« دولت یازدهم و 
دوازدهم ایجاد شد، امروز نیز چالش هایی البته انگشت شمار در این حوزه باقی 

مانده اند که انتظار می رود دولت آتی بر آن فایق آید.
احیای برجام و ضرورت لغو تحریم ها

هر چند احیای برجام در همین چند هفته باقی مانده از عمر دولت روحانی دور 
از انتظار نیست اما در صورت حاصل نشدن توافق در مذاکرات وین، سرنوشت آن 

به دولت بعدی واگذار خواهد شد.
رییسی درباره برنامه خود برای تقویت و گسترش دیپلماسی اقتصادی گفته بود 
که »نسبت به بحث رفع تحریم  ها باید بگویم هر دولتی که کار را به دست گیرد، 
یکی از وظایفش رفع تحریم  های ظالمانه است و باید با همه  وجود آن را دنبال کرد. 
در کنار این قضیه خنثی  سازی اثر تحریم  ها باید در دستور کار قرار گیرد و اقتصاد 
را هم شرطی نکنیم؛ نه کرونا و نه سیل و نه تحریم نباید تاثیر داشته باشد.« در 
شش دور مذاکراتی که از میانه فروردین ماه تا کنون در پایتخت اتریش برگزار شده، 
بر لغو بیشتر تحریم ها توافق شده است. در این میان اما هنوز چند گره وجود دارد 
که همین گره ها بسترساز کاهش تعهدات ایران شده است. اختلاف بین ایران و 
آژانس در روزهای اخیر به دلیل پافشاری آمریکا بر تحریم یکی از موانع مذاکراتی 
است. سلسله اقدامات اخیر ایران شامل عدم تمدید مهلت تفاهم نامه فنی با آژانس 
بین المللی انرژی اتمی، تهدید به پاک کردن فیلم ها و اطلاعات ضبط شده توسط 
دوربین های آژانس از سایت های هسته ای و اکنون طرح برنامه تولید اورانیوم فلزی 
با خلوص ۲۰ درصد از نظر ناظران و تحلیلگران برای اعمال فشار بیشتر به آمریکا 

در رابطه با احیای برجام و لغو تمامی تحریم های هسته ای صورت گرفته است.
همسویی فرا آتلانتیک در دولت بایدن

بسیاری از ناظران بر این باورند که رویکرد ایران در دولت رییسی نسبت به شرق 

ثابت خواهد ماند و تهران همچنان روابط حسنه ای با چین و روسیه خواهد داشت 
اما این قضیه در مورد کشورهای غربی متفاوت است. شکافی که در دولت ترامپ 
در دو سوی اقیانوس اطلس بین اروپا آمریکا ایجاد و تعمیق شده بود، در دولت 
بایدن پر شده است. بنابراین شاهد همسویی بیشتری در محور غربی علیه ایران 

خواهیم بود.
اصرار آمریکا بر تحریم و کاربرد ابزارهای فشار بر تهران با همراهی کشورهای 
اروپایی همراه است. ضمن اینکه اروپا همواره با اتهامات حقوق بشری، ایران را 
زیر فشار قرار می دهد. همان گونه که شخص رییسی از این جهت در فهرست 
تحریم های اتحادیه اروپا و آمریکا قرار گرفته است. وی در سال ۱۳۹۰ به دلیل 
مسایل حقوق بشری در فهرست 8۰ مقام ایرانی تحریم شده توسط اتحادیه اروپا 
قرار گرفت و در سال ۱۳۹8 وزارت خزانه داری آمریکا، رییسی را در لیست تحریمی 
خود قرار داد؛ تحریم هایی که غرب در مذاکرات برجام چاره ای جز لغو آنها ندارد.

FATF تعیین تکلیف
پیوستن ایران به »گروه ویژه اقدام مالی« و تصویب لوایح چهارگانه آن یکی از 
چالش های بزرگ این سال ها بوده چرا که تبادلات تجاری و مالی کشور به آن گره 
خورده است؛ موضوعی که انتظار می رود در دولت بعدی مورد بررسی و تصویب 

قرار گیرد.
در تشریح لوایح چهارگانه FATF و سرنوشت هر یک از آن ها در مجاری قانونی 
ایران لازم به یادآوری است که لوایح مذکور عبارتند از اصلاح قانون مبارزه با تامین 
مالی تروریسم، اصلاح قانون مبارزه با پولشویی، الحاق ایران به کنوانسیون جرایم 
سازمان یافته فرا ملی )پالرمو( و الحاق دولت جمهوری اسلامی ایران به کنوانسیون 

.)CFT(بین المللی مقابله با تأمین مالی تروریسم
تروریسم«  با  مبارزه  قانون  لوایح »اصلاح  تا کنون  اشاره شده  از چهار لایحه 
و »اصلاح قانون مبارزه با پولشویی« به تصویب رسیده اند اما لوایح الحاق ایران 
به پالرمو و CFT که در دی ماه سال ۱۳۹8 و در پی تصویب مجلس و رد شورای 
نگهبان به مجمع تشخیص مصلحت نظام ارسال شد، همچنان بلاتکلیف باقی 

مانده اند.
دی ماه پارسال لوایح  FATF  از سوی مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره 
مقام معظم رهبری مجددا در دست بررسی قرار گرفت. آیت الله آملی لاریجانی 
رییس مجمع در ان زمان از آغاز بررسی مجدد لوایح FATF خبر داد و گفت: 

حسب ارجاع مقام معظم رهبری، بررسی مجدد این لوایح در دستور کار مجمع 
قرار گرفت و اعضای مجمع فارغ از فضا سازی های مختلف از سوی گروه ها و 
جریان های سیاسی و در جهت مصالح و منافع مردم و کشور آن را بررسی خواهند 

کرد.
خلا امنیتی در افغانستان

با توجه به خروج نیروهای غربی از افغانستان یکی از چالش  هایی که نمی توان 
آن را نادیده گرفت بروز خلا امنیتی در این کشور همجوار، تشدید درگیری ها بین 
طالبان و دولت مرکزی و همچنین احتمال تشدید فعالیت های تروریستی در 
افغانستان و سرایت آن به کشورهای همسایه از جمله ایران خواهد بود. آمریکا به 
تازگی اعلام کرده که بیش از ۹۰ درصد نیروهای این کشور از افغانستان خارج 
شده اند. ساعت سه بامداد روز دهم تیرماه ۱۴۰۰، آخرین کارکنان نیروی هوایی و 
زمینی آمریکا مستقر در پایگاه هوایی »بگرام« افغانستان را ترک کردند؛ بدون آنکه 
به طور رسمی کنترل پایگاه را به همتایان افغان خود واگذار کنند؛ حرکتی که نشان 
می دهد آمریکا با خروج از افغانستان قصد دامن زدن به تشنج و نزاع بیشتر در این 

کشور دارد تا حضور دو دهه ای خود را در این کشور موجه و مشروع جلوه دهد.
داشتند؛  پایگاه حضور  این  در  که  بود  از ۲۰ سال  بیش  آمریکایی  نیروهای 
پایگاهی که به مدت دو دهه بزرگ ترین مانع طالبان برای تصرف کابل محسوب 
می شد. تنها ساعاتی پس از خروج نیروهای آمریکایی و اعلام خبر آن، پیکارجویان 
طالبان به آنجا حمله کردند تا آن را به تصرف خود درآورند اما با مقاومت محافظان 
جدید آن، یعنی اردوی ملی افغانستان مواجه شدند و به سمت کوه های اطراف 

دره پنجشیر عقب نشینی کردند.
ایران تلاش زیادی را برای حل وفصل اختلافات بین گروه های مختلف افغان 
به کار بسته است. به عنوان نمونه اجلاس گفت وگوهای بین الافغانی با حضور 
عالی  هیات  و  جمهوریت  عالی  شخصیت های  افغانستان،  دولت  نمایندگان 
سیاسی طالبان چهارشنبه شانزدهم تیرماه جاری به میزبانی تهران آغاز شد؛ 
گفت وگوهایی که در آن رهبری هیات جمهوری اسلامی افغانستان را در این دور 
از مذاکرات »یونس قانونی« وزیر امور خارجه پیشین افغانستان و رهبری هیات 
مذاکراتی گروه طالبان را »عباس استانکزی« معاون دفتر این گروه بر عهده داشت.
انتظار می رود در دولت رییسی نیز تهران بازیگری فعال و پویا برای حل منازعه 
بین الافغانی باشد تا بعد از گذشت دو دهه، صلح و امنیت به این کشور دوست و 

همسایه برگردد.
لزوم تنش زدایی با همسایگان عربی و ترمیم مناسبات با ریاض

مهم ترین چالشی که اکنون در عرصه سیاست خارجی ایران در منطقه مطرح 
است لزوم تنش  زدایی با همسایگان به  ویژه همسایگان جنوبی حوزه خلیج فارس 

و دریای عمان و به طور مشخص عربستان سعودی است.
نزدیک به نیم دهه است که ایران و عربستان روابط تیره ای را تجربه می کنند و 
دلیل آن به مسایل متعددی چون بحران یمن و حمله های هوایی مکرر ائتلاف 
عربی به رهبری سعودی ها به این کشور جنگ زده، اختلاف بر سر سوریه و لبنان، 
سیاست های ضدبرجامی آل سعود، حادثه منا، اعدام شیخ »نمر النمر« روحانی 
شیعه در عربستان، حمله به سفارت و کنسولگری این کشور در تهران و مشهد 

برمی گردد.
قطع روابط دیپلماتیک تهران و ریاض سال ۲۰۱6 اتفاق افتاد یعنی همان سالی 
که »دونالد ترامپ« در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا پیروز رقابت های سیاسی 
شد و به کاخ سفید راه یافت. سیاست های کاخ سفید از آن پس بر محور آشتی 
اعراب و اسراییل استوار شد تا این اتحاد به عنوان سدی در برابر تحرکات منطقه ای 
ایران عمل کند. با شکست ترامپ در انتخابات ۲۰۲۰ این کشور، ریاض راه خود را 
از تل آویو جدا ساخت و طی این چند ماه شاهد دست کم دو دور مذاکرات محرمانه 

بین مقامات ایران و عربستان به ترتیب در بغداد و مسقط بوده ایم.
حال این پرسش به ذهن می رسد که در دولت بعدی ایران، روابط تهران و ریاض 
چه سمت و سویی خواهد یافت؟ آنچنان که از اظهارات رییسی درباره سیاست 
خارجی و منطقه ای ایران در دولت او بر می آید، وی برای بهبود مناسبات با 
همسایگان از جمله عربستان سعودی خواهد کوشید. به تازگی پایگاه شبکه 
خبری »الجزیره« در گزاشی نوشته است که به دنبال اظهارات رییس جمهوری 
منتخب ایران درباره تمایل به بهبود روابط با همسایگان و به طور خاص عربستان 
سعودی، »فیصل بن فرحان« وزیر امور خارجه عربستان تاکید کرد که ریاض 
صحت اظهارات رییسی را بر اساس »واقعیت موجود« قضاوت خواهد کرد. با 
توجه به پیشرفت های صورت گرفته در راستای ترمیم مناسبات تهران و ریاض 
در دولت روحانی، انتظار می رود که ادامه این مسیر از سوی دولت بعدی طی 
شود و شاهد ازسرگیری روابط دیپلماتیک بین این دو کشور بزرگ جهان اسلام 

باشیم.

پنج چالش مهم در حوزه سیاست خارجی دولت سیزدهم 

سخنگوی دستگاه دیپلماسی با تاکید بر اینکه تحریم های آمریکا باید به صورت موثر برداشته شود، گفت: هم 
متون بسیار زیادی از توافق احیای برجام آماده شده و هم بخش هایی که تکمیل نشده است، دارای وضعیت 

مشخص شده ای است که اختلافات را به طور مشخص نشان می دهد. 
سعید خطیب زاده روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگاران با اشاره به بیست و دومین و آخرین گزارش برجامی 
وزارت امور خارجه گفت: امروز یک گزارش مفصل و جامع در خصوص آخرین وضعیت اجرای برجام شامل 

جزئیات توافقات و موانع گفت و گوهای جاری در وین منتشر شد.
 وی افزود: این گزارش بیست و دومین گزارش سه ماهه وزارت امورخارجه است که بر اساس تکلیف قانونی، 
تقدیم مجلس شورای اسلامی شد. با عنایت به اینکه این گزارش آخرین گزارش وزارت خارجه در پایان دولت 

دوازدهم است سعی شده یک نگاه جامع به اجرای برجام و مسیر پیش رو داشته باشد.
 سخنگوی وزارت امور خارجه ضمن توصیه به مطالعه این گزارش گفت: این گزارش سعی کرده یک ارزیابی 

منصفانه و کارشناسانه داشته و پیشنهاداتی هم برای ادامه مسیر ارائه نماید.
 وزن موضوعات حل شده خیلی بیشتر از مسائل حل نشده است

خطیب زاده درباره ارزیابی خود از این گزارش گفت: باتوجه به پیشرفت های حاصله می توان گفت به پایان 
مذاکرات وین نزدیک شده ایم. برخی موضوعات حل نشده کماکان باقی است، ولی آنچه که اهمیت دارد این 
است که وزن موضوعات حل شده خیلی بیشتر از مسائل حل نشده است. ما مسیر زیادی را تاکنون طی کرده ایم 
اما این راه باقی مانده از مسیر، مسیر ساده ای نخواهد بود. امیدواریم طرف های مقابل بتوانند تصمیمات خود را 

اتخاذ کنند، در این صورت ما نیز می توانیم به توافقی دست یابیم که مطلوب همگان خواهد شد.
وی اشاره کرد: در وین، همه هیئت ها اذعان دارند که پیشرفت های نسبتا خوبی صورت گرفته و همگی بر 
جدیت خود برای ادامه مسیر و دستیابی به یک توافق برای احیای برجام تفاهم دارند، اما در همین راستا قبول 

دارند که برخی مسائل کلیدی باید از سوی مراجع تصمیم گیری در کشورها بررسی  شود.
 سخنگوی دستگاه دیپلماسی یادآورشد: آنچه در کشورمان مورد اجماع همه می باشد، این موضوع است که 
اولا تحریم های آمریکا باید به صورت موثر برداشته شود و ثانیا مطالبات فرابرجامی ارتباطی به این توافق ندارد. 
مکررا اعلام شده به محض اجرای کامل توافق هسته ای و راستی آزمایی آن، جمهوری اسلامی ایران نیز اجرای 

کامل تعهدات خود را از سر خواهد گرفت.
خطیب زاده اضافه کرد: از نظر جمهوری اسلامی ایران، پیشرفت مذاکرات در وین، از این منظر خوب بوده 
که هم متون بسیار زیادی آماده شده و هم بخش هایی که تکمیل نشده است، دارای وضعیت مشخص شده ای 
است که اختلافات را به طور مشخص نشان می دهد و این موضوع به تصمیم گیران کمک می کند تا متوجه 

شوند در چه مرحله ای از تصمیم گیری قرار دارند.
تحریم ها،  رفع  خواهان  و  است  نکرده  تغییری  هیچ گونه  مذاکرات  ابتدای  از  ما  مواضع  کرد:  تاکید  وی 
راستی آزمایی آنها و سپس از سرگیری اجرای تعهدات از سوی کشورمان هستیم. از سوی دیگر آمریکا به عنوان 
ناقض برجام باید تضمین های لازم را بدهد. ما در مذاکرات وین، چارچوب منافع ملی، صرفا اهداف مشخص 

شده از سوی مسئولین عالیه نظام را دنبال می کنیم.
 زمان برای دولت های دوازدهم و سیزدهم اهمیت ثانویه دارد 

سخنگوی دستگاه دیپلماسی درخصوص پیش بینی زمان دستیابی به توافق نیز گفت: به طور حتم برای 
دولت های دوازدهم و سیزدهم آنچه اهمیت دارد دستیابی به منافع عالیه مردم است و زمان اهمیت ثانوی دارد. 

بدیهی است هرچه این مهم، سریعتر به نتیجه برسد آثار رفع تحریم ها زودتر در کشور نمایان می شود.
خطیب زاده در پاسخ به سوالی در خصوص برخی اخبار منتشر شده پیرامون ارزیابی دولت بایدن از تغییر 
سیاست های تحریم اقتصادی در قبال ایران نیز اظهار داشت: شکست سیاست فشار حداکثری مدت هاست که 
بر صاحب نظران روشن شده است. این سیاست به هیچ یک از اهداف خود نرسیده است. ضمن آنکه غیرقانونی 
بودن توسل و اعمال تحریم های یکجانبه و عدم کارآیی این ابزار در عرصه بین المللی موضوعی اجماعی است.
وی تصریح کرد: طی چهار دهه گذشته، دولت های مختلف آمریکا، مجموعه تحریم های گسترده ای علیه 
ایران وضع و اجرا کرده اند، اما حقیقت آن است که حتی بنا به اعتراف مقامات آمریکایی، این کشور در دستیابی 

به اهداف تحریمی خود ناموفق بوده و  تاکنون راه به جایی نبرده است. 
خطیب زاده تصریح کرد: ارزیابی و قضاوت در مورد تغییر سیاست تحریمی آمریکا منوط به مشاهده و راستی 

آزمایی عملی این ادعاها خواهد بود. 
مذاکرات درباره آزادی زندانیان ایرانی در جریان است

سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره اظهارات رابرت مالی درخصوص آزادی زندانیان آمریکایی اظهار داشت: 
موضوع آزادی زندانیان ایرانی در آمریکا و برخی کشورهای غربی دیگر که به بهانه های واهی عملا به گروگان 

گرفته شده اند به عنوان موضوعی با اولویت بالا همواره در دستور کار قرار داشته است.
 وی خاطرنشان کرد: وزیر محترم امور خارجه از مدت ها پیش طرح مبادله همه زندانیان ایرانی و امریکایی با 
یکدیگر را مطرح کردند. دولت بایدن نیز از روزهای ابتدایی روی کار آمدن، این موضوع را مورد توجه قرار داد. 
مذاکرات در این زمینه در جریان است و در صورت به نتیجه رسیدن مذاکرات، متعاقبا اطلاع رسانی خواهد شد.

 تحول مهمی درباره منابع ارزی ایران در کره جنوبی رخ نداده است
خطیب زاده همچنین در پاسخ به پرسشی در مورد اخبار منتشر شده مبنی بر توافق کره جنوبی و آمریکا برای 
همکاری درباره دارایی های مسدود شده ایران نیز گفت: کره جنوبی در پی تغییر دولت در آمریکا، نسبت به حل 
مشکلات موجود در روابط دو جانبه با جمهوری اسلامی ایران و به ویژه رفع محدودیت ها از منابع مالی ایران 
نزد بانک های این کشور ابراز علاقه کرده و در این میان شاهد برخی ابتکارات از سوی این کشور و از جمله سفر 

نخست وزیر کره جنوبی به تهران در ۲۲ و ۲۳ فروردین ماه بوده ایم.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی اضافه کرد: در همه این تحرکات و مراودات، کره جنوبی با طرح وعده هائی اعلام 
آمادگی کرده است که برای حل این مشکلات گام های عملی بردارد. اما به رغم مذاکرات و گفت و گوهای انجام 
شده بین مقامات جمهوری اسلامی ایران و کره جنوبی، از جمله در جریان سفر نخست وزیر این کشور به تهران، 
عملأ تاکنون تحول مهمی در جهت حل مشکلات بین دو کشور و خاصه رفع محدودیت از منابع ارزی ایران نزد 
بانکهای کره ای صورت نگرفته است. وی ادامه داد: هر از گاهی اخباری مبنی بر پیگیری های طرف کره ای در 
خصوص امکان بهره برداری و یا انتقال بخشی از منابع مالی کشورمان در بانک های این کشور منتشر می شود، 
ولی متأسفانه در عمل ما شاهد اقدامی عملی، حتی برای انتقال بخشی از منابع مالی به کانال سوئیس برای 

خرید کالاهای بشردوستانه و یا تسهیل خرید اینگونه اقلام از داخل کره و یا کشور ثالث نبوده ایم.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی تاکید کرد: تجربه نشان می دهد که اقداماتی از این دست و اکتفای صرف به 
اظهارات رسانه ای، رویه معمول کره جنوبی است که باز هم روی خواهد داد و تا زمانی که جمهوری اسلامی 

ایران شاهد نتیجه عملی و موثر نباشد، اهمیتی به ژست های رسانه ای نخواهد داد.
 همکاری های ایران و کوبا در ساخت واکسن همچنان با قوت ادامه دارد 

خطیب زاده در پاسخ به سوالی در خصوص برخی اظهارات پیرامون تعلیق پروژه واکسن –کوبایی اظهار 
داشت: پروژه تولید مشترک واکسن کرونای کوبایی سوبرانا۲ میان دو کشور ایران وکوبا که با سفر سال گذشته 
دکتر ظریف به هاوانا کلید خورد به خوبی در جریان است و همکاری های نزدیک میان انستیتو پاستور ایران و 

موسسه فینلای کوبا همچنان با قوت ادامه دارد.
وی اظهار کرد: موضوع انتقال تکنولوژی این واکسن به کشورمان که از جمله بهترین واکسن های موجود در 
دنیا ارزبیابی گردیده و نتایج و اثربخشی بسیار بالایی هم در مواجهه با سویه های جدید این ویروس از خود نشان 
داده است با هم افزایی خوب میان طرفین درجریان است. همچنین بحث های فشرده علمی هفتگی به طور 
مجازی بین مدیران و دانشمندان دو موسسه در رابطه با مطالعات بالینی و روند انتقال و بهینه سازی تولید به طور 

منظم و  پیوسته در سال جاری ادامه داشته است.
خطیب زاده افزود: بیانیه مشترک انستیتو پاستور ایران و انستیتو فینلای کوبا در روز شنبه ۱۹ تیرماه  و سفر 
احتمالی قریب الوقوع آقای دکتر ویسنته رئیس انستیتو فینلای کوبا به کشورمان هم موید همکاری نزدیک 

میان طرفین است.
وی یادآورشد: ان شاء الله به زودی و با تولید این واکسن در انستیتو پاستور کشورمان، مردم عزیز  ایران 
می توانند از این واکسن استفاده کنند و همکاری این دو نهاد معتبر ایرانی- کوبایی تاثیر مثبتی بر سلامت 

جمعیت هر دو کشور خواهد داشت.
سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین در خصوص واردات واکسن از مبدأ چین نیز گفت: همکاری های 
گسترده ای میان دو کشور در جریان است. تاکنون بیش از 6 میلیون دوز واکسن از طریق چین وارد کشور شده 

که حدود 8۰۰ هزار دوز آن، واکسن های اهدایی طرف چینی بوده است.
 خطیب زاده افزود: آخرین محموله وارادتی از چین یک و نیم میلیون دوز بود که هفته جاری )پنجشنبه گذشته 
و شنبه( وارد کشور شد. سخنگوی دستگاه دیپلماسی ادامه داد: با پیگیری انجام شده امیدواریم طی روزهای 
آتی واردات واکسن از چین ادامه پیدا کند و در هر مورد، پس از نهایی شدن ارسال واکسن اطلاع رسانی خواهد 
شد. وی در واکنش به انتشار خبری مبنی بر عدم پذیرش انتخابات فدراسیون دوچرخه سواری کشورمان از 
سوی اتحادیه جهانی دوچرخه سواری و امکان تعلیق این فدراسیون ایران اظهار داشت: انتخابات فدراسیون 
فدراسیون دوچرخه سواری کشورمان به صورت کامل وفق اساسنامه فدراسیون جهانی دوچرخه سواری انجام 
گرفته و مورد تایید نهادهای مرتبط داخلی بوده است.  خطیب زاده یادآورشد: فدراسیون جهانی دوچرخه 
سواری احیانا تحت تاثیر و به دلیل اطلاعات غلطی که دریافت کرده است، سوالاتی را مطرح کرده که کلیه 
سوالات توسط فدراسیون دوچرخه سواری کشورمان پاسخ داده شده و مراحل رفع سوء تفاهم از سوی این 

فدراسیون در دست اقدام است. 
 در امور داخلی هیچ کشوری دخالت نمی کنیم 

سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی در خصوص وضعیت تشکیل دولت لبنان اظهار داشت: ما 
معتقدیم این  یک مسئله  داخلی لبنان است و ما در مسائل داخلی هیچ کشوری، از جمله لبنان دخالت نمی 
کنیم. همچنین به تصمیماتی که لبنانی ها می گیرند احترام می گذاریم و امیدواریم دولت این کشور هرچه 
زودتر تشکیل شود. وی اضافه کرد: معتقدیم دخالت خارجی آمریکا و دیگران، شرایط را در لبنان سخت تر 
می کند و این دخالت ها را ناقض ثبات لبنان می دانیم. لبنان دارای حاکمیت مستقل و رئیس جمهور و پارلمان 
و مردمی است که خودشان توان حل مشکلات را دارند و باید به آنها احترام گذاشت. این مردم لبنان و خود 
لبنانی ها هستند که ترکیب دولت و نحوه تشکیل آن را مشخص می کنند و هرگونه فشار از خارج یا تحمیل 
خارجی را قبول نخواهند کرد. خطیب زاده در پاسخ به سوالی پیرامون تحریم های جدید وزارت بازرگانی ایالات 
متحده آمریکا علیه برخی شرکت ها به اتهام ارتباط با چین، روسیه و ایران اظهار داشت: اعتیاد واشنگتن به 
تحریم باعث شده است که این کشور حتی منافع خود را نبیند. در دنیای به هم پیوسته کنونی، کشورهای 
تحت تحریم آمریکا با مقاومت خود در برابر زیاده های خواهی های واشنگتن ثابت کرده اند زندگی بدون سلطه و 

زورگویی این کشور نیز امکان پذیر است.
 اروپا استفاده ابزاری از حقوق بشر را پایان دهد

سخنگوی دستگاه دیپلماسی خاطرنشان کرد: آمریکا با اقدامات تحریمی یکجانبه، تنها به کشورهای هدف 
صدمه نمی زند بلکه با ادامه این سیاست ها، موسسات و شرکت های آمریکایی را نیز از بازارهای جهانی محروم 
می سازد.   خطیب زاده در واکنش به قطعنامه حقوق بشری پارلمان اروپا علیه ایران و تحریم برخی مقامات ایرانی 
اظهار داشت: ما قطعنامه پارلمان اروپا را به شدت محکوم می کنیم. این قطعنامه فاقد وجاهت و از اساس غیر 

قابل قبول و مصداق بارز دخالت در امور داخلی ایران است.
وی به این نکته اشاره کرد که متاسفانه پارلمان اروپا که مدعی حقوق بشر مردم ایران است، در مقابل تروریسم 
اقتصادی آمریکا علیه مردم ایران و کشتار مردم بیگناه در یمن و فلسطین سکوت معنی داری را اتخاذ کرده است.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی تاکید کرد: پارلمان اروپا باید به استفاده ابزاری از مقوله حقوق بشر پایان داده و 

موضعی متعادل و منطقی را در تعامل با جمهوری اسلامی ایران در پیش گیرد.

 سخنگوی وزارت امور خارجه  :

تحریم های آمریکا باید به صورت موثر برداشته شود 
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هنگامی که دنیا به کسی روی آورد نیکی های دیگران 
را به او عاریت می دهد و هنگامی که دنیا به کسی 
پشت کند نیکی های خودش را نیز از او می گیرد.
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مدیر کل حفاظت از محیط زیست استان قم گفت: اگر به تامین حقابه دریاچه 
نمک توجه نشود در آینده شاهد غبارهای نمکی در قم و تهران خواهیم بود که 
این نوع گردو غبار به دلیل فلزات سنگینی که دارد، می تواند مشکلات بسیار 

جدی به وجود بیاورد. 
سیدرضاموسوی مشکینی اظهارداشت : اگر برای دریاچه نمک به عنوان یک 
نعمت خدادادی تدابیری اندیشیده نشود، مشکلات زیادی را به وجود می آورد؛ 
زیرا اگر حفاظت از دریاچه نمک قم انجام نشود این دریاچه به کانون مهمی برای 

آلودگی تبدیل می شود.
وی با اشاره به اینکه معمولا حوض سلطان با دریاچه نمک اشتباه گرفته 
می شود، گفت: دریاچه نمک با حدود ۲۰۰ هزار هکتار وسعت بین استان های 
قم، اصفهان و سمنان قرار دارد؛ اما با توجه به اینکه در محدوده قم است جاده 

مناسبی از طرف قم برای آن وجود ندارد.
وی با اشاره به اینکه حفاظت و بهره برداری از دریاچه نمک باید با هم باشد، 
اظهار کرد: اگر به تامین حقابه دریاچه نمک توجه نشود و این دریاچه مورد 
تخریب قرار گیرد به دلیل جهت وزش باد، استان قم بیشترین آسیب را می بیند.

وی بابیان اینکه در صورت تامین نشدن حقابه دریاچه نمک، در آینده شاهد 
غبارهای نمکی در قم و تهران خواهیم بود، گفت: گردوغبار نمکی به دلیل فلزات 

سنگین می تواند مشکلات بسیار جدی به وجود بیاورد.
موسوی مشکینی افزود: مدیریت یکپارجه واحد زیست بوم دریاچه نمک 
مطالبه محیط زیست قم است و سیاست واحد در حفاظت از دریاچه نمک یک 
الزام است و در این زمینه پیگیری های فراوانی انجام شده است که به دلیل تاثیر 

پذیری بیشتر قم از این دریاچه مسائل آن نیز به قم واگذار شود.

مدیرکل حفاظت از محیط زیست استان قم:

مدیریت یکپارجه زیست بوم دریاچه نمک به قم واگذار شود

رئیس کل دادگستری استان قم با مثبت ارزیابی 
کردن عملکرد دستگاه قضایی، گفت: با عزم و 
همت کارکنان قضایی و اداری استان بیش از ۳۷ 

هزار پرونده معطله در سال گذشته مختومه شد.
حجت الاسلام و المسلمین مظفری  در مراسم 
قدرانی از کارکنان نمونه دستگاه قضائی، با اشاره 
شعب  در  قضایی  پرونده های  تعداد  کاهش  به 
رسیدگی و مختومه شدن ۳۷ هزار پرونده معطله در 
سال گذشته اظهارداشت: در سال های گذشته در 
هر شعبه بیش از هزار پرونده منتظر دادرسی وجود 
پرسنل  شبانه روزی  و  جهادی  کار  با  اما  داشت، 
میانگین  به طور  در حال حاضر  استان  قضایی 

۱5۰ پرونده در هر شعبه وجود دارد.
قضایی  دستگاه  برتر  جایگاه  از  ادامه  در  وی 
و گفت: در سال گذشته  داد  در کشور خبر  قم 

دستگاه قضایی و دادگستری قم از لحاظ شاخص 
عملکردی در جایگاه برتر کشوری قرار گرفت.

در  رجوع  ارباب  تکریم  دادگستری  کل  رئیس 
دستگاه قضایی را یک اصل اساسی عنوان کرد و 
گفت: توان و استعداد های فراوانی در دادگستری 
استان قم وجود دارد که می توانند بیش از پیش در 
جهت نیل به اهداف عالیه نظام مقدس اسلامی و 

رسیدگی بهتر و بیشتر به عدالت حرکت کند.
حجت الاسلام و المسلمین مظفری دادرسی 
تمام الکترونیک را یکی از مهمترین برنامه های 
دستگاه قضایی استان در سال جاری عنوان کرد و 
گفت: در صورت تحقق کامل دادرسی الکترونیک 
مردم می توانند در منزل و به صورت مجازی در 

جلسه دادرسی حضور پیدا کنند.
به  همچنین  استان  دادگستری  کل  رِئیس 

سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری اشاره 
کرد و گفت: رای و اعتماد مردم به حجت الاسلام 
امید  و  اعتماد  والمسلمین رئیسی نشان دهنده 
مردم به دستگاه قضایی بود و عملکرد مثبت رئیس 
جمهور منتخب گواه عملکرد مثبت و توفیق قوه 

قضاییه در سال های اخیر است.
و  الاسلام  حجت  انتصاب  به  اشاره  با  وی 
المسلمین محسنی اژه ای به عنوان رئیس جدید 
قوه قضائیه، گفت: در دو دوره گذشته روسای قوه 
از میان کارکنان دستگاه قضایی انتخاب شده اند 
و این کمک بزرگی در سرعت بخشیدن به تحولات 

چشمگیر در دستگاه قضایی است.
گفتنی است در این آیین از ۱۴ نفر از قضات و 
۳۲ نفر از کارکنان نمونه دستگاه قضایی استان با 

اهدای لوح قدردانی شد.

رئیس کل دادگستری استان قم خبرداد:

مختومه شدن 37 هزار پرونده قضایی معطله

طرح:محمدعلی رجبی

قیمت شکر یک ماهه 2٫5 برابر شد!
2۳۰ وزیر سابق به »سامانه یاران« معرفی شدند

»سامانه معرفی مدیران« که یکی از وعده های انتخاباتی رئیس جمهور منتخب برای معرفی مدیران جهت تصدی 
مسئولیت ها در دولت سیزدهم بود، چندی است راه اندازی شده و آخرین آمارها حکایت از آن دارد که هم نخبگان 
در معرفی مدیران مشارکت خوبی داشته اند و هم افراد با سابقه و تجارب مناسب برای رده های مختلف مدیریتی 
معرفی شده اند. بر اساس آخرین آمارهای اعلام شده، تاکنون ۲۲5۰ نفر از معرفی شدگان و به تعبیری گزینه های 
پیشنهادی به »سامانه معرفی مدیران« را اعضای هیئت علمی دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی و نیز ۲۳۰ نفر را وزرای 
سابق، معاونان پیشین ریاست جمهوری و معادل آن تشکیل می دهند.در این میان ۷8۰ نفر نیز با سابقه معاونت وزیر 
و معادل آن به »سامانه معرفی مدیران« معرفی شده اند.بیش از 55 درصد از معرفی شدگان نیز دارای مدرک دکترای 
تخصصی بوده و بیش از ۳6 درصد آن ها نیز در بازه سنی بین ۴۰ تا 5۰ سال قرار دارند.۲5۲6 نفر در این میان 
توسط گروه های تخصصی مثل تشکل ها و انجمن های علمی معرفی شده اند.۲ عدد قابل توجه دیگر هم درباره 
سن و سابقه کار و تجربه گزینه های پیشنهادی وجود دارد: جوان ترین مدیران پیشنهادی مربوط به وزارت ارتباطات و 

فناوری اطلاعات بوده و بالاترین سطح سابقه مدیران پیشنهادی نیز مربوط به وزارت امور خارجه است.

دستگیری ۵ نفر در ارتباط با افتتاح پارچه فروشی مهاباد 
دادستان عمومی و انقلاب اسلامی مهاباد در استان آذربایجان غربی گفت: پنج نفر در ارتباط با ماجرای پرحاشیه 
افتتاح یک واحد پارچه فروشی در این شهرستان دستگیر شدند.مهراب پوراکبر اظهار داشت: این افراد شامل 
صاحب این مغازه و کسانی هستند که به عنوان مدل در هنگام افتتاح آن حضور داشتند.وی با بیان اینکه این مغازه 
پارچه فروشی نیز تا اطلاع ثانوی پلمب شده، اضافه کرد: این پرونده هم اکنون در دست بررسی است و نتایج آن بعد 
از مشخص شدن اطلاع رسانی می شود.دادستان عمومی و انقلاب اسلامی مهاباد، عدم رعایت عرف و اخلاق و 
تبلیغات نامتعارف و حضور بانوان بدون رعایت موازین شرعی را از مهمترین تخلفات افتتاح این واحد صنفی اعلام 
کرد. اکبرپور افزود: دستگاه قضایی در استان با سرعت و قاطعیت هرگونه تخلف صنفی را رسیدگی و با هر گونه سهل 
انگاری در این خصوص برخورد قانونی خواهد کرد.هفته گذشته یک واحد پارچه فروشی در این شهرستان اقدام 
به مراسم افتتاحیه غیراخلاقی و استفاده از تبلیغات نامتعارف در این شهر کرده بود که به محض اطلاع، دادستانی 

مهاباد پیگیر این موضوع شد.

حسین کمالی رییس خانه احزاب ایران شد
 دبیر کل حزب اسلامی کار با رای شورای مرکزی به عنوان رییس خانه احزاب ایران در سال سوم انتخاب شد. 
محمد علی تبرایی دبیر اجرایی خانه احزاب ایران گفت: در جلسه روزدوشنبه شورای مرکزی خانه احزاب که با دستور 
کار انتخاب رییس، نایب رییس اول و دوم و نیز خزانه دار و منشی در محل وزارت کشور برگزار شد با رای اعضا، حسین 
کمالی از فراکسیون اصلاح طلبان به عنوان رییس، مهدی پورنامدار از فراکسیون مستقلین به عنوان نایب رییس 
اول، عبدالحسین روح الامینی از فراکسیون اصولگرایان به عنوان نایب رییس دوم انتخاب شدند.دبیر اجرایی خانه 
احزاب ایران ادامه داد: محسن صفرپور و امیرمیثم نیک فر از فراکسیون مستقلین و اصولگرایان نیز به عنوان منشی 
و خزانه دار رای اعضای شورای مرکزی را بدست آوردند.تبرایی افزود: برای انتخاب روسای کمیته های خانه احزاب 

مقرر شد در جلسه بعدی شورای مرکزی انتخابات کمیته ها برگزار شود.

پاداش عجیب مجیدی به استقلالی ها برای بردن پرسپولیس 
 فرهادی مجیدی در آستانه دربی حساس جام حذفی دست به کار جالب تری زده و عنوان کرده در صورت برتری 
برابر پرسپولیس به هر یک از بازیکنان تیمش رقم 5۰ میلیون تومان پاداش می دهد. این ادعایی است که خبرگزاری 
مهر کرده و در این مورد نوشته است: شنیده می شود مجیدی علاوه بر پاداش ویژه ای که برای گلزنان استقلال و 
دروازه بان در صورت کلین شیت در نظر گرفته، در صورت پیروزی در این بازی حساس، مبلغ 5۰ میلیون تومان به 
بازیکنانش پاداش می دهد.مجیدی در چند بازی اخیر استقلال نیز به همان میزانی که اعلام کرده بود و بلافاصله 
پس از بازی پاداش پیروزی های تیمش را پرداخت کرده بود تا روحیه بازیکنانش را در هفته های پایانی فصل حفظ 

نماید.

کنایه تند میرتاج الدینی به سهم خواهی ها از رئیسی
نایب رئیس فراکسیون نیروهای مردمی انقلاب در مجلس در توئیتی به موضوع سهم خواهی از دولت آینده از 
سوی برخی افراد اشاره کرد. سید محمدرضا میرتاج الدینی نماینده مردم تبریز و رئیس کمسیون راهبردی مجلس 
شورای اسلامی در توئیتی نوشت: دولت سیزدهم باید دولتی انقلابی، منسجم، مکتبی، ولایی و جوانگرا باشد، نه 
به سان یک شرکت تعاونی که افرادی از هر گروه براساس سهم در آن حضور داشته باشند! موضوع سهم خواهی از 

دولت آینده شدیدا محکوم است.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم مطرح کرد:
کاهش آسیب های اجتماعی و تخلفات شهری 

با اجرای پروژه های عمرانی و خدماتی 
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم، اجرای پروژه های مختلف خدماتی 
و عمرانی در شهر را از عوامل مهم کاهش آسیب های اجتماعی و تخلفات 

شهری دانست.
عباس حلوایی زاده با اشاره به نقش و اهمیت اجرای پروژه های عمرانی 
در کاهش  زیادی  تأثیر  پروژه های عمرانی  اجرای  اظهار داشت:  در شهر 

آسیب های اجتماعی و رونق اقتصادی دارد.
وی با بیان اینکه یکی از آسیب های بزرگ اجتماعی، حذف فضای بازی 
از معماری و ساخت وساز خانه هاست ابراز کرد: اگر بتوان با ایجاد فضاهایی 
مناسب در مدیریت شهری، چنین خلأهایی را با نشاط اجتماعی پر کنیم 
قم  و عمرانی شهرداری  فنی  معاون  میان می رود.  از  آسیب ها  از  بخشی 
تصریح کرد: با پروژه های شهربازی در بوستان غدیر و علوی، بوستان زائر، 
باغ پرندگان، باغ موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس، سوله های ورزشی، 
بوستان ها و … می توان اوقات فراغت جوانان را پر کرد، وقتی اوقات فراغت 
آن ها را با برنامه های مناسب در مدیریت شهری پر کنیم جایی برای بزه 
و آسیب های اجتماعی باقی نمی ماند. وی در مورد تأثیر عمران شهر در 
کاهش آسیب ها گفت: در بافت هایی که در آن انواع و اقسام خلاف و بزه 
دیده می شود زمانی که اقدام به بازگشایی هایی در خیابان ها و معابر می کنیم 
دیگر محیط امنی برای خلاف کاران نخواهد بود. حلوایی زاده ادامه داد: 
در عکس های هوایی سال 88 می توان بسیاری از نقاط کورترافیکی را دید 
که در بازگشایی ها، توانسته در مدیریت ترافیکی مؤثر باشد؛ در بسیاری از 
مسیرها، تخلیه نخاله ها وجود داشت که همین بازگشائی ها سبب کاهش 
تخلفات شد چراکه محیط را برای انجام تخلفات شهری ناامن می کند. وی 
با تأکید بر اینکه گاهی در اتصالات معابر به خیابان های اصلی، زمین مرغوب 
می شود و کسب وکار رونق گرفته و افزایش املاک به همراه می آورد یادآور شد: 
پروژه های عمرانی، آورده زیادی برای شهر دارد و با ایجاد پروژه ای افزایش 
قیمت تجاری ها و ایجاد اشتغال به طور مستقیم و غیرمستقیم به همراه 
دارد. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خاطرنشان کرد: این  موارد ازجمله 
دستاوردهای مهم اجرای پروژه های عمرانی می شود و در کنار به ثمر نشستن 
بسیاری از پروژه ها، موارد تجاری  جان می گیرد و وقتی زائران به قم می آیند 
و تحولات را می بینند بستری برای جذب سرمایه گذاری است و بسیاری از 
فرصت های شغلی ایجادشده و در کاهش بزه کاری و افزایش رونق اقتصادی 

تأثیرگذار است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

احداث فضای سبز تقاطع سلام به 
مساحت 1۴ هزار مترمربع

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از احداث فضای سبز 
تقاطع بزرگراه امام علی)ع( و جاده جعفریه به وسعت ۱۴ هزار مترمربع خبر 
داد. پیام جوادیان با اشاره به اجرای همزمان فضای سبز پروژه های عمرانی 
سطح شهر اظهار کرد: با توجه به افتتاح تقاطع بزرگراه امام علی)ع( و جاده 
جعفریه احداث فضای سبز این پروژه از ماه ها قبل در دستور کار قرار گرفت.

وی با تأکید بر اهمیت ورودی جعفریه و زیباسازی این محور تصریح کرد: 
با توجه به اهمیت ورودی های شهر خصوصاً ورودی جعفریه، احداث فضای 
سبز مجموعه و زیباسازی آن، احداث فضای سبز در اصلاح منظر این بخش 
نقش مؤثری دارد. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم اجرا 
و طراحی فضای سبز این مجموعه با لحاظ شرایطی چون موقعیت مکانی، 
میزان و کیفیت آب در دسترس، سیما و منظر، استفاده از گونه های سازگار، 
استفاده حداکثری از گونه های مثمر، انجام شده است. وی گفت: این عرصه 
با وسعت ۱۴ هزار مترمربع اجرا و تمام مجموعه با سیستم آبیاری تحت فشار 
طراحی شده است و از گونه های انار، زیتون و گل محمدی در این عرصه 
استفاده شده است. جوادیان خاطرنشان کرد: این پروژه با هزینه ای بالغ بر 

۱۲ میلیارد ریال اجرا و در اختیار شهروندان قرار خواهد گرفت.

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

شهروندان پسماندهای ویژه را با 
زباله های عادی مخلوط نکنند

مخازن  گفت:  قم  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  سرپرست 
ذخیره سازی پسماند جزء ویژه به منظور تفکیک این نوع پسماند در ادارات 
توزیع می شود. سید عبدالله میرابراهیمی با اشاره به اهمیت تفکیک زباله 
در مناطق و ادارات اظهار کرد: برخی از پسماندهای تولیدشده در خانه و 
محل کار جزو پسماند جزء ویژه بوده و شهروندان هیچ اطلاعی از خطرات 
احتمالی آن ندارند. به گفته وی، بی اطلاعی برخی از شهروندان از خطرات 
پسماندهای جزءویژه سبب می شود این نوع زباله ها با پسماند عادی مخلوط 
شود. سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم افزود: شهروندان، 
نباید زباله های الکترونیکی، لامپ های کم مصرف و باطری ها را وارد پسماند 
تر کنند، زیرا زباله های الکترونیکی حاوی سطح بالایی از فلزات سنگین مانند 
جیوه، سرب، نیکل و کروم بوده که بسیار خطرناک هستند. میرابراهیمی با 
اشاره به اجرای طرح توزیع مخازن جزءویژه در ادارات شهر گفت: افزایش 
میزان مشارکت شهروندان در تفکیک این نوع پسماند می تواند علاوه بر 
کاهش خطر این نوع پسماندها برای خانواده ها و کارگران خدمات شهری، 

زمینه را برای دفع مناسب این نوع پسماندها فراهم سازد.

باهدف توسعه فضای سبز تفرجگاهی ؛
بوستان کوهسار در قم احداث می شود

تحول"  در مسیر  "قم  طرح  ادامه  در  بوستان کوهسار  اجرایی  عملیات 
اجرایی  عملیات  آغاز  مراسم  شهرنیوز،  گزارش  به  می شود.  آغاز  به زودی 
بوستان کوهسار در ادامه طرح “قم در مسیر تحول” با حضور مسئولان 
استانی و مدیریت شهری روز چهارشنبه ۲۳ تیرماه برگزار می شود. احداث 
این بوستان که درانتهای خیابان ظهور و نزدیک کوه دو برادران واقع شده، 
از سال ۱۳۹6 بااعتباری بالغ بر ۴8 میلیارد ریال آغازشده و قرار است در 
سال ۱۴۰۰ بهره برداری برسد. این بوستان دارای فضای سبز به مساحت 
۱۲۰ هزار مترمربع بوده که شامل امکاناتی ازجمله نمازخانه، بوفه تنقلات، 
سرویس بهداشتی، پارکینگ، کمپلکس بازی و ست ورزشی و همچنین 
سکوهای نشیمن است. ازجمله اهداف کلان احداث این پروژه می توان به 
توسعه فضای سبز تفرجگاهی در منطقه، افزایش سرانه فضای سبز منطقه و 

ایجاد شادابی و تفریح برای شهروندان اشاره کرد.

در انتهای بلوار محتشم کاشانی ؛
آغازعملیات اجرایی بوستان جنگلی رضوان 
عملیات اجرایی بوستان جنگلی رضوان در ادامه طرح " قم در مسیر تحول" 

به زودی توسط مسئولان استانی و مدیریت شهری آغاز می شود.
به گزارش شهرنیوز، مراسم آغاز عملیات اجرایی بوستان جنگلی رضوان روز 
چهارشنبه ۲۳ تیرماه با حضور مسئولان استانی و مدیریت شهری در ادامه 
طرح ” قم در مسیر تحول” برگزار می شود. این بوستان قرار است بااعتباری 

بالغ بر ۴۲ میلیارد و 88۰ میلیون ریال در سال ۱۴۰۰ به بهره برداری برسد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم بابیان اینکه باید آسیب شناسی 
شود که چرا مردم اعتماد نمی کنند و برای تزریق واکسن مراجعه نمی کنند گفت: 
ضعیف  بسیار  استان  این  در  کرونا  ویروس  علیه  شهروندان  واکسیناسیون  اجرای 

بوده است و انتظار داریم با تامین واکسن، این روند شتاب گیرد. 
بیژن سلیمان پور روز دوشنبه در پنجاهمین جلسه شورای اطلاع رسانی قم درسالن 
کرامت استانداری قم با انتقاد از آمار پایین واکسیناسیون در این استان، افزود: از 
یک میلیون و ۳۰۰ هزار نفر جمعیت ساکن در استان ، فقط ۲5 هزار نفر واکسن کرونا را 

به صورت کامل دریافت کرده اند.
برای کنترل کرونا تدابیرسختگیرانه تری اتخاذ شود

وی اضافه کرد: دانشگاه علوم پزشکی قم مجاهدت های بسیاری در این زمینه 
را مردم و جامعه خبری دارند که چرا در کشور ما روند  این سئوالات  داشته، ولی 
واکسیناسیون کند پیش می رود، درصورتی که در بعضی کشورها مردم بدون ماسک 

تردد می کنند.
وی ادامه داد: انتقادهای زیادی در فضای مجازی متوجه عملکرد کشور در طرح 

واکسیناسیون است و مردم انتظار دارند این اقدام هرچه سریع تر انجام شود.
سلیمان پور در ادامه بیان کرد: درحالی که در مبارزه با ویروس کرونا دچار عادی 
انگاری شده ایم، بر پیچیدگی، حساسیت و مخاطرات این مساله افزوده شده و سرعت 

سرایت ویروس دلتا که در کشور شیوع یافته،۱۴۰ درصد بیشتر است.
وی خاطرنشان کرد: آمار ۳۷6 نفر بستری، نشان دهنده اوج گیری بیماری در سطح 

این استان است و باید تدابیر سختگیرانه تری اتخاذ شود.
رعایت پروتکل های بهداشتی را رها کنیم فاجعه پیش می آید

وی تصریح کرد: کماکان اصرار داریم اصحاب رسانه در حوزه نقد وضعیت کنونی 
بیماری کرونا در استان وارد شوند و از دستگاه های حاکمیتی توضیح بخواهند؛ اینکه 
مردم را مقصر این وضعیت بدانیم بی فایده است. معاون استاندار قم افزود: از سوی 
دیگر باید آسیب شناسی شود که چرا مردم اعتماد نمی کنند و برای تزریق واکسن 
مراجعه نمی کنند. وی ادامه داد: اگر توصیه به پیشگیری از ابتلا به ویروس و رعایت 
پروتکل های بهداشتی را رها کنیم فاجعه پیش می آید و هرکدام باید در جایگاه خودمان 
تلاش کنیم تا رعایت پروتکل های بهداشتی افزایش یابد. وی تاکید کرد: دستگاه های 
اجرایی استان در مناسبت های ماه ذی الحجه از هم اکنون برای آیین های پیش رو، 
حتما باید دستورالعمل های وضعیت نارنجی را رعایت کنند و از دستگاه های بهداشت و 
سلامت نیز مشورت بگیرید. سلیمان پور در پایان گفت: در مساله صرفه جویی برق باید 

بیشتر تبلیغ کنیم و نگاه سیاسی به این مساله نداشته باشیم.
استان قم در محاصره شهرستان های قرمز قراردارد

مدیر گروه آموزش و ارتقاء سلامت مرکز بهداشت قم نیز دراین جلسه  گفت: بر اساس 
آخرین رنگ بندی عمومی کشور که تا تاریخ ۱۴ تیرماه منتشر شده، ۱۴۳ شهرستان 
در وضعیت قرمز، ۱86 شهرستان نارنجی و ۱۱۹ شهرستان نیز در شرایط زردرنگ 

هستند.
محمدتقی سلطانی با بیان این که شهرستان آبی در سطح کشور نداریم، افزود: 

استان قم نیز در محاصره شهرستان های قرمز قرار گرفته است.
وی با اشاره به این که وضعیت این روند، اوج بیماری را نشان می دهد، اضافه کرد: 
میانگین میزان رعایت پروتکل های بهداشتی در کل کشور به 68 درصد رسیده است، 

در استان قم نیز همین وضعیت را شاهد هستیم و لازم است فکر اساسی شود.
وی تصریح کرد: روند بستری های ناشی از ابتلا به کرونا افزایشی و موارد مثبت نیز 
به صورت صعودی در حال افزایش است؛ در استان قم میزان بستری های جدید به 

۳۷6 مورد افزایش یافته است.
۷۰ هزار و 51۷ دوز واکسن کرونا دراستان قم تزریق شده است

به گفته سلطانی، تعداد مراجعان با علائم مشکوک به کرونا در مراکز منتخب رشد 
چشم گیری داشته و به یک هزار و 55۰ مورد در هفته افزایش و تعداد بیماران شناسایی 
شده از ۷5۴ مورد منتهی به ۱۱ تیرماه به یک هزا رو ۲۲۹ نفر در هفته جاری افزایش 
یافته است. وی گفت: تاکنون دوز اول واکسن کرونا به ۴۴ هزار و 8۹۹ نفر و دوز دوم 
این واکسن به ۲5 هزار و 6۱8 نفر تزریق شده است و در مجموع ۷۰ هزار و 5۱۷ دوز 
واکسن کرونا دراستان قم تزریق که از این تعداد، یک هزار و ۳۳ دوز، واکسن کووبرکت 

ایرانی بوده است.
وی خاطرنشان کرد: کمتر از پنج درصد کسانی که نوبت دوم واکسیناسیونشان 

فرارسیده، به مراکز منتخب مراجعه نکرده اند.
کارشناس مرکز بهداشت قم با اشاره به این که واکسیناسیون گروه سنی 65 سال به 
بالا از روز یکشنبه آغاز شده است، افزود: برخی گروه ها ترس از واکسن را در بین مردم 

رواج دادند و همچنان این مساله در فضای مجازی در حال انتشار است.
لزوم اطلاع رسانی متناسب با شرایط کرونایی استان قم

قم  شهر  کرونایی  شرایط  با  متناسب  گفت:  قم  استان  بحران  مدیریت  مدیرکل 
اطلاع رسانی نیز باید تغییر کند، اگر بنرها تغییر نکند به عادی انگاری دامن زده 
بنرهای  اجرایی  دستگاه های  تمام  داریم  انتظار  افزود:  اوروجی  محسن  می شود. 
هشدار و توصیه پیشگیری از ابتلا به کرونا نصب کنند و اطلاع رسانی از بلندگوهای نماز 

و بوستان ها به صورت مرتب در مورد رعایت پروتکل های بهداشتی انجام شود.
به  نسبت  باید  نماز  اقامه  ستاد  و  اسلامی  تبلیغات  سازمان  این که  بیان  با  وی 
اطلاع رسانی از طریق امام جماعت اهتمام داشته باشند، ادامه داد: اطلاع رسانی به 
زائران حرم حضرت معصومه)س( و مسجد جمکران به ویژه در ساعت های نماز خواندن 

می تواند بسیار موثر باشد.
درخواست واکسیناسیون خبرنگاران

مدیرخانه مطبوعات نیز گفت: با توجه به شیوع کرونا در بین خبرنگاران استان، 
دستگاه های اجرایی باید نشست های خبری را به صورت مجازی برگزار نمایند و خانه 

مطبوعات نیز آمادگی دارد در زمینه مسائل فنی به این دستگاه ها کمک نماید.
محمدحسین همتی نژاد افزود: با توجه به این که طبق سند ملی واکسیناسیون، 
خبرنگاران در اولویت سوم تزریق واکسن قرار دارند، انتظار داریم در آستانه روز خبرنگار 

این اقدام انجام شود.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم مطرح کرد:

واکسیناسیون علیه کرونا درقم بسیار ضعیف
اینکه مردم را مقصر این وضعیت بدانیم بی فایده است 

رئیس پلیس فتا استان قم هشدار داد: 

کلاهبرداری با  طراحی اپلیکیشن های جعلی
رئیس پلیس فتا استان قم هشدار داد: کلاهبرداران سایبری با طراحی و فروش نرم افزارهای جعلی 
همسریابی در فضای مجازی و به  خصوص پیام  رسان تلگرام، اطلاعات شخصی و مالی فرد خریدار را 

به سرقت می برد. 
 سرهنگ علی موالی اظهارداشت: سایت ها و نرم افزارهای ازدواج از دیرباز مورد توجه بعضی از کاربران 
بوده و همین امر باعث سوءاستفاده مجرمین سایبری و طراحی سایت ها و نرم افزار جعلی با موضوع 

ازدواج شده است.
وی افزود: رویکرد مجرمین از طراحی سایت ها و نرم افزارهای ازدواج عمدتاً به سه روش صورت 
می گیرد در روش اول با فریب کاربران، مبالغی درجهت ثبت نام و یا معرفی افراد مختلف از افراد اخذ 

و اطلاعاتی ارائه نمی گردد.
سرهنگ موالی در ادامه گفت: در نوع دوم کاربر در زمان خرید خدمات برنامه به درگاه پرداخت 
اینترنتی جعلی یا فیشینگ هدایت شده و پس وارد کردن اطلاعات بانکی نظیر شماره کارت، رمز دوم 

پویا و ... اقدام به برداشت اینترنتی غیرمجاز می کنند.
وی افزود: درنهایت مجرمین سایبری پس از دریافت تصویر و اطلاعات خصوصی و شخصی قربانیان، 
با تهدید به افشاء و انتشار تصاویر آنان بحث اخاذی مالی و سایر سوءاستفاده های دیگر را مطرح 

می کنند.
رئیس پلیس فتا استان قم، با توجه به خطرات نصب و ثبت نام در سایت ها و نرم افزارهای همسریابی به 
کاربران توصیه کرد: کاربران توجه داشته باشند در دام تبلیغات دروغین همسریابی در فضای مجازی 

نیافتند از ثبت نام در سایت ها و نصب نرم افزارهایی با این عنوان خودداری کنند.
سرهنگ موالی خاطرنشان کرد: سایت پلیس فتا به آدرس cyberpolice.ir مرجعی کامل از اخبار، 
اطلاعات و آموزش های سایبری بوده و کاربران با مراجعه به آن می توانند راهنمایی های لازم را دریافت 
نمایند. همچنین در صورت نیاز می توانند گزارش موارد مشکوک را در سامانه پاسخگویی به فوریت های 

سایبری با همکاران ما در میان بگذارند. 

فرمانده انتظامی استان قم خبر داد:

اعاده ۴0 هزار متر اراضی کشاورزی به حالت اولیه 
فرمانده انتظامی استان قم گفت: ۴۰ هزار متر اراضی کشاورزی قم به ارزش ۲۰۰ میلیارد ریال به 

حالت اولیه اعاده شد. 
سردار سید محمود میرفیضی، اظهار کرد: در پی وقوع تفکیک غیرمجاز اراضی زراعی در قم موضوع 

به صورت ویژه در دستور کار ماموران انتظامی استان قرار گرفت.
او افزود: طبق قانون حفظ کاربری اراضی و باغ ها مصوب ۳۱ خرداد ماه ۱۳۷۴ و اصلاحی یکم آبان 
ماه ۱۳85 و اجرای دستور مقام قضایی در جهت جلوگیری از تفکیک غیرمجاز اراضی زراعی و تغییر 
کاربری های غیرمجاز در اراضی یکی از مناطق قم نسبت به اجرای تبصره ۲ ماده ۱۰ قانون در خصوص 

۲۰ مورد قطعات تفکیکی غیرمجاز و 6 فقره تغییر کاربری غیرمجاز اقدام شد.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: در این رابطه و با تلاش های صورت گرفته  مأموران انتظامی استان، 
۴۰ هزار متر مربع از اراضی کشاورزی به زعم کارشناسان به ارزش ۲۰۰ میلیارد ریال، به حالت اولیه 
اعاده شد و ۲ نفر نیز در این رابطه دستگیر شدند. او افزود: اراضی کشاورزی حق نسل آینده برای 
ادامه حیات است و تخریب آن می تواند منجر به بروز شرایط دشوار زیست محیطی برای آیندگان شود.

سردار میرفیضی، ضمن هشدار به متعرضان املاک و اراضی کشاورزی و ملی افزود: پلیس با افراد 
سودجو قاطعانه و برابر قانون برخورد خواهد کرد.

 
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم خبرداد:

کشف 1۹ دستگاه تولید رمز ارز دیجیتال غیرمجاز 
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق قم از شناسایی و کشف ۱۹ دستگاه  تولید رمز ارز دیجیتال 
غیرمجاز طی روز جاری در این استان خبر داد.  مهدی آهنین پنجه با قدردانی از  همکاری نیروی 
انتظامی در بازرسی و گشت زنی از محل های مشکوک، افزود: این تعداد دستگاه تولید رمز ارز دیجیتال 
غیرمجاز در بازرسی از یک واحد مسکونی کشف شده است. وی اضافه کرد: روزانه و در ۲۴ ساعت 
شبانه روز در  بازه هر ۱5 دقیقه یک بار، میزان و نحوه مصرف برق مشترکان در راستای کاهش پیک بار 
شبکه و جلوگیری از خاموشی های ناشی از کمبود تولید برق، رصد و پایش می شود. وی ادامه داد: 
شهروندان در صورت مشاهده دستگاه های رمز ارز غیرمجاز مراتب را به سامانه پیامکی حراست این 
شرکت به شماره ۳۰۰۰۲۹۰۱۳۲ اطلاع رسانی  کنند تا نسبت به شناسایی و جمع آوری این دستگاه ها 

به پایداری بیشتر شبکه برق به ویژه در ایام تابستان کمک شود.


